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واکسیناسیون
 و نقش آن بر روند شیوع کرونا

چرایی تعدیل اساتید پیام نور!

سوزنی به خودمان 

خبراختصاصی  // دبیرستاد امربه معروف ونهی از منکر هرمزگان گفت:گشت ارشاد مسئولان، رویکرد سال 
1400 ستاد امربه معروف ونهی از منکر است. 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاسلام والمسلمین حسن کریمی در جمع خبرنگاران اظهار داشت : مطالبه مردم مقابله 
با منکرات و فساد در حوزه مدیران و حاکمان است و رویکرد مان در سال جاری در این بخش است.  کریمی خاطرنشان 
کرد : امسال گشت ارشاد مسئولان را راه اندازی می کنیم و رویکرد اصلی مان می باشد و هیچ مدیری هم استثناء نیست 
که رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور نیز بر همین موضوع تاکید دارند.  وی افزود : در ادوار مختلف  افراد زیادی برای 
زنده نگهداشتن مکتب امام حسین )ع( و قیام عاشورا تلاش کرده اند و ما نیز رسالت مان حفظ این مکتب است کریمی 
اظهار داشت : ضرورت دارد به جنبه های اصلی و هدف اصلی قیام عاشورا که امربه معروف ونهی از منکر است، پرداخته 
شود. وی خاطرنشان کرد : بایستی هیئت های مذهبی، رسانه ها و خبرنگاران در جهت نهادینه کردن این فریضه و هدف 
اصلی قیام عاشورا تلاش کنند و رسالت مان حفظ و معرفی و تبیین فلسفه اساسی قیام عاشورا است. دبیرستاد امربه معروف 
ونهی از منکر هرمزگان گفت: اگر این فریضه در جامعه نهادینه شود، منکرها فرصت رشد نخواهند داشت. وی افزود: مردم 
بایستی در موضوعات اجتماعی وشهری و محلات و... بی تفاوت نباشند. کریمی تصریح کرد :سکوت عامل اصلی افزایش 
منکرات و فساد در جامعه است و مردم بایستی مطالبه گر باشند . کریمی اظهار داشت : اگر مدیران ترک فعلی داشتند، 

مردم بایستی مطالبه گری کنند. وی خاطرنشان کرد : از مطالبه گران امربه معروف ونهی از منکر حمایت می کنیم. دبیرستاد 
امربه معروف ونهی از منکر هرمزگان گفت: دستگاه های اجرایی، آموزش و پرورش و دانشگاه ها بایستی به تبیین این 
فریضه و آموزش امر به معروف و نهی از منکر بپردازند. وی افزود: خبرنگاران در نهادینه شــدن امربه معروف ونهی از 
 منکر نقش مهمی دارند. کریمی تصریح کرد : مطالبه مردم مقابله با منکرات و فساد در حوزه مدیران و حاکمان است و
 رویکرد مان در سال جاری در این بخش است. کریمی اظهار داشت : برخی موارد را به دستگاه های قضایی نیز ارجاع 
داده ایم. وی خاطرنشان کرد : مردم و کارمندان و... نباید نسبت به موضوعات و مفاسد اقتصادی و... بی تفاوت باشند. 
دبیرستاد امربه معروف ونهی از منکر هرمزگان گفت: بایستی در بحث مطالبه گری بدنبال نیل به منافع عمومی باشیم. 
 وی افزود: رویکرد دیگرمان در ســال 1400، ایجاد گروه های مطالبه گر در استان است که تاکنون مجوز به 50گروه 
مطالبه گری در حوزه های مختلف از جمله، بهداشت، محیط زیست، کشاورزی مفاسد اقتصادی و... داده شده است. کریمی 
تصریح کرد : انتظار داریم فعالان رسانه ای نیز با مجوز از این ستاد و به عنوان مطالبه گران ستاد فعالیت داشته باشند.کریمی 
اظهار داشت: روزنامه دریا در حوزه مطالبه گری عملکرد خوبی داشته است ونیاز است ارتباط ستاد امربه معروف ونهی از 
 منکر و رسانه ها افزایش یابد. دبیرستاد امربه معروف ونهی از منکر هرمزگان گفت: حمایت لازم را از رسانه ها وفعالان 

رسانه ای خواهیم داشت و رسانه ها می توانند در این بخش مطالبه گری فعالیت داشته باشند . 

رئیس کمیسیون عمران مجلس در بازدید از طرح آب رسانی  چارک  به بستک  :

قرارداد انتقال آب از دریا  به بستک  بسته شد 

دبیرستاد امربه معروف و نهی از منکر هرمزگان خبر داد

گشت ارشاد مسئولان ، رویکرد سال 1400 ستاد
روزنامه دریا در حوزه مطالبه گری عملکرد خوبی داشته است

صفحه 8 را بخوانید

پیام تبریک شاکر رضا مریدی مدیر کل امور 
مالیاتی هرمزگان به مناسبت روز خبرنگار

» ن والقلم و ما یسطرون «
 فرارسیدن ۱۷ مردادماه روز خبرنگار یادآور تلاش انسانهای شریفی است که در 
کسوت خبرنگاری ، رسالت خطیر اطلاع رسانی و آگاهی بخشی را برعهده داشته و 
به مدد قلم های پاک ، صادق و توانایی خود، موجبات روشنگری و تعالی، پیشرفت 

و بالندگی جامعه را فراهم می آورند . خبرنگاران به راستی تجسم تعهد و دلسوزی و وظیفه شناسی اند . بی تردید 
نقش اصحاب رســانه در شکل گیری فضایی مبتنی بر آگاهی و اطلاع رسانی به موقع و بی طرفانه در جامعه از 
مهمترین ضرورت های همه دوران ها بوده و نقشــی بی مانند است . اینجانب ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شــهدای عرصه قلم و آگاهی به ویژه شهید محمود صارمی، روز خبرنگار را علی الخصوص به خبرنگاران حوزه 
اقتصاد و مالیات در اســتان هرمزگان تبریک و تهنیت عرض نموده و از حمایت های این قشر عزیز در جهت 

پیشرفت و توسعه اقتصادی و در راستای سیاست های کلی نظام مالیاتی تقدیر و تشکر می نمایم

جناب آقای دکتر مهدی عسکری زاده

انتصاب شایسته حضرتعالی به عنوان  مدیر کل ارتباطات زیر ساخت استان هرمزگان 
را تبریک عرض مي نماییم . 

 رجای واثق دارد حضور شما در این مسئولیت با کوله بار گرانی از تجربه ، نوید 
              بخش نشاط و تحرک بیش از پیش آن مدیریت محترم خواهد گردید . 
                     دوام توفیقات و مزید عزت و سلامت حضرتعالی را از جهاندار   

                       جان آفرین مسالت دارد
 

جناب آقای شاکررضا مریدی

مدیر کل محترم امور مالیاتی استان هرمزگان

بدون شــک مالیات تأمین کننده بخشی از هزینه های عمومی جامعه برای اجرای طرح های توسعه ای، بهداشتی، 
 آموزشی و رفاهی شــهروندان ، اســت و در یک نظام کارآمد، مالیات علاوه بر این کارکرد، باعث ارتقای سطح 
مطالبه گری عمومی و افزایش نظارت ملت بر عملکرد دولت خواهد بود و رضایت مندی شهروندان عزیز را نیز به 
دنبال خواهد داشــت .  دستیابی به رشد اقتصادی، توزیع عادلانه ثروت و درآمد ، ایجاد امنیت پایدار ، حفظ منابع 
و احساس مسئولیت در قبال نسلهای آینده از جمله وظایف مهمی است که مدیران در نظام جمهوری اسلامی به 
عهده داشته و همواره برای تحقق آنها در تلاش و تکاپو بوده اند . بدین وسیله به نمایندگی از جامعه اقتصادی استان 
هرمــزگان ضمن عرض خدا قوت به حضرتعالی و همه همکاران آن مجموعه ، از اهتمام حضرتعالی در حمایت از 
بخش خصوصی ، تولیدکنندگان ، تجار و بازرگانان و همچنین تلاش برای استفاده از ظرفیت های قانونی جهت رفع 

مشکلات این بخش تقدیر و تشکر نموده و دوام توفیقات جنابعالی را از محضر خداوند متعال آرزومندیم 

اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی هرمزگان

برادر ارجمند و گرامی 
برادر ارجمند و گرامی 

 اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن 
و کشاورزی هرمزگان
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استاندار هرمزگان:
خبرنگاران طلایه داران آگاهی بخشی به جامعه اند

 گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت:خبرنگاران در واقع 
طلایه داران آگاهی بخشی به جامعه اند که با قلم خود مردم را از 
رویدادها مطلع می سازند و از سوی دیگر با رصد مسائل موجود 
در جامعه، مشکلات مردم را به گوش مسوولان می رسانند تا برای 
آنها چاره اندیشی شود. فریدون همتی به مناسبت 1۷ مرداد سالروز 
شــهادت محمود صارمی و روز خبرنگار با صدور پیامی افزود: 
خبرنگاران به عنوان نمایندگان افکار عمومی، چشم بینا و گوش 
 شنوای جامعه هستند که با کوشش مجدانه مطالبات مردم را در 
 رســانه ها انعــکاس می دهند و بــا بیان نقدهــای منصفانه و 
تحلیل های دقیق و مبتنی بر واقعیت، در راه رفع مسائل و مشکلات 
جامعه، یاری گر مردم و مسئولان هستند. وی ادامه داد: در دوران 
امــروز که به عنوان عصر ارتباطات نام گرفته، رســانه ها نقش 
موثری در توسعه و پیشرفت جوامع بر عهده دارند و خبرنگاران 
که وظیفه تولید و انتشــار محتوا را بــر عهده دارند، رکن اصلی 
رسانه ها محسوب می شــوند و در سراسر کشور و از جمله در 
استان هرمزگان، شاهد تلاش گسترده و کوشش خستگی ناپذیر 
 خبرنگاران در راه اطلاع رســانی صادقانه و شفاف با استفاده از 
فنــاوری های نوین ارتباطی هستیم.اســتاندار هرمزگان اظهار 
داشت:هفدهم مرداد به مناسبت سالروز شهادت خبرنگار شهید 
محمود صارمی به عنوان روز خبرنگار نامگذاری شده است که 
شــجاعانه در راه انجام وظیفه مهم خبرنگاری و اطلاع رسانی، 
 جان خود را فدا نمود و به درجه رفیع شــهادت نائل آمدو این 
شهید بزرگوار الگویی برای تمامی خبرنگاران و اصحاب رسانه در 
جمهوری اسلامی ایران است تا این چنین شجاعانه و فداکارانه در 
راه آگاهی رساندن به مردم گام بردارند.به گزارش ایرنا ؛ اینجانب 
ضمن گرامیداشت یاد و خاطره خبرنگار شهید محمود صارمی و 
سایر شهدای عرصه رسانه، فرارسیدن 1۷ مرداد روز خبرنگار را 
به تمامی فعالان این عرصه به ویژه خبرنگاران و اصحاب رسانه 
 استان هرمزگان تبریک و تهنیت عرض می نمایم و با قدردانی از 
تــلاش های آنان به خصوص در ایام شــیوع بیماری کرونا که 
علی رغم مشــکلات و محدودیت ها، در آموزش، اطلاع رسانی 
و آگاهی بخشــی مردم نقش بی بدیلی داشتند، امیدوارم در راه 
 انجام رســالت مهم خود با وفاق و همدلی بیشــتر، روز به روز 

موفقیت های بیشتری را تجربه کنند.

نیاز فوری به همه گروه های خونی در هرمزگان 
  گروه خبر // مدیرکل انتقال خون هرمزگان گفت: اســتان 
با کمبود شدید ذخایر خونی روبرو است.به گزارش خبرنگار 
دریا ؛ ایمان زارعی به وجــود دو هزار و 500 بیمار خاص 
در هرمزگان اشــاره کرد و افزود: بیشتر نیازمندان به خون در 
استان بیماران خاص، مصدومان حوادث جاده ای و عمل های 
جراحی هســتند.اکنون بیماران هرمزگان بصورت روزانه به 
۲50 واحد خــون، نیاز فوری دارند.مراکــز انتقال خون در 
بندرعباس، بندرلنگه، قشــم و میناب آماده خدمت رسانی و 
خونگیری از مردم نوعدوســت هرمزگان است.اهدا کنندگان 
خون در بندرعباس می توانند صبح ها از ساعت ۷ و سی دقیقه 
تا 1۳، و عصر از ســاعت شانزده تا ۲1 به مرکز انتقال خون، 
در حدفاصل چهارراه مرادی و فلکه برق مراجعه کنند.مراکز 
انتقال خون در میناب و بندرلنگه نیز از ســاعت هشت صبح 
تا 1۳ و سی، و در قشــم از ساعت هفده تا ۲0 و سی دقیقه 

فعالند.

خبر

خبری
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سرمقاله

  1۷ مرداد ســالروز شــهادت محمود صارمی خبرنگار ایرنا 
 به عنوان روز خبرنگار نامگذاری شــده اســت تا باری دیگر 
سختی های شــغل خبرنگاران واقعی بر همگان عیان شود واز 
خبرنگاران یادی شود.خبرنگاران تنها سلاح شان فقط قلم شان 
اســت و گاهی بایستی با سلاح تفنگ طالبان مقابله کنند و جان 
 دهند.خبرنگاران همواره از دیگران می گویند و می نویســند و 
 بــه نمایش می گذارند، اما کمتر از خودشــان و مشــکلات و 
سختی های شان گفته می شود. خبرنگاری شغلی سخت و طاقت 
فرساست و فقط عشق و علاقه می تواند باعث شود به این رسالت 
بپردازی. در استانی مانند هرمزگان که گرمای هوا از یک طرف 
و گرمای بی مهری برخی از ســازمان ها و نهادها باعث شــده 
است، خبرنگارانی که واقعا بخواهند به رسالت شان عمل کنند،. 
با مشکلات فراوانی مواجه شوند. از طرفی دیگر سازوکار مناسبی 
هم توسط متولیان مربوطه برای فعالیت خبرنگاران وجود ندارد و 
برخی بدون تخصص و توانایی وحتی علاقه، فقط خود را خبرنگار 
می نامند و به جایگاه خبرنگاران واقعی خدشه وارد می کنند که 
انتظار می رود اداره ارشــاد و... در این بخش تدبیری مناسب با 
همفکری رسانه ها و تشکل های رسانه ای بیندیشند.در این استان 
شاید به راحتی بتوانیم سوزنی به خودمان بزنیم و جوالدوزی به 
دیگران و بگوییم که اگر ما خبرنگاران ورسانه ها در ادوار مختلف 
بخوبی ایفای نقش می کردیم و فقر و محرومیت استان را در این 
چهار دهه بخوبی ترســیم می کردیم، بطور حتم محرومیت های 
روستاها و محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده و... تا حد 
زیادی برطرف شــده بود که در این حوزه خودمان هم کوتاهی 
کردیم.البته از آن طرف هم  وقتی از مشکلات مردم در روستاها 
و محلات نوشتیم و گفتیم مشــکلاتی که وجود دارد را بایستی 
مسئولان و متولیان مربوطه برطرف می کردند و کوتاهی کردند که 
این موضوع باعث شد که آن ادارات و نهادهای دولتی و عمومی 
 و... ناراحت شــوند که چرا از آنها انتقاد می شــود. آنها عادت 
کرده اند به تعریف و تمجیــد از عملکرد مثبت و نادیده گرفتن 
کوتاهی ها و دودش هم به چشم مردم و ساکنان این مناطق رفت. 
اگر ما خوب عمل می کردیم، صنایع و بنگاه های اقتصادی مالیات 
و عوارض شان را برخلاف قانون در استان های دیگر پرداخت 
 نمی کردند و حســاب های بانکی شــان در هرمزگان متمرکز 
می کردند و حق اســتان را تضییع نمی کردند و مردم در محلات 
 و روستاها از نقش مسئولیت های اجتماعی این مراکز اقتصادی
 بهره مند می شــدند و در فقر و تبعیض وبی عدالتی نمی ماندند. 
گرچه که با فعالیت چند رسانه انگشت شمار در حوزه انعکاس 
مشــکلات مردم، وضعیت نسبت به گذشته بهبود یافته است، اما 
بایستی ما خبرنگاران و رسانه ها هم تاحدی رویه مان را نسبت 
به فعالیت خودمان تغییر دهیم و مدیران هم بدانند که رســانه و 
خبرنگار وظیفه اش فقط تعریف و تمجید نیست. هم عملکردها را 
بایستی منعکس کنیم و هم خواسته ها و مشکلات و نقدهای مردم 

    علی زارعیرا به اطلاع مدیران دولتی برسانیم.

سوزنی به خودمان 

 گروه خبر // جانشین ســتاد مقابله با کرونا 
اســتان هرمزگان با درخواست از مردم برای 
همکاری بیشــتر در رعایت دستورالعمل های 
کاهش  دلیل  به  هرمزگان  گفت:  بهداشــتی، 
رعایت پروتکل های بهداشتی در پیک شدیدی 
 از شــیوع بیماری کرونا قــرار دارد و تعداد 
یافته افزایش  بســیار  استان،  در  ابتلا   موارد 

 است. 
   علی رئوفی در نشســت ســتاد استانی مقابله با 
کرونا در هرمزگان، عنوان کرد: واکسیناســیون همه 
افراد 1۸ ساله به بالا در جزایر استان هرمزگان، کار 
بسیار خوبی بود و در جزایر قشم و کیش، نیز انجام 
خواهد شــد.وی ادامه داد: طبق گزارش دانشگاه 
علوم پزشکی استان، متأسفانه در برخی شهرستان ها 
همانند جاسک، سیریک و قشم، استقبال از دریافت 
واکسن کم است و این دور از عقلانیت و مخالفت با 
عقل و علم اســت که واکسن موجود و در دسترس 
باشد اما افراد برای تزریق آن اقدام نکنند.جانشین 
ستاد مقابله با کرونا اســتان هرمزگان افزود: عدم 
تزریق واکســن کرونا، احتمال ابتــلا به کرونا و به 
خطر انداختن ســلامتی و جان خود و دیگران را 
افزایش خواهد داد و از همه مردم شریف هرمزگان 
انتظار داریم، طبق برنامه رده های سنی اعلام شده، 
حتما برای دریافت واکسن کرونا در سامانه اینترنتی 
سلامت به نشــانی salamat.gov.ir ثبت نام 
کنند.رئوفی با بیان اینکه روند شیوع بیماری کرونا، 
به دلیل کاهــش رعایت پروتکل های بهداشــتی، 

گسترش بسیار زیادی در هرمزگان پیدا کرده است، 
تصریح کرد: رعایت پروتکل های بهداشتی، نیازمند 
کمک و همکاری مردم اســت و در حالی که حدود 
40 درصد مردم پروتکل های بهداشــتی را رعایت 
می کنند، از ۶0 درصد دیگر انتظار داریم برای حفظ 
ســلامتی خود و دیگران، به این امر توجه داشــته 

باشند.
  وی گفــت: برگزاری مراســم های عروســی و 
دورهمی ها به شــدت در افزایش شیوع بیماری 
کرونا در هرمزگان، نقش داشــته است، در حالی 
که مــردم از خطرات این بیمــاری آگاهی دارند.

جانشین ســتاد مقابله با کرونا اســتان هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: در تلاش هســتیم، مکان های 
جدید برای بســتری بیماران مبتلا به کرونا ایجاد 
شــود و فرمانداران در همه شهرستان های استان 
بیمارســتان ها،  برابر ظرفیت  باید چند  هرمزگان، 
فضا برای بستری بیماران مبتلا به کرونا، آماده کنند 
 تا اگر تعداد بیماران افزایش یافت، از آن اســتفاده 

شود.
   رئوفــی با بیان اینکه حــدود ۲0 هزار نفر مبتلا 
به کرونا در هرمزگان در قرنطینه خانگی هســتند، 
اظهار داشــت: بیماران مبتلا به کرونا هرچه بیشتر 

تحت قرنطینه قرار بگیرند، از گسترش بیشتر انتقال 
ویروس کرونا، جلوگیری می شــود و دور از عقل، 
انصاف و شــرع اســت که با وجود مبتلا بودن به 
کرونا، این افراد از قرنطینه خارج شوند.وی با اشاره 
به در پیش بودن ایام عــزاداری ماه محرم، اضافه 
کرد: برای عزاداری ها در این ایام، دستورالعمل های 
بهداشــتی در نظر گرفته شــده است و هیئت های 
عزاداری در فضای باز و با تعداد کم، مراســم های 
عزاداری را اجرا خواهند کرد و همچنین در برخی 
مساجد، حســینیه ها و تکایا، به صورت نمادین 
مراسم عزاداری ماه محرم، با حضور محدود افراد 
و رعایت پروتکل های بهداشــتی برگزار می شود.

جانشین ستاد مقابله با کرونا استان هرمزگان بیان 
کرد: بیشــتر مردم با ماندن در خانه  و با استفاده از 
ظرفیت شبکه های صداوســیما و دیگر رسانه ها، 

عزاداری خود را انجام دهند.
  رئوفی با درخواســت از مــردم هرمزگان برای 
همــکاری بیشــتر در رعایت دســتورالعمل های 
بهداشــتی، عنوان کرد: هرمزگان در پیک شدیدی 
از شــیوع بیماری کرونا قــرار دارد و تعداد موارد 
ابتلا در اســتان، بســیار افزایش یافته اســت و 
در این شــرایط نظارت بر افراد بســیاری که در 

قرنطینه هســتند، بسیار سخت اســت و همچنین 
این شــرایط موجب خســتگی کادر درمان شده 
اســت و تنها با رعایت دستورالعمل های بهداشتی، 
می توان از این وضعیت خارج شــد.وی با تاکید 
بر لــزوم ماندن در خانه و خــودداری از حضور 
در تجمعات، ادامــه داد: بازاریان و اصناف نیز به 
 طور جدی دســتورالعمل های بهداشتی را رعایت
 کنند و واحدهای صنفی که پروتکل های بهداشتی 
 را رعایــت نکنند، پلمب طولانــی مدت خواهند 

شد.
   به گزارش ایســنا ؛ جانشین ستاد مقابله با کرونا 
اســتان هرمزگان با تشکر و قدردانی از تلاش های 
شــبانه روزی کادر درمان و بهداشــت، افزود: این 
عزیزان با مجاهدت و فداکاری در خط مقدم مقابله 
با کرونا در حال تلاش شبانه روزی هستند و از همه 
مردم می خواهیم همکاری و رعایت کنند تا شرایط 

هرمزگان بهبود پیدا کند.

جانشین ستاد مقابله با کرونا هرمزگان:

عدم تزریق واکسن کرونا دور از عقلانیت است

هرمزگان  اســتاندار   // خبــر  گروه 
هرمزگان  مــردم  از  درخواســت  با 
بیشــتر در رعایت  برای همــکاری 
گفت:  بهداشتی،  دســتورالعمل های 
هرمــزگان به دلیل کاهــش رعایت 
پروتکل های بهداشتی در پیک شدیدی 
از شیوع بیماری کرونا قرار دارد و تعداد 
ابتلا در اســتان افزایش یافته  موارد 

است. 
  دکتر فریدون همتی در نشســت ســتاد 
اســتانی مقابله با کرونــا در هرمزگان، 
اظهار کرد: واکسیناســیون همه افراد 1۸ 
ســاله به بالا در جزایر استان هرمزگان، 
کار بســیار خوبی بود و در جزایر قشم 
و کیش، نیز انجام خواهد شــد.وی ادامه 
داد: طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی 

استان، متأســفانه در برخی شهرستان ها 
همانند جاسک، سیریک و قشم، استقبال 
از دریافت واکســن کم است و این دور از 
عقلانیت و مخالفت با عقل و علم اســت 
که واکسن موجود و در دسترس باشد اما 
افراد برای تزریق آن اقدام نکنند.استاندار 
هرمزگان افزود: عدم تزریق واکسن کرونا، 
احتمال ابتــلا به کرونا و به خطر انداختن 
سلامتی و جان خود و دیگران را افزایش 
خواهد داد و از همه مردم شریف هرمزگان 
انتظار داریم، طبق برنامه رده های ســنی 
اعلام شــده، حتما برای دریافت واکسن 
کرونا در سامانه اینترنتی سلامت به نشانی 
salamat.gov.ir ثبت نام کنند.همتی 
با بیان اینکه روند شیوع بیماری کرونا، به 
دلیل کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی، 
گســترش بســیار زیادی در هرمزگان 
پیدا کرده اســت، تصریح کــرد: رعایت 
پروتکل های بهداشــتی، نیازمند کمک و 
همکاری مردم است و در حالی که حدود 
40 درصد مردم پروتکل های بهداشتی را 

رعایت می کنند، از ۶0 درصد دیگر انتظار 
داریم برای حفظ سلامتی خود و دیگران، 
به این امر توجه داشــته باشند.وی گفت: 
برگزاری مراسم های عروسی و دورهمی ها 
به شدت در افزایش شیوع بیماری کرونا 
در هرمزگان، نقش داشته است، در حالی 
که مردم از خطــرات این بیماری آگاهی 

دارند.
  اســتاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: در 
تلاش هســتیم، مکان هــای جدید برای 
بســتری بیماران مبتلا بــه کرونا ایجاد 
شود و فرمانداران در همه شهرستان های 
اســتان هرمزگان، باید چند برابر ظرفیت 
بیمارســتان ها، فضا برای بستری بیماران 
مبتــلا به کرونا، آماده کننــد تا اگر تعداد 
بیمــاران افزایش یافت، از آن اســتفاده 
شــود.همتی با بیان اینکه حدود ۲0 هزار 
نفر مبتلا به کرونا در هرمزگان در قرنطینه 
خانگی هستند، اظهار داشت: بیماران مبتلا 
به کرونا هرچه بیشتر تحت قرنطینه قرار 
بگیرند، از گسترش بیشتر انتقال ویروس 

کرونا، جلوگیری می شود و دور از عقل، 
انصاف و شرع است که با وجود مبتلا بودن 
به کرونا، این افراد از قرنطینه خارج شوند.

وی با اشاره به در پیش بودن ایام عزاداری 
ماه محــرم، اضافه کرد: برای عزاداری ها 
در این ایام، دستورالعمل های بهداشتی در 
نظر گرفته شده است و هیئت های عزاداری 
در فضای باز و با تعداد کم، مراســم های 
عزاداری را اجرا خواهند کرد و همچنین 
در برخی مساجد، حســینیه ها و تکایا، 
به صورت نمادین مراســم عزاداری ماه 
محرم، با حضــور محدود افراد و رعایت 
برگزار می شود. بهداشــتی  پروتکل های 

اســتاندار هرمزگان بیان داشــت: بیشتر 
مــردم با ماندن در خانه  و با اســتفاده از 
ظرفیت شبکه های صداوســیما و دیگر 
رســانه ها، عزاداری خود را انجام دهند.

همتی با درخواست از مردم هرمزگان برای 
همکاری بیشتر در رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی، عنوان کرد: هرمزگان در پیک 
شدیدی از شیوع بیماری کرونا قرار دارد و 

تعداد موارد ابتلا در استان، بسیار افزایش 
یافته است و در این شــرایط نظارت بر 
افراد بسیاری که در قرنطینه هستند، بسیار 
سخت است و همچنین این شرایط موجب 
خستگی کادر درمان شده است و تنها با 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی، می توان 
از این وضعیت خارج شــد.وی با تاکید 
بــر لزوم ماندن در خانــه و خودداری از 
حضور در تجمعات، ادامه داد: بازاریان و 
اصناف نیز به طور جدی دستورالعمل های 
بهداشــتی را رعایت کننــد و واحدهای 
صنفی که پروتکل های بهداشتی را رعایت 
نکنند، پلمپ طولانی مدت خواهند شد.به 
گزارش تسنیم ، استاندار هرمزگان با تشکر 
و قدردانی از تلاش های شبانه روزی کادر 
درمان و بهداشــت، افزود: این عزیزان با 
مجاهدت و فداکاری در خط مقدم مقابله 
با کرونا در حال تلاش شبانه روزی هستند 
و از همه مــردم می خواهیم همکاری و 
رعایت کنند تا شــرایط هرمزگان بهبود 

پیدا کند.

استاندار هرمزگان: 

هرمزگان در پیک شدید کرونایی قرار دارد  

گــروه گزارش//  ســه گزینــه از  6 
گزینه کاندیداهای انتصاب شــهرداری 
بندرعباس در سومین جلسه رسمی دور 
ششم شورای اسلامی شهر بندرعباس به 
بیان برنامه ها و دیدگاه های خود نسبت 
به شهرداری بندرعباس پرداختند و بر 
سر کسب کرسی شهرداری بندرعباس 
به رقابت پرداختند.  لازم به ذکراســت 
اولویــت بنــدی  جهت ارائــه برنامه 
کاندیداها بر اساس حروف الفبا می باشد.
ســیدناصر اشــرفی، نامزد نخست 

شهرداری بندرعباس :
بندرعباس شهر فرصت های نوآور و 
عدالت محور در ارتقای کیفیت محیط 

شهری است
ناصــر  ســید   
نامــزد  اشــرفی 
نخســت شهرداری 
در  بندرعبــاس 
جلســه  ســومین 
رســمی دور ششم 
اسلامی  شــورای 

شــهر بندرعباس به معرفی خود پرداخت 
و از برنامــه های آینده پــس از تصاحب 
احتمالی کرسی شهرداری بندرعباس گفت. 
وی دارای مدرک کارشناســی ارشد حقوق 
خصوصی اســت که ۲۲ سال در مجموعه 
راه و شهرسازی هرمزگان مشغول به فعالیت 
اســت، ۶ سال معاون املاک و حقوقی اداره 
راه و شهرسازی بوده است، ۸ سال در استان 
کرمان رئیس اداره راه و شهرسازی کرمان و 
5 ســال معاون اداره راه و شهرسازی استان 
کرمــان و اکنون هم معاون املاک و حقوقی 
راه و شهرسازی هرمزگان می باشد.اشرفی 
در این جلســه اظهار کرد: بندرعباس باید 
شــهر فرصت های نوآور و مشــارکتی با 
هدف پایداری و عدالت محوری در ارتقای 
کیفیت محیط شــهری و زندگی شهروندان 
بندرعباس  نخست شــهرداری  باشد.نامزد 
با بیان اینکه در برنامه ریزی بندرعباس به 
عنوان یک »نوکلان شهر« بایستی به اسناد 
 بالادســتی اهمیت دهیم، اظهــار کرد: در 

برنامه ام ســعی کردم تمرکز را بر مســائل 
و چالش هــای پیش روی کلان شــهر و 
فرادستی،  اســناد  از  بندرعباس  شهرداری 
اســتانی و محلی بهره بگیریم.وی با اشاره 
به اینکه در شــهر بندرعباس ۷ مأموریت 
برای شــهرداری بندرعباس تدوین شــده 
اســت و هرکسی ســکاندار شــهرداری 
بندرعباس شــود باید این مأموریت ها را 
عملی کند، خاطرنشان کرد: برنامه ریزی و 
مدیریت، مالی و اقتصادی، خدمات شهری، 
فرهنگی و اجتماعــی، حمل و نقل، عمران 
و زیربنایی و شهرســازی و معماری این ۷ 
مأموریت را شامل می شود.وی با بیان اینکه 
ساماندهی، حفاظت و بهبود مستمر کیفیت 
و پایداری محیط زیســت شهری نخستین 
هــدف راهبردی برنامه بنده اســت، عنوان 
کرد: نگهداری و توســعه هدفمند و متوازن 
فضای ســبز شهری و پیراشــهری، ارتقای 
 سطح سلامت و بهداشت شهری و صیانت و 
بهره بــرداری بهینــه از منابــع طبیعی و 
کنترل آلاینده های زیســت محیطی ســه 
سیاستی است که برای تحقق این هدف در 
دستور کار است.اشــرفی با اشاره به اینکه 
 مدیریت و کنترل تولید پسماند شهر، ایجاد 
ایســتگاه های ثابت و موقت جمع آوری 
پســماند خشــک و احداث کارخانجات 
بازیافت پســماند خشک در اولویت است، 
اضافه کــرد: اســتفاده از روش های نوین 
آبیاری فضای سبز، تصفیه پساب و استفاده 
در آبیاری فضای ســبز، انتقال و ساماندهی 
صنــوف کارگاهی آلاینده، ســاماندهی و 
 رفــع مزاحمت اصناف و پالایش مســتمر 
آلایندگی های زیست محیطی نیز باید مورد 
توجه قرار بگیــرد.وی با بیان اینکه باید به 
دنبال توســعه و بهبود کیفیت سیستم حمل 
و نقل همگانی باشیم، تصریح کرد: بر روی 
نگهداری،  تاکسیرانی،  جدید  ناوگان  تأمین 
کنترل و نظارت حمل و نقل عمومی موتوری، 
توسعه ناوگان تاکسی دریایی، ایجاد و توسعه 
خطوط ویژه تردد Brt، احداث خطوط 
و تأمین تجهیزات و توســعه ایستگاه های 
ناوگان انبوه بر همچون منوریل نیز فکر شده 
و با برنامه پیش خواهیم رفت.معاون املاک 
و حقوقی راه و شهرسازی هرمزگان با انتقاد 
از عدم مدیریت صحیح در منابع انســانی 
شهرداری بندرعباس، عنوان کرد: باید خط 

مشی و برنامه ریزی درستی صورت گیرد 
تا اینگونه شــاهد هدر رفت نیروی انسانی 
و انگیــزه در بدنه شــهرداری بندرعباس 
نباشیم.اشرفی با اشــاره به اینکه به دنبال 
ایجاد اپلیکیشن شــهر من و صدور کارت 
الکترونیک شهروندی هستم، تصریح کرد: 
باید به ســمت توسعه خدمات الکترونیک 
در شــهر بندرعباس پیــش رویم و اکنون 
مـتأسفانه در شهر بندرعباس زمینه خدمات 
الکترونیک چندان بهره گرفته نشده است.
وی با بیان اینکه باید به دنبال زیباســازی 
و ارتقای کیفیت سیما، منظر و فضای سبز 
شهری باشیم، خاطرنشان کرد: بهبود سیستم 
ایمنی، پیشگیری مقابله با حریق و مدیریت 
بحران به ویــژه در بافت های فرســوده 
در دســتور کارمان قرار دارد و نوســازی 
بافت های فرسوده که 4۳ درصد محدوده 
شــهری بندرعباس را تشکیل می دهد، در 
اولویت برنامه هایم قرار دارد. اشــرفی با 
اشــاره به اینکه احداث و توسعه بازارها و 
روز بازارها امری اســت که باید با سرعت 
 شــکل بگیرد و تردد بین شــهری کاهش 
پیــدا کند، اظهــار کرد: توســعه و بهبود 
زیرســاخت هــای خدماتی مــورد نیاز 
گردشگران نیز با توجه به گردشگر پذیری 
بندرعباس نیاز مبرم است و ۶ هزار هکتار 
در نوار ساحلی بندرعباس در دستور کار 
قرار گرفته اســت تا بتوانیم فضای مناسبی 
را برای گردشــگران و زیبایی شهر به کار 
ببندیم.اشرفی با بیان اینکه  در تلاش برای 
توسعه زیرساخت های و امکانات و سالن 
های ورزشــی و فرهنگسراها در محلات 
هستیم، افزود: 450 هکتار زمین در بحث 
خدمات به شــهروندان در بندرعباس نیاز 
داریــم که با کمبود این میــزان مواجه ایم 
و این کار را برای توســعه متوازن شهری 
ســخت کرده است.وی با اشــاره به اینکه 
از صنایع غرب هرمــزگان تنها آلایندگی 
و تراکم شــهری را دریافت کرده و از سهم 
اصلی توسعه خدمات شهری محروم مانده 
ایم، عنــوان کرد: ارتقــا کارایی وصول و 
اجرای به موقع قوانین، نوآوری های مالی، 

 تعریف درآمدهای جدید و تغییر پایه ها و 
نرخ ها چهار مســیری اســت کــه برای 
 افزایش درآمدها و در شهرداری بندرعباس 
پیش بینی کرده ایم.اشرفی با تأکید بر اینکه 
شــهروندان در چهار مقوله مالی، فکری، 
عملی و اجرایی می توانند در کنار شهرداری 
بندرعباس باشند، اضافه کرد: طرح تفضیلی 
شــهر بندرعباس را مطالعه کرده ام و 15۲ 
هزار خانوار شهری در آن زندگی می کنند 
که در بحث سرانه ها با مشکلات زیادی رو 
به رو هســتیم.وی با بیان اینکه ۶0 هکتار 
در حوزه آموزشــی، ۲۶ هکتار فرهنگی و 
هنری، 1۸ هکتار ورزشی و 55 هکتار در 
حوزه درمانی با مشکل و کمبود زیرساخت 
مواجــه ایم، اظهــار کرد: یکــی از عمده 
 دلایل شــکل گیری محدوده های مغایر و 
اجرایی نشــدن بســیاری از پیشنهادات 
 طرح تفضیلی است. اشــرفی پس از ارائه 
برنامه های پیشنهادی به سوالات اعضای 

شورا پاسخ گفت که به شرح زیر است:
1.در خصــوص ایجــاد منابع پایدار 

شهرداری چه راهکاری دارید؟
درآمدهای شهرداری کاملا شفا ف و روشن 
است و آنچه که باید پیگیری شود حقوقی 
است  که از صنایع غرب داریم  وباید آنها 

را زنده کنیم.
در بخش  هــای شــاخص  2.پروژه 

عمرانی؟
مجموعه عمرانی شــهری یــک مجموعه 
 کاملی اســت کــه شــهرداری یکــی از 
دســتگاه های زیربط اســت. در مجموعه 
عمرانی شــهر بندرعباس همه دستگاه های 
متولی شهری که در راس آنها مدیریت عمرانی 
استانداری اســت که شهرداری هم  در کنار 

سایر دستگاه ها نقش خود را ایفا می کند.
مازاد  نیروهــای  بــرای  3.برنامــه 

شهرداری؟
در کوتاه مدت مازاد هستند و  آیا در دراز 
مدت هم مازاد خواهند بود؟ اگر تشخیص 
دهیم که نیرو های ناکارآمدی وجود دارند 
حتما با آنها خدافظی می کنیم ونام مازاد  بر 

روی آنها نمی گذاریم بلکه آنها را ناکارآمد 
تلقی می کنیم.

4.در خصوص بافت فرسوده و عدم 
تعیین تکلیف سند ها؟

بافت فرسوده شهر بندرعباس به نسبت به 
عنوان یک »نو کلان شهر« زیاد است  که 

باید روی این قضیه فکر شود.
5.حمل ونقل عمومی با جزئیات؟

حمل ونقل یک موضوع یکپارچه است و 
نیازی نیســت فقط روی یک نکته تمرکز 
کنیم  به عنوان مثــال فقط روی بی ار تی 
تمرکــز کنیم و می توان  با مطالعه و برنامه 
ریزی پیش رفت که پیشنهاد بنده برای این 

شهر استفاده از منو ریل است.
6.اولویت برنامه هایتان؟

پلت فرم شهرداری حتما باید ایجاد شود و 
ارتباط بین شهر و شهروندان در قالب پلت 

فرم برقرار شود.
7. در خصوص شفاف سازی ؟

قطعاً در حوزه شــهرداری با اســتفاده از 
برون ســپاری حتی  در زمینه پروانه های 
ســاختمانی مــی توانیم نتایــج خوبی را 
کســب نماییم  و شفاف ســازی در حوزه 
عملکردهای ما وجود خواهد داشت؛ چه در 
موارد عملکردی و چه مالی و اطلاع رسانی 
هم خواهد شــد که حتما بازخورد خوبی 
خواهیم داشت و در تلاش برای راه اندازی 

اپلیکشن شهر من هم هستیم.
علی تیمــاس، دومین نامــزد تصدی 

شهرداری بندرعباس:
دوازدهم  عضو  بندرعباس  شــهردار 
شورای اسلامی شهر بندرعباس است

  علــی تیمــاس، 
نامــزد  دومیــن 
تصدی شــهرداری 
؛  س عبــا ر بند
رشته  دانشــجوی 
بــرق  دکتــرای 
الکترونیــک،  و 

مدیرمسئول نشریه گامرون، مدیر تعاونی 
کشــت و دام و نامزد نمایندگــی ادوار 

مجلس و شورای شهر در شرق هرمزگان 
اســت.علی تیماس در این جلسه  گفت: 
شــهردار بندرعباس باید پیگیر وعده ها و 
برنامه های اعضای شورای شهر بندرعباس 
باشد , عضو دوازدهم شورای اسلامی شهر 
محســوب می شــود و بدون همکاری و 
تعامل اعضای شورای شهر نمی تواند کاری 
به پیش ببرد.وی افزود: شــهرهای بزرگ 
همچون پاریس، لندن، دبی، تهران، اصفهان 
و شیراز دارای نماد هستند اما بندرعباس 
با این سابقه تاریخی و فرهنگی فاقد نماد 
یا المانی اســت که همگان در تصورشان 
با تماشــای آن به یاد شــهر بندرعباس 
بیفتند. وخاطره شــهر در ذهن آنها تداعی 
شود. که برای این المان و نماد منحصر به 
فرد با اســتفاده از صاحبنظران فرهنگی و 
معماری نیاز مبرم داریــم و باید به دنبال 
نمادی باشــیم همچون بــرج میلاد تهران 
که علاوه بر زیبایی در جذب گردشــگر و 
درآمدزایی موثر باشــد.وی تصریح کرد: 
بندرعباس از مشکل ترافیک به شدت رنج 
می برد و حتی از تهران هم پیشــی گرفته 
و امروز به یک معضل اساسی تبدیل شده 
 اســت . تیماس عنوان کرد: باید با ایجاد 
کشــتی های دریایی تفریحــی آئین های 
اینچنین آئین هایی  ازدواج، جلســات و 
را به داخل کشــتی هــای تفریخی ببریم 
تا علاوه بر جذابیت ســبب ایجاد اشتغال 
و درآمــد برای شــهرداری بندرعباس و 
شهروندان باشــیم.وی عنوان کرد: باید  به 
فکر راه اندازی یــک تله کابین بین هرمز 
و بندرعباس جهت توســعه دریا و ایجاد 
زیرســاخت های تفریحی باشیم که علاوه 
بر جذابیت ســبب ایجــاد درآمد و حتی 
تســهیل در رفت و آمد می شود.تیماس  
خاطرنشــان کرد: بایــد در امور ترافیکی 
و خدمات شــهری به خدمات الکترونیک 
نگاه ویژه داشته و از تکنولوژی و ظرفیت 
ارتباطی برای تســهیل در امور شهروندان 
بهره ببریم، و با برنامه پیش برویم تا بتوانیم 
علاوه بر کاهش حضوری و فیزیکی نیروی 
انســانی به افزایش بهره وری کمک کنیم.

بندرعباس  شــهرداری  تصدی  نامزد  این 
با اشــاره به اینکه باید از رسانه ها جهت 
فرهنگسازی و جلب مشارکت شهروندان 
 بهره کافی و درســت را ببریم، اظهار کرد: 
رسانه ها می توانند بازوی توانمند شهرداری 
باشــند و با شفاف سازی به سمت کاهش 
 فســاد و افزایش قدرت اهــرم نظارت بر 
دســتگاه های اجرایی پیش بروند. رسانه 
ابزاری اســت که می تواند حتی منجر به 
عزل مدیر و بازخواست یک مسئول شود 
و جلوی فســاد را بگیرد و به سمت بهبود 
روند اجرا و مدیریت و امور گام بردارد.وی 
خاطرنشــان کرد: مشکلات شهری زیادی 
در شهر بندرعباس ازمشکلات جمع آوری 
پسماند گرفته تا معضلات خدمات شهری 
وجود دارد و همه شهروندان نسبت به آن 
معترضند،  و همه اینها به برنامه مجزا برای 

بهبود وضعیت شهر بندرعباس  نیاز دارد.
عباس کمالی ، سومین نامزد تصدی 

شهرداری بندرعباس:
توســعه حمــل و نقل شــهری در 

اولولیت برنامه هایم است
 عباس کمالی  دارای 
 DBa دکتــری 
مدیریت  گرایــش 
پروژه، فوق لیسانس 
مهندســی عمران و 
کارشناسی مهندسی 
عمران از دانشــگاه 

هرمزگان می باشــد  که معاونت مهندسی 
و عمــران اداره کل بنــادر و دریانوردی 
اســتان هرمزگان، معاون اداره راه و ترابری 
بندرعباس در کارنامــه دارد.کمالی در این 
جلســه اظهار داشــت:  با توجه به کمبود 
زمان  فقط به ایده های خود را برای برنامه 
توسعه شهر می پردازم و از بیان برنامه جامع 
و کامل خود داری می کنم.وی افزود: باید 
با بهره گیری از بخش خصوصی بتوانیم در 
توسعه و ساماندهی سواحل بندرعباس گام 
برداریم کــه در این زمینه نیاز به تعامل با 
ســازمان بنادر و دریانوردی اهمیت دارد.
کمالی تاکید  کرد:  باید در توســعه شهری 
نگاه انســان محورانه داشته باشیم و نگاه 
زیر ســاخت محور محض در دراز مدت 
منجر به شکســت خواهد شد.وی با بیان 

اینکه  توســعه حمل و نقل شــهری در 
اولویت برنامه هایم قرار دارد، اظهار کرد: 
افزایش  گســترش حمل و نقل عمومی، 
پارکینگ های عمومی، ترویج پیاده روی 
و افزایش موقعیت های دوچرخه سواری 
ایمن، ساماندهی و بهبود معابر اصلی شهر 
و محدودیت های ترافیکی در مرکز شهر 
در ساعاتی از شــبانه روز در رئوس این 
برنامه ها قرار دارد.کمالی با اشاره به اینکه 
بهسازی و نوسازی بافت های فرسوده نیاز 
مبرم و ضروری امروز شــهر بندرعباس 
 اســت، اضافه کرد: بایــد هدایت و دفع 
آب های سطحی در شــهر بندرعباس را 
جدی بگیریم تا بتوانیم از مشکلات بزرگتر 
در این زمینه در آینده جلوگیری کنیم.کمالی  
با بیان اینکه کاشت درختان بومی، استفاده 
از پساب شهری جهت آبیاری و زیباسازی 
ورودی شــهر از موارد مهــم در توجه به 
زیباسازی شهری است، تصریح کرد: باید 
با بهره گیــری از بخش خصوصی بتوانیم 
در توسعه و ساماندهی سواحل بندرعباس 
گام برداریم که در این زمینه نیاز به تعامل 
 با ســازمان بنادر و دریانــوردی اهمیت
 دارد.وی بــا اشــاره به اینکه توســعه 
گردشگری جهت افزایش درآمد و جذب 
گردشــگر نیز از دیگر اهــم برنامه هایم 
است، خاطرنشــان کرد:احیای بافت های 
تاریخی و مذهبــی، افزایش پارک های 
ســاحلی، احداث مارینا، احداث مجتمع 
اقامتی، پذیرایی درون شــهری، کمک به 
گسترش اقامتگاه های بومگردی و تبدیل 
خورهای سطح شهر به فضای گردشگری 
برای رسیدن به این هدف مهم اهمیت دارد.
وی با بیان اینکه نیاز به هوشمندســازی 
شــهر بندرعباس داریم، اظهار کرد: ایجاد 
سامانه تک پنجره، مدیریت منابع انسانی، 
آموزش کارکنان، افزایش کارایی پرسنل، 
ایجاد شفافیت در مسال مالی و ساماندهی 
سازمان های وابسته شهرداری بندرعباس 
نیز در این راســتا باید برنامه ریزی و با 
استفاده از آن حرکت کرد.گفتنی است، سه 
گزینه دیگر  صبح امــروز به بیان برنامه 
های پیشــنهادی خود می پردازند و پس 
از آن اعضای منتخب شورای شهر به شور 
و مشورت و رأی گیری نسبت به انتخاب 

کاندیداها خواهند پرداخت.

آغاز رقابت برای  تصاحب صندلی شهرداری بندرعباس  gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا
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سال بیستم شماره 3670

ای مدیران که در این دنیایید
»یا از این بعد به دنیا آیید«

»این که خفته ست در این خاک منم«

از مدیرانِ قدیمِ وطنم!

یاد آن دورۀ بشکوه، به خیر!

یاد آن لذّت انبوه، به خیر!

جان نثاران همگی دورم جمع

جمله پروانه و من همچون شمع

پاچه ام تا که کمی می خارید

پاچه خار از همه سو می بارید!

چونکه از زحمت امضا کردن

خسته می گشت مرا گاهی تن -

بود کاناپه و بالش، حاضر!

شانه مالان)!( پی مالش، حاضر!

لیک طرحی دگر آورد فلک

بخت  بد پای مرا کرد فلک

چون ورق نیز چو بختم برگشت

از مدیریت خود عزل شدم

مایۀ لودگی و هزل شدم

پاچه خاران همه دلسخت شدند

پاچه گیرِ منِ بدبخت شدند!

تو نپندار بسی غم خوردم

صبح معزول شدم،شب مُردم!

پند گیرید از این قصّۀ من

گر توانید، نمیرید اصلاً!

حالیا غمزده توی گورم

شده جانی که ندارم بر لب

پاچه خارم شده مور و عقرب

لیکن آن وسوسه و شور و شرم

به خدا هیچ نرفته ز سرم

گر چه این دخمه شده ماوایم

باز هم در طلب دنیایم

هر کجا پسُتِ خوش و میزِ نکوست

مرده و زندۀ من طالب اوست!

  سعید سلیمان پور 
***

صف گوشت 
 جان من گوشت نخور، گوشت ضرر دارد هان!

در صف گوشت نرو، چون که خطر دارد هان!

می فشارند تو را بس که همه از سر مهر

هر که رفته، به یقین درد کمر دارد هان!

و اگر برد کسی جان به سلامت از صف

استخوان کمرش شاه فنر دارد هان!

مرد همسایه اگر گوشت خریده بی صف

مطمئناً سر صف، چند نفر دارد هان!

گوشت با قیمت کم، گر به تو می داد کسی

تو از او گوشت نخر، گوشت خر دارد هان!

"مشکل خویش بر پیر مغان بردم دوش"

او هم از گوشت مرا باز حذر دارد هان!

   حسین شادمهر

طنز

کاریکاتور

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم 

علاقمندان می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

گروه گزارش// بیماری کووید 1۹ از اواخر ســال ۲01۹ 
میلادی در سراسر جهان گسترش یافت و تاکنون جان 

تعداد زیادی از مردم جهان را گرفته است.
   این همه گیری سبب آشفتگی و تنش بسیار در سیستم های 
بهداشتی، اقتصادی و سیاسی دنیا شده است.اولین مورد ابتلا 
به کروناویروس در ایران به صورت رسمی در ۳0 بهمن 1۳۹۸ 
تأیید شــد.   پیش از این تاریخ، با انتشار سریع بیماری در 
نقاط مختلف جهان و گمانه زنی ها از احتمال ورود بیماری به 
ایران، گفته هایی پیرامون آمادگی برای مقابله با این بیماری، 
و از جمله تحقیقات برای ســاخت واکســن مطرح شد. در 
این زمان، تحقیقات پیرامون واکســن در تعدادی از کشورها 
از جملــه چین، آلمان، و ایالات متحده آغاز شــده بود، اما 
امکان، اثربخشــی و زمان لازم برای ساخت این واکسن در 
ابهام قرار داشت.واکسیناسیون برای بیماری کووید 1۹ یک 
برنامه ایمنی سازی جمعی با کمک واکسن های تولید شده در 
مقابل  کرونا ویروس، پس از دنیاگیری کووید_1۹ است. این 
برنامه در ۲1 بهمن 1۳۹۹ با تأیید و واردات واکسن اسپوتنیک 
5 از روسیه و با تزریق به پسر وزیر بهداشت آغاز گردید.با 
انتشار نتایج تحقیقات فاز نهایی واکسن توسط شرکت های 
فایزر و بیوان تک در 1۹ آبان و در ادامه آن دیگر واکسن ها 
نظیر آکسفورد-آسترازنکا، اعلام گردید که واکسن های ایرانی 
نیز به آستانه ورود به مراحل تست انسانی رسیده اند. همزمان، 
اعلام شد که مذاکرات برای واردات واکسن نیز آغاز شده و 
ایران، با در نظرگرفتن شــرایط ویژه توزیع هر واکسن، برای 
سه مدل مختلف واکســن از طریق کوواکس که دربردارنده 
واکســن های فایزر و مدرنا نیز هست ثبت نام کرده است. در 
1۶ دی 1۳۹۹ رئیــس بانک مرکزی از واریز پیش پرداخت 
خرید 1۶ میلیون و ۸00 هزار دز واکسن به حساب کارگزار 
سازمان بهداشــت جهانی خبر داد. در 1۹ دی 1۳۹۹، مقام 
معظم رهبری، واردات »واکسن آمریکایی و انگلیسی« به ایران 
را ممنوع اعلام کرده و با اشــاره به پرونده خون های آلوده، 
بیان داشتند که نسبت به فرانسه هم »خوش بین« نیستند، اما 
واردات واکسن از کشورهای دیگر را بدون مانع خواندند.به 
دنبال ممنوعیت واردات واکسن های آمریکایی و انگلیسی، 
ورود 150 هزار دز واکسن فایزر از سوی جمعیت هلال احمر 

جمهوری اسلامی ایران لغو شد.
  تولید واکسن داخلی

  نخستین واکسن ایرانی کووید-1۹ که به مرحله کارآزمایی 
بالینی رسید توسط گروه دارویی برکت و شرکت شفا دارو با 
نام )کوو ایران برکت( توسعه یافت. بنا به اطلاعات منتشرشده 
توسط سازمان جهانی بهداشت، این واکسن با فناوری ویروس 
غیرفعال ساخته شده است. این واکسن تا 10 بهمن 1۳۹۹ به 
۳5 داوطلب از مجموع 5۶ داوطلب تزریق شده است که به 
گفته حامد حسینی، مدیر مرکز کارآزمایی بالینی دانشگاه علوم 
پزشکی تهران، وضعیت عمومی تمام آنان »مطلوب« بوده و 
»عارضه خارج از انتظار« در آنان مشاهده نشده است. بنا به 
گفته حسن جلیلی، مسئول گروه تحقیقاتی تولید واکسن در 
ســتاد اجرایی فرمان امام، کوو ایران برکت در ایجاد ایمنی 
در برابر نمونه جهش یافته ای از کووید-1۹ که نخستین بار 
در بریتانیا مشاهده شد، موفق بوده است. علاوه بر کوو ایران 
برکت، مؤسســه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی هم به 
تلاش برای توســعه واکســنی بر پایه »پروتئین نوترکیب« 
پرداخت و در ۲۹ دی 1۳۹۹، گزارش شــد که این واکسن 
مجوز کارآزمایی بالینی را دریافت کرده است. علاوه بر تلاش 

برای توســعه و آزمایش واکسن )کووایران برکت( و واکسن 
مؤسسه رازی، همکاری با کوبا در خصوص انجام تحقیقات 
بالینی و تولید واکسن سوبرانا 0۲ تحت عنوان پیشرفته ترین 
واکسن از بین چهار واکسن ساخت کوبا، پیگیری شده است. 

  واکسیناسیون در ایران
  واکسیناســیون در ایران به صورت اولویت بندی شده و در 
چند مرحله اجرا شد و هنوز ادامه دارد.فاز عمومی که در آن 
واکسن در دسترس همه افراد قرار خواهد گرفت قرار است از 
زمستان 1400 شروع شود و انتظار می رود تا اسفند 1400 
حدود ۶0 درصد جمعیت ایران واکسینه شده باشند. اما روند 
واکسیناسیون در برهه زمانی  کوتاهی عقب افتاد و و در روند 
واکسیناسیون وقفه ایجاد شد .وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی  نیز گفته است: هیچ جای دنیا وزیر بهداشت مسوول 
آوردن واکسن نیست، برخی این حرف ها را در افکار عمومی 
می زنند، وزارت بهداشــت تزریق را به عهده دارد. در یک 
 دوره کوتاه از مرز تزریق 4۳0 هزار دُز واکسن کرونا در یک 

شبانه روز، عبور کردیم و به بیش از این خواهیم رسید.
  فروشــندگان واکســن به ایران به قرارداد عمل 

نمی کنند
)01 مــرداد 1400( مقام معظم رهبری گفتند: »اختلالی در 
برخی از موارد در مســئله تقسیم واکسن بین مردم به وجود 
آمد که البته عمدتا ناشــی از بدقولی کسانی بود که قول داده 
بودند واکســن را به ما بفروشــند و بدقولی کردند.)1۲ تیر 
1400(  رییس جمهور حســن روحانی گفت: »در مساله 
واکسن در کشور شرایط روز به روز بهتر می شود. البته باید 
واکسن بیشتری در اختیار داشته باشیم. اگر کشورهایی که با 
آنها قرارداد بسته ایم و حتی پول آن را هم پرداخت کرده ایم 
واکسن را در اختیار ما می گذاشتند الان شرایط بهتری داشتیم. 

پول کوواکس را پرداخت کردیم و قرار بود 1۶ میلیون و ۸00 
هزار دز را بــه ما تحویل دهد ولی از آن قولی که به ما داده 
عقب اســت و مقدار کمی را به ما داده اند. اگر مابقی برسد 
می تواند به ما کمک کنــد.)۲۸ تیر 1400(  مدیر کل روابط 
عمومی وزارت بهداشت »کیانوش جهانپور«گفت: علت اصلی 
تاخیر یا وقفه در روند واکسیناســیون در ایران خلف وعده 
طرف های فروشــنده واکسن به ایران در کشورهای روسیه، 
چین، هند و تولیدکنندگان واکســن آسترازنکا بود. هند که 
بعد از تحویل حدود 1۳5 هزار دز واکسن کواکسین شرکت 
باهارات با حکم دادستان حیدرآباد تحویل واکسن به ایران 
را متوقف کرد و محموله های بعدی ارســال نشد. روس ها 
نیز حجم تولید بالایی ندارند. بر اساس قرارداد با این کشور 
قرار بود ۶۲ میلیون واکسن اسپوتنیک به ایران تحویل شود 
که عملا حدود ۲ میلیون واکسن تحویل شد. امید ما به تولید 
مشترک این واکسن در داخل کشــور است.)1 تیر 1400( 
دکتر کیانوش جهانپور گفت: »ما 1۶ میلیون و ۸00 هزار دز 
سفارش قطعی از ســازوکار کووکس داریم که از این میزان 
دومیلیون و 100هزار دز آمده است. البته تعهد کواکس ظرف 
بهار سه میلیون و ۲00 هزار دز بود. کواکس تعهد کرده است که 
تا پایان سال ۲0۲1، بالغ بر 1۶میلیون و ۸00 هزار دز واکسن 
به ما ارایه دهد.« »تهیه واکسن از چین هم در دستور کار بود 
و چین هم قول 10میلیون دز واکسن برای فصل بهار را به ما 
داده بودند که تاکنون ســه میلیون و ۶50 هزار دز آن محقق 
شده است. برای تابستان هم قول 10میلیون دز داده شده بود 
که باید منتظــر ماند تا ببینیم این اتفاق خواهد افتاد یا خیر.

)در ۳ مرداد 1400( دلایل تاخیر در ورود واکسن روسی به 
ایران اعلام شد. کاظم جلالی سفیر جمهوری اسلامی ایران در 
روسیه گفت: در دیدارهایی که با مقامات روس داشتم اعلام 

کردند که به دلیل اولویت داشتن واکسیناسیون در این کشور و 
کمبود تولید واکسن در حال حاضر هیچ گونه ارسال واکسنی 

به خارج انجام نمی شود.
* دلایل کندی تولید واکسن های داخلی

  کووایران برکت
شــایعاتی مبنی بر بروز مشکل و ایراد در خط تولید واکسن 
کــوو ایران برکت و از بین رفتن یک میلیون و ۲00هزار دز 
کوو برکت در هنگام ریختن آن ها در ویال های مخصوص 
منتشر شد اما بعد روابط عمومی شرکت دارویی شفافارمد طی 
اطلاعیه ای اعلام کرد که این خبر کذب است.متن اطلاعیه به 
شرح زیر است: »در راستای شفاف سازی برای اذهان عمومی 
ملت شریف ایران اعلام می کنیم که هرگونه بروز مشکل و 
ایراد در خط تولید واکسن کوو ایران برکت کذب است.« »در 
تاریخ ۲5 خردادماه، تولید در خط اول کارخانه سرعت گرفت 
و درکمتر از یک ماه نزدیک به ۳ میلیون دز واکسن تولید شده 
و درمراحل کنترل کیفی قرار گرفته و ازاین تعداد ۷00 هزار 

دز تحویل وزارت بهداشت شده است. 
  خط تولید اسپوتنیک وی

)در ۲۸ تیر 1400( علیرضا رئیسی سخنگوی ستاد ملی مقابله 
با کرونا گفت: اسپوتنیک خط تولیدی به ایران داده که به درد 
ما نمی خورد. اگرچه واکسن های اسپوتنیک تولید مشترک 
 در ایران تولید می شــوند و ایــران در اولویت دریافت این 
واکســن هاست اما قطعی و حتمی این واکسن ها برای ایران 
نیست و ما روی آن حســاب نکرده ایم. )در 04 فروردین 
1400( سخنگوی وزارت بهداشت »کیانوش جهانپور« گفت: 
با توجه به عرضه ناکافی رزین و ژل، تولید مشترک واکسن 
اســپوتنیک وی در ایران و سایر مراکز خارج از فدراسیون 
روســیه نیز با تاخیر روبرو خواهد بود. رییس ســندیکای 
دارو های انسانی علت توقف تولید واکسن مشترک با  روسیه 

را عرضه ناکافی ژل بیان کرد.  
  پاستورکو )سوبرانا ۰2(

  )در ۲۲ تیر 1400( کیانوش جهانپور سخنگوی سازمان غذا 
و دارو گفت: خط تولید نیمه صنعتی واکسن پاستور هم آغاز 
به کار کرده و نخستین محموله های آن پس از پایان تست های 
فنی با 144 هزار دز تحویل خواهد شد. احتمالا در آبان ماه 
تولید این واکســن بتواند در مقادیر قابل توجهی انجام شود. 
)1400/05/0۳( مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو، سید حیدر محمدی گفت: بر اساس قراردادی که 
با کشور کوبا بسته شده در مرحله اول این کشور حدود 150 
هزار دز واکسن به ما تحویل داد که در واقع بیش از 40 هزار 
دز آن برای مطالعات بالینی مصرف شد و مابقی به همراه آنچه 
در هفته های آتی در خط تولید نیمه صنعتی به تولید برسد، 

تحویل وزارت بهداشت خواهد شد. 
  نقش واکسیناسیون بر قطع زنجیره کرونا

  به گفته مسعود یونسیان، اپیدمیولوژیست و استاد دانشگاه 
علوم پزشکی تهران، عقلانی ترین راه فعلا واکسیناسیون است. 
چراکه از لحاظ نظری اگر ما از همین امروز به مدت دو هفته 
کل مردم را در خانه قرنطینه کنیم، باید تعداد مرگ و میر ها 
کاهش پیدا کند. اما تجربه 1۸ماهه در مقابله با این ویروس 
چیز دیگری را نشان می دهد. کشورهایی مانند انگلستان که 
واکسیناســیون را نسبتا به طور کامل انجام داده اند، علیرغم 
اینکه در مواجهه با واریانت دلتا دچار مشکلاتی شده اند، اما 
شرایط کشورهایی مانند هندوستان و ایران در مواجهه با این 
جهش بسیار بدتر است. هندی ها هم جشن انتهای کرونا را 
گرفتند، اما فاجعه انسانی بزرگی رخ داد.مسعود مردانی عضو 
کمیته علمی ستاد ملی مبارزه با کرونا گفت: اگرچه رعایت 
دستورالعمل  های بهداشــتی مانند ماسک  گذاری و فاصله 

اجتماعی می تواند پیــک  های مربوط به کرونا را به تعویق 
اندازد؛ اماکنترل کامل بیماری کرونا تنها از طریق واکسیناسیون 
امکانپذیر است.مردانی در خصوص اهمیت تولید واکسن در 
کشور اظهار داشت: در ستاد ملی مبارزه با کرونا کمیته ای  
به نام کمیته واکسیناســیون تشکیل شده است  که منشوری 
 به نام منشــور واکسیناسیون کشــور دارد. در این منشور 
اولویت های تزریق واکسن مشخص شده است. اما نکته ای 
که بسیار حایز اهمیت است، این است که در حال حاضر بعد 
از 1۶ ماه شــیوع و گسترش اپیدمی کرونا در دنیا، محققان 
به این نتیجه رســیده اند که روش  های مقابله با کرونا مثل 
شستشــوی دســت  ها، فاصله گذاری اجتماعی، پرهیز از 
مســافرت  های غیر ضروری، عدم شرکت در تجمعات و 
استفاده از ماسک تنها می توانند وقوع اپیدمی کرونا را برای 
مدتی به تعویق بیندازنــد و از پیک  ها جلوگیری کنند؛ اما 
آنچه اهمیت دارد، این است که گفته می شود واکسیناسیون 
می تواند شر این ویروس را از سر ما در جامعه کم کند. پس 
واکسیناســیون یکی از راه های موثر کنترل بیماری کرونا 
است.وی افزود: محققان در کشور های اروپای غربی مانند 
کانادا و استرالیا بر اساس تجارب خود به این نتیجه رسیده اند 
که اگر بیش از ۷0 درصد جامعه واکسینه شوند، عملا زنجیره 
انتقال بیماری قطع می شــود و دیگر مــورد جدیدی اتفاق 
نمــی افتد که بیماری یا اپیدمی و یا طغیان بیماری صورت 
بگیرد. به همین خاطر است که اکنون همه کشور ها بر روی 
واکسن کرونا خیلی خوب کار کرده و یا می کنند و هم و غم 
کشورهای مختلف تعجیل و تکمیل در پروژه واکسیناسیون 
است.مردانی درباره اخبار و اطلاعاتی که در فضای مجازی 
حول واکســن کرونا منتشر می شود، توضیح داد: در فضای 
مجازی اخبار و اطلاعات بسیاری به صورت جوک، کنایه 
و از ایــن نوع مطالب وجود دارد که منجر به پدیده ای به نام 
واکســن هراسی شده اند. بسیاری از ما سوال می کنند که آیا 
پدرشان یا پدربزرگشــان که بیماری های زمینه ای دارند، 
واکســن را بزنند یا خیر؟ اتفاقا به نظر ما پزشکان برای این 
افراد زدن واکسن واجب شرعی و کفایی است. چون افرادی 
که در سنین ۳0 یا ۳5 ســالگی بیماری کرونا را می گیرند 
دچار مشکل خاصی نمی شوند اما بیشترین میزان مرگ و میر 
کرونا در افراد مسن و بالای ۷0 سال که بیماری های قلبی، 
ریوی، کلیوی و دیابت دارند، دیده می شود و حالا اگر این 
افراد درباره لزوم واکسینه شدن شکی کنند، واقعا فاجعه پیش 
خواهد آمد، بطوریکه حتی نمی شود تبعات و پیامدهای آن 
را جمع کرد.با این تفاسیر مردم باید به شایعات افراد کم اطلاع 
و بعضــا مغرض در رابطه با بالارفتن امــکان ابتلای افراد 
واکسینه شده به ویروس دلتا توجه نکنند  و هر چه سریع تر 
برای ثبت نام در سایت های نوبت دهی واکسیناسیون اقدام 
کنند و در نظر داشته باشند که ایمنی واکسیناسیون همچنان به 
علت تزریق نکردن دوز دوم، ناقص است. وقتی ما واکسن 
می زنیم تا زمانی کــه دوز دوم را نزدیم، نه تنها از بیماری 
مصون نیستیم، بلکه به علت سهل انگاری و احساس امنیت 
کاذب، بیشتر در معرض خطر ابتلا قرار خواهیم داشت. پس 
اگر می خواهیم در زمینه مبارزه با کرونا موفق باشیم، حتما 
باید همه مروج سلامت باشیم و از هر زمانی که واکسن در 
اختیارمان قرار گرفت استفاده کنیم.البته این نکته نیز قابل ذکر 
است که ایمنی واکسن ها به طور کلی پس از دوز دوم حدود 
۹0 درصد و ایمنی در مقابل ابتلای خفیف و بدون علامت 
50 تا ۷0 درصد است. به همین علت اگر واکسینه هم شده 
باشیم، ممکن اســت با ابتلا به موارد خفیف، ناقل ویروس 
باشیم و به همین ســبب باید پس از تزریق واکسن هم از 

حضور در اجتماعات و اماکن شلوغ خودداری کنیم.

واکسیناسیون و نقش آن بر روند شیوع کرونا

طرح :  بیتا  هوشنگی

طرح :  بیتا  هوشنگی

ازدواج

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

چرایی تعدیل اساتید پیام نور!      

کرونا،  بساط  برچیده شدن  با  گزارش//  گروه 
آموزان،  دانش  برای  بویژه  روزهای ســختی 
پرورش  و  آمــوزش  جامعه  و  دانشــجویان 
داشــتیم، دانش آموختگانی که در واپسین 
روزهای شــیوع ویروس کرونا؛ که هر روز به 
جمع تعداد این روزها اضافه می شود شاید به 
اندازه یک سال معمولی در دوره تحصیل خود 
درس نخوانند و با کتاب ها و جزوه های خود 

هنوز غریبه هستند. 
  البته هســتند معلمــان و اســاتیدی  که در این 
دوران ســخت تحصیل پا به پای دانش آموزان و 
دانشــجویان می آیند تا بتوانند حق معلمی را به 
جا آورند. تا پیش از شــیوع گسترده کرونا همه 
نگرانی ها حول این بود که یک فرد فارغ التحصیل 
چرا باید بیکار باشد و بدون شغل بماند، اما اکنون 
زوایای بیشــتری از علل بیکاری فارغ التحصیلان 
نمود یافته اســت. واقعیت این اســت که در کمال 
 شرمندگی بســیاری از تحصیلکرده های ما عملا 
بی سواد هســتند و دانش چندانی در حوزه ای که 
در آن تحصیل کرده اند، ندارند.این فارغ التحصیلان 
از یک دهه گذشــته تا به امروز بیشــتر شده اند. 
به خودی خود مســاله  تحصیلات دانشــگاهی 
بــدی نبوده و باید آن را یک شــاخص مثبت در 
زندگی هر فــرد و برای جامعه دانســت، اما اگر 
این تحصیلات در ســطح دانش، علم و تخصص 
فــرد تاثیر چندانی نگذارد و صرفاً ارزش تحصیل 
در دانشــگاه به گرفتن مدرک خلاصه شود، دیگر 
نمی توان تلقی مثبتی از این موضوع داشت.نزدیک 
به دو دهه اســت که مدرک گرایی در ایران به یک 
فرهنگ تبدیل شــده، فرهنگی که با خود آثار و 
تبعــات منفی اجتماعی، فرهنگــی و اقتصادی به 
دنبال داشته اســت و هر روز دامنه آن وسیع تر و 
بــه یک معضل جدی تر تبدیل می شــود و با این 
رویه حجم بالایی دکتــر و مهندس و... با کیفیت 
 نازل به جامعه تحویل داده می شود. کسب سواد و 
بهره برداری از آن یکی از مسایل مهم و ارزشمند 
در جوامع امروزی به شمار می رود که برای انسان 
لازم شمرده می شــود و این مهم از نظر اجتماعی 
نیــز مورد قبول و جایگاه مهمی اســت. ایران در 
گذشته به واسطه عقب ماندگی اجتماعی با شرایط 
تاریخی که بر ایرانیان تحمیل شــد، فاقد آموزش 
همگانی بود و تنها در مکتب خانه ها و حوزه های 
علمیه ترویج ســواد و یادگیری مرســوم وجود 
داشــت و این امکان تنها برای عده ای خاص مهیا 
 بود. اما حالا روز به روز که تعداد دانشــجویان و 
دانش آموزان اضافه می شــود مراکز غیر دولتی 
و دولتی بسیاری نیز رشــد می کنند؛ مراکزی که 
می توان بــا مقداری اندکی پــول از آنها مدارک 
دانشگاهی و گاها مدرســه ای دریافت کرد و در 
برخی از مناطق محــروم افرادی که تحصیلات و 
شــرایط لازم را ندارند وظیفه تدریس را به عهده 
می گیرند.این روزها ســخنانی  از اخراج و تبدیل 

وضعیت 140 نفر از اعضای هیات علمی دانشگاه 
پیام نور به کارمندی گفته می شود که محمدمهدی 
زاهدی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
در این باره اظهار داشــت: دانشگاه پیام نور ادعا 
دارد که تعدادی از اعضــای هیات علمی پیمانی 
خــود را که حدود 140 نفر بوده و فاقد شــرایط 
تبدیل وضعیت برای رسمی، آزمایشی و... هستند 
را اخراج و یا وضعیت آنــان را تبدیل به کارمند 
کند.جواد محمدی دبیر هیأت عالی جذب شورای 
عالی انقلاب فرهنگی در واکنش به اخراج و تبدیل 
وضعیت تعداد 140 نفــر از اعضای هیات علمی 
دانشــگاه پیام نور اظهار داشت: در ابتدا براساس 
مســیر قانونی، این افراد می توانند، شکایت خود 
را طبق فرآیند مــاده ۲0، ۲1 و 15 جذب هیات 
علمی به هیات اجرایی جذب، هیات مرکزی جذب 
و هیات عالی جــذب ارائه دهند، اما در حالی که 
افراد تمام مســیر جذب را طی کرده، ولی شرایط 

جذب را نداشته باشــند، امکان نگهداشتن آن ها 
وجود ندارد.وی در ادامه توضیح داد: کســانی که 
شــرایط لازم را ندارند عبارتنــد از افرادی که از 
جهت علمی در حد مطلوب نیستند، به عنوان مثال 
در دانشــگاه هایی غیرحضوری تحصیل کرده اند، 
یا معدلشــان پایین تر از نرُم قانونی جذب هیات 
علمی است. برای سه مقطع کارشناسی، کارشناسی 
ارشــد و دکتری میانگین معدل باید 4۸ باشد.دبیر 
هیأت عالی جذب شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
در این باره توضیــح داد: برخی افراد با معدل 11 
و 1۲  عضو هیات علمی شــده بودند که قطعا در 
ادامه دیگر پذیرش نخواهند شد یا در بعضی موارد 
رشــته هایی که در آن تحصیل کــرده اند با آنچه 
تدریس می کنند، تطابق نــدارد. به طورکلی این 
دسته از افراد با شرایطی که عنوان شد، امکان تایید 
از ســه مرحله در هیات اجرایی، هیات مرکزی و 
هیات عالی جذب را نخواهند داشــت.محمدی با 
بیان اینکه در هر صورت تلاش بر مســاعدت با 
این افراد بوده است، گفت: گرچه در هر سه مقطع 
 هیات اجرایی، هیات مرکزی و هیات عالی جذب 
تلاش های بســیاری صورت گرفت تــا به این 
 افراد کمک شــود تا پذیرفته شــوند. البته تعداد 
آن ها خیلی بیش از این بوده و تا جایی که امکان 
داشته در این سه هیات تایید شدند، اما آنهایی که 

باقــی مانده اند، افرادی بودند کــه به هیچ عنوان 
امکان تایید مدارک آن ها وجود نداشــته اســت.

وی افزود: دانشــگاه، هیات مرکزی و هیات عالی 
 تا جایی که توانســتند با بررســی پرونده افراد، 
 آن ها را تایید کردند و نگاهشــان مســاعدت با 
آن ها بوده اســت. این گونه نیســت که برخورد 
عمدی در کار باشــد، اما دانشگاه برای اینکه این 
افراد را از کار بیکار نکند، پیشــنهادش این بود که 
آن ها از هیات علمی به کارمند تبدیل شوند تا در 
این وضعیت اقتصادی فردی بیکار نشــود.وی در 
پاسخ به این سوال که گفته می شود این افراد ۸ تا 
15 سال سابقه کاری دارند. چرا پیش از این عدم 
صلاحیت علمی آن ها احراز نشــده بوده و چرا 
از همــان ابتدا افرادی که صلاحیت علمی مطلوبی 
ندارند، پذیرش شــدند؟ گفت: به هر حال هیات 
اجرایــی جذب آن زمان، این افراد را با اقتضائات 
موجود پذیرفته اســت. البته من نمی توانم درباره 
هیات اجرایی جذب وقت در دانشــگاه پیام نور 
قضاوت کنم. در دانشگاهی که اکنون افراد می توانند 
با مدرک دکتری جذب شــوند، ما باید تلاش کنیم 
افرادی که سطح علمی پایین تر از دکتری دارند، به 
سطح دکتری برسند یا به افراد دارای فوق لیسانس 
اجازه جذب ندهیم.دبیر هیأت عالی جذب شورای 
عالی انقــلاب فرهنگی افزود: البته تبدیل وضعیت 
برخی با توجه به شرایط مناطق محروم و  وضعیتی 
که آن زمان در منطقه ای به خصوص داشتند، باید 
مجددا بررسی شود. اگر امکان ارفاق وجود داشته 
باشــد، آن را اعمال خواهیم کرد. با توجه به اینکه 
 آنان در مناطق محروم هستند، امکان بررسی مجدد 
پرونده هایشــان وجود دارد. به شــرط اینکه با 
نوشــتن مقالات متعــدد و کتاب بتوانند ســطح 
علمی خود را اثبات کنند.دبیر هیأت عالی جذب 
شــورای عالی انقــلاب فرهنگی گفــت: ما باید 
برای دانشگاه ها یک اســتاندارد مطلوب تعریف 
کنیم که البته تعریف هم شــده است. بر اساس آن 
استاندارد صلاحیت عمومی و علمی افراد بررسی 
می شــود، اما اکنون که دانشگاه پرونده این افراد 
را برای تبدیل وضعیت بــه هیات مرکزی جذب، 
 ارســال کرده، هیات مرکزی بــا تبدیل وضعیت 
آن هــا مخالفت کرده اســت.وی اضافه کرد: اکثر 
ایــن پرونده ها از نظر علمی ســطح پایینی دارند 
 و از آن طــرف ما تعداد بســیار زیــادی جوان  
فارغ التحصیل داریم که منتظر جایابی در دانشگاه 
 پیام نــور و فرهنگیان هســتند.همانطور که دیده 
می شــود علت عدم رشد کافی کشــور در عدم 
توانایی حل مشــکلات و شناسایی عوامل تسریع 
کننده رشــد در بخش های مختلف است.این مهم 
که وظیفه استادان دانشگاه هاست تاکنون به خوبی 
صورت نگرفته اســت. از طرفی عدم تفاوت قابل 
ملاحظه سوابق اجرایی آنها نیز مزید بر علت شده 
تــا بگوییم بهانه های آنهــا هیچکدام موجب این 
نمی شــود که چنین فرضیه ای در مورد مسئولیت 
اســتادان مردود اعلام شــود. از آنجا که استادان 
دانشگاه حامل علم کشور هستند ، عامل مهمی نیز 

برای حل این مشکلات هستند.

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

ایمنی برخی از واکسن ها به طور کلی پس از دوز دوم حدود 90 درصد و ایمنی در مقابل 
ابتلای خفیف و بدون علامت 50 تا ۷0 درصد است. به همین علت اگر واکسینه هم شده 
باشیم، ممکن است با ابتلا به موارد خفیف، ناقل ویروس باشیم و به همین سبب باید 

پس از تزریق واکسن هم از حضور در اجتماعات و اماکن شلوغ خودداری کنیم

,,

البته تبدیــل وضعیت برخی 
بــا توجــه بــه شــرایط مناطق 
محــروم و  وضعیتــی کــه آن 
زمان در منطقه ای به خصوص 
داشتند، باید مجددا بررسی 
شود. اگر امکان ارفاق وجود 
داشــته باشــد، آن را اعمال 

خواهیم کرد

,,
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گردشگری

خبری
معاون گردشگری خبر داد

موافقت با صدور ویزای ایران به بهانه اکسپو دبی
  ســرویس گردشــگری // معاون گردشــگری از موافقت با صدور 
»محدود« ویزای توریستی ایران به بهانه سفرِ بازدیدکنندگان اکسپو دبی به 
کشورمان خبر داد. صدور ویزای ایران از فروردین ماه ۹۹ برای گردشگران 
خارجی متوقف شــده است. معاون گردشــگری گفته بود با توافق اولیه 
کمیته های ستاد ملی کرونا، صدور این ویزا برای گردشگران خارجی از نیمه 
تیرماه 1400 از ســر گرفته می شود، اما با آغاز موج پنجم کرونا در ایران، 
اجرای این تصمیم متوقف شد. فعالان گردشگری بارها از ستاد ملی کرونا 
درخواســت کرده بودند  محدودیت صدور ویزای ایران را بردارد. درحال 
حاضر، اتباع خارجی با ویزای درمان، کار و تحصیل می توانند به ایران سفر 
کنند.اینک ولی تیموری در وبیناری با مدیران گردشگری استان هرمزگان 
و مناطق آزاد کیش و قشم خبر داد که »با هدف بهره مندی بیشتر از فرصت 
شش ماهه برگزاری اکسپو ۲0۲1 دبی و در راستای حمایت از فعالان صنعت 
گردشگری کشور، صدور ویزای ایران برای سفر و ورود بازدیدکنندگانِ این 
رویداد جهانی به کشــورمان تایید شد.«  اکسپو دبی قرار است از تاریخ ۹ 
مهرماه 1400 تا فروردین 1401 برگزار شــود.در این وبینار که با هدف 
هماهنگی و برنامه ریزی نهایی به منظور بهره مندی ایران از رویداد بزرگ و 
جهانی اکسپو دبی برگزار شد، معاون گردشگری اظهار کرد: رویداد بین المللی 
اکسپو با حضور بیش از 1۹۸ کشور و پیش بینی ۲5 میلیون نفر بازدیدکننده، 
فرصتی ویژه برای معرفی ظرفیت های متعدد کشور در زمینه های مختلف و 
همچنین بســتری مهم در راستای جذب گردشگران به دلیل حضور جمع 
کثیری از غرفه داران و بازدیدکنندگان در ایام برگزاری اکســپو به شــمار 
می آید.تیموری گفت: با توجه به این ظرفیت  و مسدود بودن مرزها )به روی 
گردشگران خارجی(، موضوع صدور روادید تسهیل شده از سوی وزارت 
گردشگری به ســتاد ملی اکسپو و وزارت امور خارجه پیشنهاد شد تا بر 
مبنای این توافق، با توجه به فاصله زمانی اندک محل نمایشگاه با ایران و در 
راستای حمایت و انتفاع بخش خصوصی و فعالان گردشگری، گردشگران 
خارجی بتوانند در بازه زمانی شش ماهه برگزاری این رویداد، امکان سفر 
و ورود به مناطق آزاد کشــور را داشته باشــند.او افزود: پس از تایید این 
پیشنهاد، موضوع تهیه دستورالعمل اجرایی صدور روادید تسهیل شده برای 
ورود گردشگران خارجی به صورت محدود و تحت ضوابط در دستور کار 
مشترک وزارت گردشگری، امور خارجه و دستگاه های نظارتی و اجرایی 
قرار گرفت تا پس از گذر این مرحله و تدوین دســتورالعمل مربوطه این 
مهم مهیا شــود.  تیموری اظهار کرد: هر یــک از مناطق آزاد می توانند با 
اتخاذ تدابیر و برنامه ریزی های مربوطه منطبق با شــرایط حاکم و رعایت 
پروتکل های بهداشتی امکان برگزاری تورهای گردشگری و فرصت بازدید 
از جاذبه های گردشگری منطقه مورد نظر و سایر استان ها را فراهم آورند.

در این نشســت مقرر شد، به موازات فعالیت کمیته گردشگری ستاد ملی 
اکسپو دبی در وزارت میراث فرهنگی و گردشگری، دبیرخانه مشترکی در 
جزایر کیش و قشم برای تسهیل فعالیت های گردشگری و کمک به استقرار 
فعالان گردشــگری در غرفه جمهوری اسلامی ایران ایجاد شود تا ضمن 
برپایی نمایشگاهی از جاذبه های گردشگری مشابه غرفه ایران در اکسپو، به 
صورت پایلوت نیز زیرساخت های میزبانی از بازدیدکنندگان و گردشگران 
این رویداد مهــم را فراهم آورده و هماهنگی لازم برای جذب گام به گام 
بازدیدکنندگان و هیأت های شرکت کننده در اکسپو برای بازدید از مناطق 

آزاد و از آن جا به سایر مناطق کشور محقق شود.

انتظاراتی برای سفر عراق در ماه محرم
  سرویس گردشــگری // در آستانه فرارسیدن ماه محرم، مسؤولان 
ســازمان حج و زیارت در انتظارند سفرهای زیارتی به عتبات، هرچند 
»محدود« از سر گرفته شــود.در دیدار نماینده ولی فقیه در امور حج و 
رییس ســازمان حج و زیارت با آیت الله محمدی ری شهری گفته شد: با 
توجه به فرارســیدن ماه محرم و مذاکرات صورت گرفته با طرف عراقی، 
سفرهای زیارتی به عتبات عالیات به صورت محدود در آینده از سر گرفته 
می شود.ری شهری که هم اکنون تولیت آستان عبدالعظیم حسنی )ع( را به 
عهده دارد و نماینده اســبق ولی فقیه در امور حج و زیارت بود، بر لزوم 
راه اندازی سفرهای زیارتی تاکید کرد و این سفرها را در پرکردن خلاءهای 
فرهنگی در جامعه مؤثر دانست.علیرضا رشیدیان ـ رییس سازمان حج 
و زیارت ـ پیش تر از موافقت وزارت بهداشت در نامه ای هفت ماده ای با 
اعزام هوایی زائران به عتبات عالیات خبر داده بود. این سازمان با اعزام 
نماینده ای به عراق سعی داشت سفرهای زیارتی را به مناسبت روز عرفه 
برقرار کند، اما به گفته رییس سازمان حج، با توجه به تعطیلات عید قربان 
در عراق، قرار شــد مذاکرات مربوط به اعزام زائران ایرانی پس از پایان 
این تعطیلات ادامه پیدا کند.ســازمان حج و زیارت با اشاره به سفرهای 
بدون مجوز که درحال حاضر بدون محدودیت و نظارت به عراق انجام 
می شود، مدعی است با اعزام های سازمان یافته می توان این سفرها را با 
رعایت پروتکل های بهداشتی، بهتر مدیریت کرد.عراق هنوز برنامه زیارتی 
ماه محرم را اعلام نکرده است. این کشور سال گذشته تدابیر سختگیرانه ای 
را در ماه محرم به اجرا گذاشته بود. دیوان وقف شیعی عراق نیز اعلام کرده 
تا کنون دستورالعملی برای برگزاری مراسم ماه محرم صادر نشده است و 

منتظر تصمیم کمیته عالی سلامت و بهداشت عراق هستند.

گنبد نمکی 6۰۰ ساله در کجا واقع شده است؟ 
  سرویس گردشگری // در این گزارش با گنبد نمک جاشک که قدمت 
۶00 میلیون ساله دارد، بیشتر آشنا می شوید. گنبد نمکی »جاشک« که به 
آن کوه نمکی جاشــک نیز می گویند، در جنوب رشته کوه زاگرس قرار 
گرفته و یکی از زیبا ترین گنبد های نمکی خاورمیانه است.این منطقه در 
حدفاصل شهرستان دشتی و دیر قرار گرفته و به علت نوع نمک های خود، 
بلورها، غار ها و آبشارهایش مورد توجه است و جایی است که شاید تا 
به حال مانند آن را در هیچ کجای دنیا ندیده باشید.یک گنبد که سراسر 
از جنس نمک و سفید است قطعا نظر شما را به خود جلب خواهد کرد. 
گنبد نمکی جاشک ۶00 میلیون سال قدمت دارد و یکی از مهم ترین آثار 
ملی کشــور به شمار می آید. در این منطقه غار های نمکی و چشمه های 
نمکی زیادی وجود دارند و کوه نمک جاشک در محدوده رودخانه مند 
قرار گرفته است. این منطقه به علت وجود نمک، دارای گیاهان مقاوم در 
برابر نمک است و در برخی از مناطق کوه هیچ گیاهی دیده نمی شود.از 
دیگر مناطق دیدنی این گنبد نمکی، یخچال های آن است که در قسمت 
شمال غربی گنبد قرار گرفته اند و در اثر حرکت توده های نمکی به سمت 
شیب زمین به وجود آمده اند. این توده ها به دلیل شباهتشان به یخچال های 
یخی به این نام مشهور شده اند. اگر قصد سفر به این منطقه را دارید، بهترین 
زمان برای سفر شما اواسط بهار تا اواسط پاییز خواهد بود.برای اقامت در 
این منطقه، بهتر است کمپینگ را انتخاب نکنید چرا که در جاشک هیچ 
نوع امکاناتی برای اقامت شما وجود ندارد. بهتر است به روستا های اطراف 
بروید و از مردمان آن، خانه های محلی اجاره کنید و یا اندکی مسیر خود را 
دور کنید و برای اقامت به هتل ها و مهمانسرا های شهر های اطراف همچون 
دیر و خورموج بروید. برای رسیدن به این منطقه نیز باید وارد جاده بوشهر 

بندرعباس شوید و 144 کیلومتر از بوشهر فاصله بگیرید.

واحد آموزش 
سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری بندرعباس

 با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف  
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم !

  

  

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000512783 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001096344.  
شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 ستاد 
- اجرایی فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 
گردشــکار: بتاریخ یازدهم مرداد ماه یکهزارو چهارصد پرونده کلاســه 140040920000512783 تحت نظر است . دادگاه به تصدی 
امضاء کننده ذیل تشکیل است ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 
181/143155ن- مورخه 1400/04/28 گردیده و با توجه به اینکه امکان هر گونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده 

منوط به صدور حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد 
شده بشرح آتی مبادرت به صدور رأی می نماید.

 قرار سرپرستی : در خصوص یک قطعه زمین واقع درشهرستان میناب ، محله شنبه چالاکی ،جنب زمین 8 هکتاری ستاد قطعه 101 به مساحت 317/92 متر مربع که 
حسب پاسخ شماره 400/196 مورخ 1400/03/22 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکورغیر محصور و فاقد سابقه ثبتی معرفی واعلام داشته اند امکان تصرف 
از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو میباشد با عنایت جمیع اوراق و محتویات پرونده قطعه مذکور متضمن این مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا 
به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک ، لازم است یک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین 
شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی محافظت نموده و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحیه آیین 
نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار سرپرستی نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور 
صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین تکلیف قطعی 
مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمراً به این دادگاه ارائه نماید . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید . 
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                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000513166 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001096467.  
شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 
ســتاد - اجرایی فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشــاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 
قانون اساسی . گردشکار: بتاریخ یازدهم مرداد ماه یکهزارو چهارصد پرونده کلاسه 140040920000513166تحت نظر است . دادگاه به 
تصدی امضاء کننده ذیل تشکیل است ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای 

به شماره 181/142961ن- مورخه 1400/04/28 گردیده و با توجه به اینکه امکان هر گونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور 
حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده بشرح آتی 

مبادرت به صدور رأی می نماید.
 قرار سرپرستی : در خصوص یک قطعه زمین واقع درشهرستان میناب ، محله شنبه چالاکی ،جنب زمین 8 هکتاری ستاد قطعه 105 به مساحت 416/73 متر مربع که 
حسب پاسخ شماره 400/200 مورخ 1400/03/22 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکورغیر محصور و فاقد سابقه ثبتی معرفی واعلام داشته اند امکان تصرف 
از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو میباشد با عنایت جمیع اوراق و محتویات پرونده قطعه مذکور متضمن این مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا 
به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک ، لازم است یک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین 
شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی محافظت نموده و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحیه آیین 
نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار سرپرستی نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور 
صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین تکلیف قطعی 
مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمراً به این دادگاه ارائه نماید . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید . 
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دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

خنکای مهربانی 
دوستان عزیز و مهربانم هوای شهر فوق العاده داغ ؛ از گرم هم گذشته ؛ خیلی از خانواده ها جز شرم نزد 
 کودکان خود عایدی ندارند ؛ کولرهای پوســیده یارای تعمیر ندارند ؛ باور بفرمائید اصلا جواب نمیده ؛ اگر 
می توانید برای خرید کولر به یاری مان بشتابید تا هوای بهاری به خانه ی داغ مستمندان هدیه کنیم و اگر 

توان مالی ندارید لطفا پوستر خنکای مهربانی ما را منتشر فرمائید .
شماره تماس : 09۱۷۷8665۷2

ســرویس گردشــگری // قرار بود بعد از ادعای 
ابوموسی منطقه نمونه گردشگری  امارات، جزیره 
شود، اما با وجود برخی از سرمایه گذاری ها در این 
جزیره، هنوز هر ایرانی نتوانسته با ابوموسی عکس 

یادگاری بگیرد.
 عدو ســبب خیر شــد. وقتی اماراتی ها ادعا کردند که 
جزیره ابوموسی جزو کشورشــان است و چرا رئیس 
جمهور وقت ایــران پایش را در آنجا گذاشــته تازه 
خیلی ها یادشــان آمد که ایران هم جزیره ای به این نام 
 دارد که ســاکنانش ایرانی هســتند و در آخرین نقطه 
خلیج فارس زندگی می کنند و کمتر به آن توجهی شده 
اســت. خیلی ها وقتی نامش را در اینترنت جســتجو 
می کردند جز یک تصویر مبهم از کل جزیره چیزی پیدا 
نمی کردند نه اطلاعاتی درباره آن داشــتند نه عکس و 
تصویری. از آن ســال به بعد سعی شد این جزیره برای 
ایرانی ها بیشتر شناخته شــود. وعده وعید بود که داده 
شد گفتند این جزیره باید به جزیره گردشگری و منطقه 
نمونه گردشگری تبدیل شــود. هر ایرانی با آن عکس 
 یادگاری بگیرد و آنقدر رفت و آمد به آن زیاد شــود و 
ســرمایه گذاری انجام گیرد که دیگر اماراتی ها چنین 
حرفی نزننــد. تازه آن وقت بود که مســئولان دولتی 
یادشان آمد هیچ کاری برای معرفی این جزیره نکرده اند 
به همین دلیل چندیــن برنامه و همایش با موضوعات 
مختلف در آن برگزار شد و رفت و آمدها بیشتر شد تا 

نام ابوموسی جا پیدا کرد.
* اما اتفاقات گردشــگری که قرار بود برای آن 

بیفتد چه بود و به کجا رسید؟
  یکی از وعده های داده شــده در مورد این جزیره در 
ســال ۷0 اتفاق افتاد. در ســفر هاشمی رفسنجانی، به 
 ایــن جزیره، رئیس جمهور وقــت در اجتماع مردم از 
تبدیل شدن جزیره ابوموســی به یکی از مراکز بزرگ 
اقتصادی خلیج فارس خبر داد. اتفاقی که با گذشت سی 
سال هنوز نیفتاده است. اما زمانی این جزیره بیشتر در 
اذهان پیچید که اماراتی ها به سفر محمود احمدی نژاد به 
 جزیره ابوموسی واکنش نشان دادند و گفتند که جزایر 
ســه گانه تنب بزرگ و تنب کوچک و ابوموسی جزو 

شارجه امارات اســت! بعد از آن هر کدام از مسئولان 
وعده هایی درباره رونق این جزیره ایرانی دادند. ســال 
۹1 »سید حسن موسوی« معاون رئیس جمهور و رئیس 
ســازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
کشــور در ســفر هیأت دولت به اســتان هرمزگان، 
از تصویب تبدیل جزیره ابوموســی بــه منطقه نمونه 
گردشــگری خبر داد و گفت: سازمان میراث فرهنگی 
مشوق هایی را با هدف تســهیل سفر هم وطنان به این 
جزیره در نظر خواهد گرفت. همچنین با توافق هیأت 
دولت، زیرســاخت های گردشگری بندر لنگه از محل 
اعتبارات منطقه آزاد تجاری کیش تکمیل خواهد شد. 
ضمن اینکه با سوبســیدهایی که برای سفر به جزیره 
ابوموسی لحاظ خواهد شــد باید هر ایرانی عکس 

یادگاری در این جزیره داشته باشد.
*  عکس یادگاری هر ایرانی با جزیره

  گرفتن عکس یادگاری و تبدیل این جزیره به منطقه 
گردشگری ایرانی جمله مهمی بود که می بایست اجرایی 

می شد اما برای آن چه کار کردند؟
  گزارش میدانی خبرنگار مهر بعد از گذشت ۹ سال از 
جزیره ابوموسی حاکی است که در این جزیره اقامتگاهی 
با بهترین امکانات در اختیار مهمانان فرمانداری است. 
غیر از آن ساختمانی به عنوان مهمانسرا برای مهمانان 
جزیره در نظر گرفته شــده است که گردشگران جزیره 
می توانند از آن اســتفاده کنند.در کنار آن از تسهیلات 
گردشگری که آن زمان سازمان میراث فرهنگی قولش 
را داده بود، ساختمان هایی نیمه کاره باقی مانده که قرار 
بوده زمانی هتل باشــد اما الان حدود ۶0 درصد از آن 
تکمیل و بقیه رها شــده است چون برای سرمایه گذار 
بخش خصوصی توجیه اقتصادی نداشت.اما در همین 
جزیره کوچک ایرانی به همت یکی از اهالی جزیره به نام 
نادر حسین پور اقامتگاه بوم گردی ایجاد شده که دارای 
فضایی بکر و سرسبز است و اهالی جزیره می توانند در 
آنجا ســاعاتی را روی تخت های سنتی آن بگذرانند و 

 یا در دورانی که گردشگر بیشــتر به این جزیره رفت 
و آمد داشت، در آلاچیق هایی که به سبک کپر ساخته 
شده اقامت داشته باشند. حسین پور در کنار این کپرها، 
اقامتگاهــی با کلیه امکانات تهیــه کرده که به ظرفیت 

اقامتی جزیره اضافه کرده است.
در حــال حاضــر 

ه  یــر جز

که  ابوموسی 
تا مدتهــا تنها نقطه 

سبز کشور از لحاظ عدم شیوع 
ویروس کرونا، بود. و هم اکنون هم رعایت پروتکل های 

بهداشتی بسیار سختگیرانه اجرا می شود.
  اما مهمترین مشکل این جزیره که مانعی برای توسعه 
گردشگری آن بوده و هست، عدم امکان نقل و انتقال 
افراد به آن اســت. در حال حاضر چهار روز در هفته 
پرواز از بندرعباس به ابوموســی در رفت و آمد است 
که به رغم داشــتن ۷۲ صندلی امــا با نصف ظرفیت 
مسافر در پرواز اســت. این موضوع موجب شده تا 
حتی اهالی جزیره نیز نتوانند به راحتی از امکان پرواز 

مســتقیم به بندرعباس برخوردار باشند مگر در موارد 
اضطراری و محدود.

  بیشترین امکان رفت و آمد اهالی به سرزمین اصلی 
از طریق طی کردن مســافتی سه ساعته با شناورهایی 
اســت که مانند پرواز مستقیم به 
صــورت رایــگان در 
مسافران  اختیار 
اهالــی  و 
ر  ا قر

می گیرد اما 
این شناورها در 
مسیر بندرلنگه تا جزیره 
در تردد هســتند نه بندرعباس. تا 
پیش از شیوع ویروس کرونا این محدودیت در پرواز و 
شناورها وجود نداشت اما با این حال دریافت مجوز از 
فرمانداری برای سفر به جزیره ایرانی ابوموسی مانعی 
برای رفت و آمد هر گردشگر ایرانی به جزیره بود. با 
این وجود در ســالهای اخیر اتفاق خوب، راه اندازی 
 تورهای گردشگری از بندرلنگه به جزیره بود که توانست 
عده ای از علاقه مندان را با جزیره ابوموسی آشنا کند. 
امــا در حال حاضر این تورها نیز مانند بســیاری از 
اتفاقات گردشگری دیگر در کشور متوقف شده است.

*  مشکلات رفت و آمد به جزیره
  این جزیره هنوز نتوانسته قطب گردشگری باشد چه در 
آن زمان کــه کرونا نبود چه اکنون که کرونا اجازه رفت 
و آمد را به این جزیره نمی دهد. شــاید همین ممنوعیت 
باعث شــده تا جزیره در امان بماند اما یکی از دلایلی 
که هر گردشگری نمی توانست به این جزیره برود، تنها 
محدودیت ظرفیت نقل و انتقال نیست بلکه مجوزی است 
که باید برای رفتن به این جزیره نظامی گرفته شــود.با 
این وجود برای حل این مشکل هم راه حل هایی وجود 
داشت کافی بود با چند نفر از فعالان گردشگری در استان 
هرمزگان که امکان برگزاری تور گردشگری ابوموسی را 
داشتند، در ارتباط بود، تا آنها مشکل دریافت مجوز را 
حل کنند در آن صورت تورهای یک تا دو روزه به این 
جزیره بکر برگزار می شد.مهدی دریانورد مدیرکل وقت 
میراث فرهنگی اســتان هرمزگان از زمینه سازی برای 
گردشگران خارجی نیز به این جزیره خبر داده بود اتفاقی 
که هیچ وقت نیفتاد. او گفته بود که با تبدیل این جزیره به 
منطقه نمونه گردشگری، بستر افزایش گردشگران داخلی 
و خارجی به این جزیره فراهم اســت. همچنین محور 
توسعه گردشگری در این منطقه بر پایه فناوری های نوین 
گردشگری است که در سیاست گذاری های توسعه این 
صنعت مدنظر خواهد بود!اما در کنارش هنوز این جزیره 
نتوانسته در حوزه گردشگری دریایی فعالیتی داشته باشد 
که آن هم به دلیل مســائل نظامی و امنیتی است که این 
جزیره انتهایی در نقشه ایران را به لحاظ استراتژیک مهم 
قرار داده است. درحالیکه یکی از مهمترین ظرفیت های 
جزیره ابوموســی گردشگری دریایی و سواحل بکر آن 
است.سرزمین ابوموسی مردمانی دارد که از نقاط مختلف 
جنوب کشور به آنجا رفته و زندگی می کنند جزیره ای که 
در آن از همه نوع اقوام و شــهرها ساکن دارد. هر کدام 
با هنرهای خاص خودشــان به عنوان مثال زنان جزیره 
ابوموسی که بیشتر بندری هستند، صنایع دستی جنوب 
کشور را به خوبی بلد هستند اما هنوز بازاری که آنها برای 
فروش محصولاتشــان در خارج از جزیره دارند بسیار 
کوچک است این هم ظرفیت دیگری از جزیره است که 

کمتر به آن پرداخته شده است ./ مهر 

ابوموسی ؛ جزیره ای که قرار بود قطب گردشگری شود

سرویس گردشگری // در این گزارش با یکی از جاذبه های 
گردشگری استان خراسان شمالی آشنا شوید. 

  یکی از مناطق نمونه گردشگری خراسان شمالی، روستایی 
به نام اسفیدان است که در فاصله 45 کیلومتری جنوب شرقی 
بجنورد واقع شده؛  این روستا در سال 1۳۸5 عنوان زیباترین 

روستای ایران را به خود اختصاص داد.
  علت جذابیت این روستا برای گردشگران، چشمه های زیبا، 
آبشار های پر آب، هنرور و بارگاه، خانه های پلکانی، غارها، 
درختــان پر بار میوه، امامزاده محمد بن باقر بن موســی بن 
جعفر)ع(، مقبره شیخ محمدرضا ربانی، رودخانه ها و مناطق 
جنگلی آن است.در قسمت شمال غربی روستا کوهی به نام 
خزانه قرار دارد که در بالای آن غاری دســت ســاز به نام 
خزانه راهه قرار گرفته اســت. در انتهای غار یک چاه است 

که در قدیم به عنوان پناهگاه از آن اســتفاده می شــد.    در 
اطراف روستای اســفیدان غار دیگری به اسم ییجت وجود 
دارد که به علت داشــتن استلاگتیت و استلاگمیت ها شهرت 
پیدا کرده اســت. از دیگر دلایل محبوبیت این روستا، وجود 
درخت سندل اســت که متاسفانه امروزه، تنها ۲ اصله از این 

درخت در روستای اسفیدان باقی مانده است. 
  علت تفاوت این درخت با سایر درختان، معطر بودن چوب 
آن است. این روستا در دامنه یک کوه قرار گرفته و روستا های 
آن به صورت پلکانی ســاخته شــده اند. شغل اصلی اهالی 

روستای اسفیدان باغداری، کشاورزی و دامپروری است.
    از مهمترین محصولات این روستا می توان به سیب زمینی، 
گردو، گیلاس، گلابی، انگور، سیب و آلبالو اشاره کرد. بهترین 
زمان سفر به این روســتای زیبا و خوش آب و هوا، در سه 

ماه فصل بهار و دو ماه اول فصل پاییز می باشــد. زیبایی این 
روســتا در این موقع از ســال بی مانند اســت. برای اقامت 
 در ایــن منطقه می توانید به بوم گــردی محلی وارگه امیدیه 

بروید.
  هزینه اقامت برای هر شب در این اقامتگاه، ۸0 هزار تومان 
می باشد. علاوه بر این می توانید در اطراف روستا محلی برای 

برپایی کمپ پیدا کنید و برای چند شب در آنجا بمانید.
  اگر هم علاقه دارید در هتل و مهمانســرا ها اقامت داشــته 
باشید، می توانید به شهر بجنورد بروید و در هتل های این شهر 
اقامت کنید. برای رســیدن به روستای اسفیدان باید به جاده 
بجنورد_شیروان وارد شوید. در میانه ی جاده از کنار روستای 
سیســاب یک راه وجود دارد که به مقصد ســفر شما منتهی 

می شود.

دهکده ای که لقب زیباترین روستا را به خود اختصاص داد 

اطلاعیه/  پذیرش کاندیداتوری
انجمن صنفی کارگری استاد کاران و کارگران صنعت ساختمانی شهرستان رودان

طبق ماده ۱۳۱ اساســنامه انجمن صنفی از کلیه کارگران شــاغل در صنف فوق در صورت تمایل جهت 
کاندیداتوری از تاریخ درج این آگهی به مدت 20 روز می تواند درخواست کتبی خود به دفتر انجمن صنفی 

کارگران ساختمانی تحویل دهند .
مدارک لازم : فتوکپی تمام صفحات شناسنامه ، کارت ملی ، کارت پایان خدمت ، آخرین مدرک تحصیلی ، 

کارت مهارت و صفحه اول دفترچه بیمه و ۴ قطع عکس از همه مدارک دوسری



حوادث جهان
 قتل دختر3 ماهه به دست پدرش

 پــدر بی رحم دختر ۳ ماهه اش را به حدی کتک زد تا بمیرد.متهم  
آنتونی میالی ۳۳ ســاله به جرم قتل عمد دختر ۳ ماهه اش در دادگاه 
چستر کرون بریتانیا دادگاهی شد.بنا بر اطلاعات پلیس این نوزاد براثر 
جراحات شدید سر، خونریزی مغز و شکستگی دنده ها جان سپرده 
است.اطلاعات پلیس نشان میدهد که مادر قربانی از خواب بیدار شده 
تا به او غذا بدهد که متوجه شده فرزندش نفس نمی کشد و با اورژآنس 
تماس گرفته است.با انتقال قربانی به بیمارستان پزشکان تائید کردند 
که جراحات و آسیب هایی که سبب مرگ نوزاد بوده ناشی از ضرب 
و شتم و جراحات متعدد به مغز قربانی بوده است.»کیت تاملینسون« 
بازرس پلیس در این باره گفت: ایــن پرونده مرگ غم انگیز کودک 
بی گناهی اســت که به نظر می رسد از سوی پدر خود مورد ضرب و 
شتم قرار گرفته است.مادر قربانی تاکید کرده که پس از ضرب و شتم 
دخترش گریه های شدیدی نداشته که او متوجه ماجرا شده و به پلیس 
گزارش دهد با این وجود مادر و پدر قربانی به جرم قتل بازداشــت و 

پدر گناهکار شناخته شد.

کشف جسد توریست درنزدیکی آبشار تفریحی
 جسد یک زن توریست سوئیســی در نزدیکی آبشاری در تایلند 
کشف شد.جسد برای یافتن علت مرگ به پزشکی قانونی تایلند منتقل 
شده است.ســخنگوی پلیس بیان کرد باید علت مرگ قربانی روشن 
شوداگر قربانی کشته شده باشد ما بلافاصله عامل جنایت را بازداشت 
خواهیم کرد در حال حاضر هنوز نمی توانیم علت مرگ را تائید کنیم 
زیرا هنوز در مراحل تحقیق پرونده هســتیم.قربانی تحت یک پروژه 
آزمایشــی برای اجازه داده به گردشگران خارجی واکسینه شده قصد 
بازدید از آبشار را داشته است.کارشناسان ما اعلام کردند که مدت ۳ 
روز از مرگ زن قربانی می گذرد و جســد در حالی که نیم تنه برهنه 
داشته پیدا شده است.وی افزود: گمان می رود که این توریست به قتل 
رسیده باشد از این رو کارگران مهاجر مستقر در منطقه مورد بازجویی 
قرار خواهند گرفت و با دریافت گزارش پزشکی قانونی عامل مرگ 

این زن بازداشت خواهد شد.

مرگ دختر بچه در آتش سوزی هتل کربلا
 آتش سوزی در هتل چهار طبقه کربلا جان یک دختربچه را گرفت. 
در پی آتش سوزی در هتل چهار طبقه »ضی الحسین« و چند فروشگاه 
اطراف آن در خیابان السده در مرکز کربلا نیروهای آتش نشانی توانستند 
آتش را مهار کنند. در این  حادثه شــماری از افراد ساکن هتل دچار 
دودگرفتگی شــدند که با امدادرسانی نیروهای آتش نشانی به حالت 
عادی برگشــتند و شماری نیز به بیمارســتان منتقل شدند. مدیریت 
آتش نشانی عراق از خاموش کردن آتش و نجات ۷۸ ساکن هتل خبر 
داد. گزارش شده که در این حادثه یک دختربچه براثر خفگی جان خود 
را از دست داده است. آتش نشانی عراق اعلام کرد که تحقیقات درباره 

علت این حادثه آغاز شده است.
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سرویس حوادث// زن بلاگر با همدستی مجرم سابقه دار 
پس از قتل همسرش جسد وی را در بیابان های اطراف 

پرند به آتش کشیدند.
15 تیر امســال زن میانسالی به اداره پلیس رفت و 
از ناپدید شدن پسر ۳5 ساله اش خبر داد. او گفت: 
از ایام عید نوروز تا الان پســرم به طرز مشکوکی 
ناپدید شده است. عروسم سمانه می گوید که او برای 
انجام کارهایش به کشور امارات رفته است. پسرم 
آرش و همسرش بلاگر هستند و کارهای طراحی و 
تبلیغات اینســتاگرامی انجام می دهند. در این مدت 
پســرم حتی یکبار هم به من زنگ نزده است، البته 
در واتــس اپ پیام می دهد و اگر ما هم پیام بدهیم 
جواب می دهد ولی حتی یکبــار هم با او صحبت 
نکرده ام . پســرم اگر می خواست به خارج از کشور 
برود حتماً به من می گفت. با شــکایت زن میانسال 

به دســتور بازپرس شعبه نهم دادسرای امور جنایی 
پایتخت، تحقیقات برای رازگشایی از ناپدید شدن 
آرش آغاز شــد. در ادامه تحقیقات، کارآگاهان به 
سراغ سمانه رفتند،  زن ۲5 ساله گفت: من و شوهرم 
مدت هاست که بلاگر هستیم. شوهرم یک پیشنهاد 
کاری خوب از کشور امارات داشت  به همین خاطر 
به آنجا ســفر کرد و با هم در ارتباط هستیم. گرچه 
زن جوان چنین ادعایی داشــت اما در بررسی های 
صورت گرفته مشخص شد که آرش از ایران خارج 
نشده اســت بنابراین تحقیقات ادامه یافت تا اینکه 
مدیر ساختمان محل زندگی این زوج سرنخ اصلی 

را به دست تیم جنایی داد.
او گفت: فروردین امســال یک شب مرد غریبه ای 
وارد ساختمانمان شد و به خانه آرش رفت. ساعتی 
بعد هم ســمانه به همراه مرد ناشناس در حالی که 
مردی را روی ویلچر گذاشــته بودند از ساختمان 
خارج شــدند. ویلچر را در صندوق عقب خودرو 
گذاشــته و مرد را روی صندلی عقب نشاندند و 

رفتند.با این اطلاعات سمانه بازداشت شد.
وی ابتــدا منکر ماجرا بود امــا در نهایت لب به 
اعتراف گشود و به قتل همســرش اعتراف کرد: 
شوهرم خیلی اذیتم می کرد و باهم مشکل داشتیم. 

مدتی قبل در اینســتاگرام با پسری ۳5 ساله به نام 
مهدی آشنا شدیم. مهدی هم بلاگر بود و بواسطه 
ارتباط کاری چندین بار من و آرش، او را ملاقات 
کردیم. کم کم از مشــکلات و اختلافاتم با آرش 
برایش گفتم. شــب حادثه مهدی به خانه ما آمد 
چند دقیقه ای از آمدنش نگذشــته بود که با آرش 
بحث شان شد و با چاقویی که داشت او را به قتل 

رساند. ترسیده بودیم و نمی دانستیم چکار کنیم. 
مهدی یک ویلچر آورد و با کمک هم او را از خانه 
خارج کردیم جســدش را به اطراف پرند بردیم و 
آتش زدیم. با اعترافات سمانه، به دستور بازپرس 
عظیم سهرابی، کارآگاهان اداره آگاهی وارد عمل 
شــده و مهدی را بازداشت کردند. در بررسی های 
صورت گرفته مشخص شد که مهدی سابقه سرقت 
و زورگیری دارد و ۶ ســال قبل به اتهام سرقت و 

زورگیری بازداشت شــده اما پس از گذراندن ۶ 
سال حبس آزاد شده است. 

مهدی اما در اظهارات خود گفت: یک روز سمانه 
با من تماس گرفت و گفت به شوهرش قرص داده 
و او را کشته اســت. از من خواست برای انتقال 
جســد به او کمک کنم. من هم بــه آپارتمان آنها 
رفتم و متوجه شــدم آرش مرده است اما سمانه 
چند ضربه چاقو به او زد و بعد هم جسد را بیرون 
بردیم و آتش زدیم. با اعتــراف مهدی، مأموران 
آگاهی وارد عمل شده و به محل سوزاندن جسد 
رفتند. در آنجا تعدادی اســتخوان کشف شد که به 
انجام  برای  اســتخوان ها  بازپرس جنایی  دستور 
آزمایش دی ان ای به پزشکی قانونی منتقل شد. 
تحقیقات برای بررســی صحت اظهارات سمانه و 

مهدی ادامه دارد. 

 توطئه شوم زن بلاگر برای قتل شوهر

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو، حاوی چربي های مفيد، پروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

  
     

هــر روز بر تعداد افرادی که با شــماره تلفن 
همراهم تماس می گرفتنــد و تقاضای روابط 
همه  می شد.  افزوده  داشــتند،  غیراخلاقی 
زندگی ام به هم ریخته بود و نمی دانستم این 
ماجرا از کجا سرچشــمه می گیرد تا این که 
فهمیدم شماره تلفن من در یک کانال تلگرامی 
با عنوان »دختری خلافکار« ثبت شده است اما 

زمانی مات و مبهوت ماندم که ... 
این ها بخشی از اظهارات زن ۲0ساله ای است که 
برای شکایت از همسرش به کلانتری مراجعه کرده 
بود. این زن جوان که مدعی بود همسرش حیثیت 
و آبروی خانوادگی او را بر باد داده اســت، درباره 
این حادثه شرم آور و سرگذشت خود به کارشناس 
اجتماعی کلانتری گفت: در خانواده ای بسیار مذهبی 
رشد کرده ام و در   1۸سالگی پای سفره عقد نشستم. 
نامزدم فردی تحصیل کرده و خانواده دار بود اما چند 
ماه بعد از برگزاری مراسم عقدکنان تازه متوجه شدم 
برخلاف ادعاهای همسرم در مراسم خواستگاری، 
او اعتقادات مذهبی ضعیفی دارد و به هیچ کدام از 
عقاید دینی پایبند نیست. تلاش های من نیز برای 
تغییر او فایده ای نداشــت. به همین دلیل در حالی 
مجبور به جدایی از او شدم که هنوز چند ماه بیشتر 
از دوران نامزدی ما نمی گذشت. بعد از این ماجرا 
تصمیم گرفتم تحصیلاتم را در دانشکده هنر به پایان 
برســانم و وارد بازار کار شوم اما در همین روزها 
 با مردی در همان دانشگاه آشنا شدم که بیشتر در 
مکان های مذهبی مشــغول فعالیــت بود. وقتی 
»جمال« به من ابراز علاقه کرد، خیلی زود جذب 
او شدم چرا که اعتقادات مذهبی موجب طلاق من 
از همســر اولم شده بود و حالا با دیدن رفتارهای 
مذهبی جمال بــه او دل باختم. با آن که هیچ کدام 
از خانواده هــا راضی به این ازدواج نبودند اما من 

برای ازدواج با او لحظه شماری می کردم تا این که 
بالاخره چند ماه بعد، این ازدواج صورت گرفت و 
ما زندگی مشترکمان را آغاز کردیم ولی یک سال 
بعد از این ماجرا متوجه شدم همسرم برای ارتقای 
جایگاه شــغلی خودش تلاش می کنــد تا برای 
همکارانش پاپوش درســت کند تا آن ها از مقام 
شان برکنار شوند. چند بار این موضوع را به جمال 
گوشزد کردم و از او خواستم دست از این رفتارش 
بردارد ولی خانواده اش نه تنها از من تعهد گرفتند که 
در امور مربوط به همسرم دخالت نکنم بلکه ۲0روز 

مرا زندانی کردند و کتکم زدند. 
با وجود این من باز هم به زندگی مشــترک ادامه 
دادم. اما در همین روزها لکه های قرمز رنگی همه 
بدن همسرم را پوشاند. وقتی نزد پزشک رفتیم تازه 
فهمیدم همسرم به دلیل ارتباط های غیرمتعارف با 
زنان غریبه به این بیماری دچار شده است. این بود 
که قهر کردم و به خانه پدرم رفتم. دیگر با همسرم 
صحبت نمی کردم تا این که حادثه وحشتناکی رخ 
داد. افراد مختلفی با شماره تلفن همراهم تماس می 
گرفتند و تقاضای ارتباط غیراخلاقی داشتند. وقتی 
از طریق پلیس فتا موضوع را پیگیری کردم متوجه 
شدم با شماره تلفن همراهم یک کانال تلگرامی با 
عنوان »دختر خلافکار« ایجاد شده است. بررسی 
های بیشتر نشــان داد که جمال برای انتقام از من 
دســت به این کار کثیف زده اســت و حالا پدر و 
مادرش مــرا دختر مطلقه خیابانــی می دانند که 
پسرشان را گمراه کرده ام. بعد از این ماجرا بود که 
از خانواده همسرم شکایت کردم و تازه فهمیدم نباید 
به موضــوع ازدواج تک بعدی نگاه کنم و حتما به 
نظر خانواده و بزرگ ترها احترام بگذارم و از سوی 
دیگر به معیارهای مهم دیگری برای ازدواج توجه 

کنم ...

انتقام کثیف!
دستبندهای قانون بر دستان ۹4 سارق و متهم تحت تعقیبدر امتداد   تاریکی

ســرویس حوادث// پلیس کرمان ۹4  سارق و 
متهم تحت تعقیب  را از  پاتوق های  سیاه بیرون 

کشید و بر دستان آن ها حلقه قانون زد. 
فرمانده انتظامی شهرستان کرمان از اجرای طرح ارتقای 
امنیت اجتماعی و پاک ســازی مناطق آلوده خبر داد و 
گفت: در خصوص  تأمین امنیــت اجتماعی و روانی 
شهروندان، طرح ارتقای  امنیت اجتماعی و پاک سازی 
نقاط آلوده و جرم خیز در شهرســتان به  مدت سه روز  

اجرا شد. 
سرهنگ مهدی پور امینائی با اشاره به این که برقراری 

نظم و امنیت مطلوب و تحقق آن همواره در سرلوحه کار 
پلیس قرار دارد، افــزود: در اجرای این طرح  با تلاش 
ماموران انتظامی ۷4 سارق و 1۹ متهم تحت تعقیب و 
یک نفر اراذل و اوباش دستگیر شدند  و ۲00فقره سرقت 

نیز کشف شد.
وی همچنین از کشف هشت  تن چوب، هفت  هزار و 
100لیتر سوخت قاچاق، ۳۲4جفت کفش،1۹ دستگاه 
ماینر ،شش هزار و 4۸0 بطری نوشابه و ۳۶ دستگاه لوازم 

خانگی قاچاق به ارزش ۶ میلیارد ریال  خبر داد.
این مسئول انتظامی  خاطرنشان کرد :با اجرای این طرح، 

نیروهای  پلیس مبارزه با مواد مخدر این شهرستان  با 
دســتگیری 5۲ خرده فروش و چهار  قاچاقچی موفق 
شدند ۲1۹ کیلو انواع مواد مخدر را کشف  و10 معتاد 
را نیز  جمع آوری کنند و به مرجع قضایی تحویل دهند. 

وی با اشاره به کشف یک قبضه سلاح جنگی و چهار  
قبضه سلاح شکاری، افزود: ماموران انتظامی طی این سه 
روز در بازدید از ۳۹ کارگاه ضایعاتی، 1۳ کارگاه و 10 
منزل خرده فروش را پلمب و111 دستگاه خودرو  و 4۷ 
دستگاه موتور سیکلت مزاحم، متخلف و فاقد مدارک را 
که موجب سلب آسایش شهروندان بودند ، توقیف کردند.

ســرویس حوادث// رئیس پلیس فتا اســتان بوشهر از 
شناسایی و دستگیری در حین ارتکاب جرم شخصی که از 
طریق نرم افزار رسیدساز جعلی اقدام به کلاهبرداری از افراد 

می کرد، خبر داد.
سرهنگ مهدی قاســمی اظهار کرد: در پی مراجعه احدی 
از مالکین مغازه های ســطح شــهر بوشهر که مدعی شد با 
رسیدســاز جعلی از وی مبلغ بالایی کلاهبرداری شــده، 
موضوع به صورت ویژه در دســتور کار کارشناسان پلیس 

فتا استان قرار گرفت.
وی ادامه داد: در بررسی اولیه مشخص گردید که متهم در 
ابتدا فروشــگاه های بزرگ و دارای مشتری با تردد زیاد را 
هدف قرار داده و در ساعات پایانی شب با وضعیتی آراسته 
و رفتــاری محترمانه برای جلب اعتماد فروشــنده، وارد 
فروشگاه شــده و پس از سفارش اجناس مورد نیاز خود، 
به بهانه همراه نداشــتن کارت بانکی و وجه نقد، رضایت 
فروشنده را با پرداخت هزینه خرید با اپلیکیشن های بانکی 
تلفن همراه جلب می کرد.رئیس پلیس فتا بوشــهر تصریح 
کرد: خریدار با ارائه یک رســید بانکــی در موبایلش که 

نشان می داد پول به حساب شاکی واریز شده است مدعی 
می شود که وجه کالا به حساب فروشنده واریزکرده است و 
در نهایت کالای مورد نظر را دریافت و به سرعت از محل 
متواری میشــده، که پس از گذشت چند ساعت شاکی 
متوجه می شود پولی به حسابش واریز نشده است و فریب 

نمایش یک رسید جعلی را خورده است.
قاســمی اضافه کرد: برابر اظهارات شاکی و بررسی های 
فنی به عمل آمده معلوم شــد متهم ازطریق اپلیکیشــن 
رسیدساز جعلی اقدام به کلاهبرداری از قربانی کرده است 
که با اقدامات فنی و شــگردهای خاص پلیسی متهم به 
هویت معلوم مورد شناسایی قرار گرفت و ضمن هماهنگی 
قضایی، تیمی از کارآگاهان این پلیس در هنگامی که متهم 
جهت تکرار عمل مجرمانه خود به یک فروشــگاه بزرگ 
مراجعه کرده بود، این مجرم سایبری دستگیر و به پلیس 
فتا انتقال داده شــد.وی گفت: متهم ابتدا منکر بزه انتسابی 
شــد ولی پس از مواجهه  شدن با مســتندات و مدارک 
جمع آوری شده از سوی کارشناسان به جرم خود اعتراف 

کرد.این مقام مسئول سرهنگ قاسمی با بیان اینکه متهم با 
این شگرد اقدام به کلاهبرداری از کسبه دیگری نیز کرده 
بودند، هشدار داد: شــهروندان می بایست سامانه پیامکی 
حساب های بانکی خود را همواره فعال کنند تا با دریافت 
پیامک از طرف بانک مربوطــه از انجام عملیات بانکی 

مورد نظر اطمینان حاصل کنند.
قاســمی تاکید کرد: وجود مشخصات شماره کارت و نام 
شــما در رسید ارائه شده توسط مشــتری، صحت انجام 
تراکنش بانکی را ضمانت نکرده و حتماً موجودی حساب 
بانکی خــود و همچنین سرشــماره در پیامک دریافت 
شــده را بررســی و مطابقت نمایید. وی به شــهروندان 
توصیه  کــرد: در صــورت ممکن از مشــتریان جهت 
پرداخت وجه، درخواســت نموده تا با کارت بانکی و از 
طریق پوز فروشگاهی)POS(  اقدام نمایند.رئیس پلیس 
فتا استان بوشــهر از عموم مردم خواست تا هشدار های 
پلیس فتا را جــدی گرفته و در صورت مواجهه با موارد 
www.مشکوک، از طریق وب سایت پلیس فتا به آدرس
cyberpolice.ir    بخش ارتباطات مردمی با ما در 
ارتباط باشــند و یا مراتب را به سرعت  از طریق تلفن به 

پلیس 110 گزارش کنند.

بازداشت جعل کننده رسیدِ خرید در بوشهر

سرویس حوادث// مادر، جان ۵ کودک غرق شده خود 
را در آب های ســاحلی بندرکلاهی شهرستان میناب 

نجات داد. 
یدالله رئیســی ماکیانی ،رئیس بیمارستان حضرت ابوالفضل 
)ع( شهرستان میناب  با اشاره به نجات جان 5 کودک مینابی 

گفت: با به خطر افتادن جان این کودکان چهار تا 1۲ ســاله 
که برای آب تنی و شــنا به دریا رفته بودند، مادر 5۶ ساله 

برای نجات فرزندانش، خود را به آب می زند.
 ماکیانی افزود: اکنون پس از گذشــت 15 ساعت با کمک 
گروه احیا بیمارســتان، حال عمومی چهــار کودک که با 

اختلال تنفسی به بخش مراقبت های ویژه منتقل شده بودند 
خوب است.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، رئیس بیمارســتان 
حضرت ابوالفضل )ع( شهرســتان مینــاب افزود: درحال 
حاضر مادر و کودک 1۲ ســاله نیز با حال عمومی خوب 
زیر نظر پزشک اورژانس به صورت موقت بستری هستند 
و پس از ثبــات وضعیت ترخیص می شــوند.بندرکلاهی 
شهرستان میناب در 1۳۷ کیلومتری شرق بندرعباس واقع 

است.

مادر مینابی جان ۵ کودک خود را نجات داد

مرد معتاد به اتهام قتل فرزندانش بازداشت شد

 ســرویس حوادث// مرد 3۵ ســاله 
معتــادی که به اتهام قتــل 3 کودک 
خردسال در مشهد بازداشت شده است 
به قتل فرزند معلولش اعتراف کرد اما 
مدعی شد فرزندان دوقلویش به مرگ 

طبیعی مرده اند!  
ماجرای این پرونده تکان دهنده از چند روز 
قبل زمانی لو رفت که کارآگاهان اداره جنایی 
پلیس آگاهی خراسان رضوی براساس سرنخ 
ها و برخی مدارک ادعایی به اطلاعاتی دست 
یافتند که نشان می داد مرد شیشه ای یک پسر 
معلول و دختر و پسر دوقلویش را چند سال 
قبل به طور پنهانی کشته است و اکنون هیچ 
کس از فرزندان گمشــده او، اطلاعی ندارد. 
گزارش خراســان حاکی است، کارآگاهان 

با دریافت این خبر وحشتناک، مراتب را به 
قاضی ویژه قتل عمد مشهد گزارش کردند. 
قاضی که به اطلاعات مذکور، حساس شده 
بود، بی درنگ دستور تحقیقات غیرمحسوس 
و محرمانه ای را برای بررســی دقیق ماجرا 
صادر کرد. این گونه بود که گروه تخصصی از 
 کارآگاهان به رصدهای اطلاعاتی پرداختند 
و به اســنادی دست یافتند که نشان می داد 
مرد ۳5 ساله معتاد فرزندانی با مشخصات 
مذکور در کنار ۳ فرزند دیگرش داشته است 
اما اکنون اثری از آن ها نیســت. با پیچیده 
تر شدن این معمای هولناک و با راهنمایی 
های مقام قضایی، کارآگاهان وارد دهلیزهای 
تاریک این پرونده حساس شدند و تحقیقات 
خود را به شیوه نامحسوس ادامه دادند. نتیجه 
تحقیقات بیانگر آن بود که مرد ۳5 ساله چند 
سال قبل از همســر معتادش درحالی جدا 
شده اســت که او نیز به مواد مخدر صنعتی 
اعتیاد داشــته و روزهای سیاه و اسفباری 
را می گذراندند. همچنین ادامه بررســی ها 
نشــان داد: دو دختر ۹ و 1۲ ســاله »الف« 
)مرد ۳5 ساله(  هم اکنون در کنار او زندگی 
می کنند و  پســر ۷ ساله اش نیز به دلیل بد 
سرپرستی و با دستور قضایی در بهزیستی 
به ســر می بــرد. وقتی اوضــاع و احوال 

اجتماعی و محل ســکونت این مرد معتاد 
 در یکی از روســتاهای اطراف مشهد مورد 
کنکاش های پلیســی قرار گرفت ســرنخ 
هایی از ارتکاب جنایت به دســت آمد و 
بدین ترتیب فرضیه های پلیسی درباره قتل 
۳ کودک خردســال شکل گرفت. با توجه 
به اهمیت موضوع، سطر به سطر اوراق این 
پرونده، توسط قاضی عارفی راد واکاوی شد 
و زیر ذره بین تحقیقات قضایی قرار گرفت. 
بنابراین قاضی شعبه ۲0۸ دادسرای عمومی 
و انقلاب مشهد، دستور بازداشت »الف« را 
به اتهام قتل عمد صادر کرد و کارآگاهان نیز 
در یک عملیات هماهنگ و از پیش طراحی 
شده، حلقه های قانون را بر دستان مرد ۳5 
ساله گره زدند و او را به مقر انتظامی انتقال 
دادند. این مرد معتاد در همان بازجویی های 
اولیه به قتل  پسر بچه معلولش اعتراف کرد 
و گفت: سال قبل او را خفه کردم و جسدش 
را در حالی که یک سال بیشتر نداشت شبانه 
به گورستان روستا بردم و از روزنه ای که بین 
دو قبر ایجاد شده بود به داخل گور انداختم 
و دفــن کردم. از آن روز تاکنون هم موضوع 
را برای کســی بازگو نکرده بودم!  این متهم 
شیشــه ای همچنین درباره مرگ ابهام آمیز 
پسر و دختر دوقلویش نیز گفت: من آن ها 

را نکشتم! فرزندان دوقلویم هفت ماهه به دنیا 
آمدند و به همین دلیل پزشکان آن ها را درون 
دستگاه گذاشتند ولی بعد هر دو فرزندم فوت 
کردند. من هم که توان پرداخت هزینه های 
بیمارستان را نداشتم به ناچار جسد آن ها را 
در بیمارستان رها کردم و دیگر به سراغشان 
نرفتم! به همین دلیل هم بیمارستان اجساد آن 
ها را برای دفن فرســتاده است. به گزارش 
خراسان، در پی اعتراف این مرد شیشه ای به 
قتل پسر معلولش، بلافاصله گروه تخصصی 
کارآگاهان در کنار قاضــی ویژه قتل عمد 
مشهد، عازم روســتای محل سکونت وی 
شدند و تحقیقات میدانی را برای کشف جسد 
این کودک بی گنــاه آغاز کردند. مرد معتاد 
محلی را در گورستان به کارآگاهان نشان داد 
و مدعی شد، جسد پسر یک ساله اش را در 
آن مکان رها کرده است. پس از چند دقیقه 
جســت و جو بقایایی از جسد یک کودک 
خردسال نمایان شد و بخشی از بقایای مذکور 
برای تعیین علت دقیق مرگ و سن و سال به 
پزشکی قانونی انتقال یافت. بنابراین گزارش، 
نتیجه گزارش ها و معاینات پزشکان قانونی 
در حالــی به حل این معمای پیچیده جنایی 
کمک خواهد کرد که تحقیقات برای شناسایی 

همسر این مرد معتاد نیز ادامه دارد.

آگهی تغییرات  
 شــرکت صندوق حمایت از توســعه منابع طبیعی استان هرمزگان شرکت سهامی خاص به شــماره ثبت 18021 و شناسه ملی 14007214868 به استناد 
صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1400/3/9تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - سمت اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل تعیین گردید: - شرکت مادرتخصصی صندوق 
حمایت از توســعه سرمایه گذاری در بخش کشاورزی به شماره ثبت 81046 و شناسه ملی 10101257100 به نمایندگی آقای اسحق مدبر به شماره ملی 
5379737595 به سمت رئیس هیئت مدیره - شرکت آبادگران ساحل هرمزگان به شماره ثبت 12882و شناسه ملی 10800153971 به نمایندگی آقای عبداله 
رحمانی فر به شماره ملی 3391714484 به سمت عضو هیئت مدیره - شرکت فراگیر سخت کوشان آبخیزداری کوهشاه به شماره ثبت 487 و شناسه ملی 
14006081299 به نمایندگی آقای اسداله حسین پور به شماره ملی 3479599710 به سمت منشی هیئت مدیره - شرکت آب زهش خلیج فارس به شماره 
ثبت 6339 و شناسه ملی10800091228 به نمایندگی آقای حبیب اله باسره به شماره ملی 3391858583 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره - شرکت آرین 

سویل آذر آب به شماره ثبت 353497 و شناسه ملی10103988305 به نمایندگی ابوالفضل عبدی لر به شماره ملی 3410695311 به سمت عضو هیئت مدیره - شرکت بازرگان پویش 
نهاده سبز به شماره ثبت 18104 و شناسه ملی 14007293329 به نمایندگی آقای اسحق پوش به شماره ملی 3380241857 به سمت عضو هیئت مدیره )عضو علی البدل( - شرکت سی 
آهوان طبیعت خلیج فارس به شماره ثبت 19634 و شناسه ملی 14008781577 به نمایندگی آقای حسین دهقانی فورخورجی به شماره ملی 5379780271 به سمت عضو هیئت مدیره 
)عضو علی البدل( - آقای حجت دهقانی فورخورجی به شماره ملی 3071437455 به سمت مدیرعامل )خارج از اعضاء هیئت مدیره ( - کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور شرکت 
با امضای ثابت مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره و در صورت عدم حضور ریئس هیئت مدیره با امضاء نایب رئیس هئیت مدیره و اوراق عادی و اداری به امضای مدیرعامل همراه با مهر 

شرکت معتبر می باشد. شناسه آگهی )1174900(
  اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

این شــرکت درنظردارد نسبت به اجاره وسایط نقلیه ) ۱9 دستگاه انواع خودرو ( ازطریق برگزاري مزایده عمومي ۱مرحله اي اقدام نماید . ازعلاقمندان به 
شرکت درمزایده فوق دعوت مي گردد جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه و نسبت به واریز 
مبلغ  ۱/000/000 ریال بصورت الکترونیکی به شماره حساب ۴00۱۱0۳۱0۴025۱8۷ تمرکز وجوه درآمد حق انشعاب و سایر درآمدها شرکت برق منطقه 
ای هرمزگان ازتاریخ  ۱8/ ۱۴00/05  لغایت 20/ ۱۴00/05  اقدام و یک نسخه از اسناد مزایده را دریافت نمایند  . با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری 
مزایده از دریافت اســناد تا ارائه پیشنهاد از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد , لازم است در صورت عدم عضویت قبلی شرکت 
کنندگان در سامانه فوق مراحل ثبت نام در سایت مذکورانجام ونسبت به دریافت گواهی امضا, الکترونیکی اقدام نمایند . شرکت کنندگان می توانند جهت 
کسب اطلاعات بیشتر با شماره  09۱۷۳6۷2۳۱8 )آقای مهندس امین مرادپور( ، ۴-0۷6۳۳۳۳۱۷00 داخلی 20۱9)خانم شهربابکی(  حاصل فرمایند . ثبت 
شماره تلفن ,فکس وایمیل از سوی شرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد . ضمنا« تاکید می گردد علاوه بر بارگذاری : اسناد مزایده بصورت امضاء یا 
مهرشده ، تضمین شرکت در مزایده و همچنین پیشنهاد قیمت در سامانه ستاد ، می بایست تضمین شرکت در مزایده به صورت فیزیکی نیز در روز برگزاری 

مزایده به دبیرخانه این شرکت ارائه گردد.
توضیحات:

۱-مبلغ تضمین شرکت در مزایده : 5 % ) پنج درصد ( مبلغ برآورد کارشناس دادگستری که باید به صورت ضمانتنامه معتبربانکي به نفع فروشنده ) علاوه 
بر بارگزاری در ســامانه ستاد ( بصورت فیزیکی در روز  برگزاري مزایده تسلیم دبیرخانه مزایده گزار گردد. 2-به پیشنهادات مشروط،مبهم،مخدوش وفاقد 
سپرده وپیشنهاداتي که بعد ازموعد مقرر به دبیرخانه این شرکت ارسال گردد مطلقاً ترتیب اثرداده نخواهدشد.۳-حداکثـرمهلت تحویل اسنـاد به دبیرخانه 
این شرکت تاساعت ۱0صبح روز سه شنبه مورخ 02/ 06 / ۱۴00 و بازگشایی پاکات راس ساعت ۱۱ صبح همان روز دردفتر امور تدارکات وقراردادهاي این 
شرکت می باشد.    ۴ -  آگهي ما درسایت )www.setadiran.ir( قابل مشاهده مي باشد.                                                                 شناسه آگهی :11۷3۷۷9

 روابط عمومي شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

آگهی مزايده عمومی ) شماره 1400-04 (
شركت سهامی برق منطقه ای هرمزگان



دوشنبه  18مرداد 1400

29 ذی الحجه 1442

سال بیستم شماره 3670

شهرستان

  تولید نشاء خارج از فصل
 در بخش توکهور وهشتبندی

 سرویس شهرستان// کشت نشاء خارج از فصل در 1۲ 
گلخانه بخش توکهور و هشــتبندی آغاز شده است.رئیس 
مرکز خدمات کشاورزی توکهور وهشتبندی پیش بینی کرد 
امســال ۷0 میلیون بوته نشــاء تولید شود.اسحاق جعفری 
افزود: بیشترین نشاء تولید شده به محصولات گوجه فرنگی، 
فلفل و بادمجــان اختصاص دارد.به گــزارش خبرگزاری 
صداوســیما مرکز خلیج فارس؛ وی گفت: نشا های تولیدی 
علاوه بر تامین نیاز کشــاورزان استان، به جنوب کرمان و 
سیستان و بلوچستان هم فرســتاده می شود.بخش توکهور 
وهشــتبندی با یازده هزار و پانصد هکتار سطح زیرکشت، 

قطب کشاورزی خارج از فصل هرمزگان است.

برداشت خرما در بخش رویدر بندرخمیر 
 سرویس شهرســتان// برداشــت خرما از ۲۳0 هکتار 
 نخلســتان های بخش رویــدر آغاز شد.بخشــدار رویدر 
پیش بینی کرد امســال ۳00 تن خرما برداشت شود که ۲0 
درصد بیشتر از پارسال است.محبوب دریا افزود: محصول 
برداشت شده علاوه بر اســتان های همجوار، به کشور های 
حاشــیه خلیج فارس هم فرســتاده می شــود.به گزارش 
خبرگزاری صداوســیما مرکز خلیج فارس؛ ارقام مهم خرما 
در بخــش رویدر خنیزی، خاصویی و برهی اســت.بخش 
رویدر قطب اصلی کشــاورزی شهرستان بندرخمیر، در ۸۷ 
کیلومتری شــمال غربی این شهرســتان، و 1۲0 کیلومتری 

بندرعباس واقع است

راهیابی 11 دانش آموزش بندرلنگه ای
 به دومین جشنواره علمی_پژوهشی کشور

 ســرویس شهرســتان// مدیر پژوهشســرای خوارزمی 
بندرلنگه گفــت: دانش آموزان بندرلنگه ای به مســابقات 
کشوری دومین جشــنواره علمی پژوهشی راه یافتند.فاطمه 
اشرفی، مدیر پژوهشســرای خوارزمی شهرستان بندرلنگه 
ضمن تبریک به دانش آموزان راه یافته به دومین جشــنواره 
علمی پژوهشی کشور  اظهار کرد:  این دستاورد مهم دانش 
آموزان بندرلنگه ای  حاصل تلاش ، پشتکار دانش آموزان 
و زحمات معلمان، مدیران و به خصوص مدیر پژوهش سرا 
و رابطین بوده اســت.به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ 
وی تصریح کرد: شــرکت کنندگان در  این جشنواره  در ده 
رشــته از قبیل : مسابقات نانو ، مســابقات آزمایشگاهی ، 
سلولهای بنیادی ، کد نویسی ، نجوم ، ادبیات و علوم انسانی 
،گیاهان دارویی ، دریا ، انرژی های نوین و زیست فناوری 

به رقابت پرداختند.

خبری

روابط عمومي اداره کل
 منابع طبیعي و آبخیزداری

 هرمزگان           

سرویس شهرستان//  امام جمعه کیش 
گفت: ارائــه اطلاعات صحیح و صیانت 
از افکار عمومــی در مقابل هجمه های 
دشمنان دغدغه راســتین خبرنگاران 

عدالتجو است. 

حجت الاسلام احمد حسن زاده در پیام تبریک 
روز خبرنــگار اظهار داشــت: ارائه اطلاعات 
صحیــح و صیانت از افــکار عمومی در مقابل 
هجمه های دشمنان، دغدغه راستین خبرنگاران 
عدالتجویی اســت که با تأسی از شهید محمود 
صارمــی ثبــت و نشــر حقیقت و گســترش 
آگاهی های عمومی و عدالت را رســالت ذاتی 

خود می دانند.

وی اضافه کرد: خبرنگاران صاحبان سلامت قلم 
و پیشــتازان آگاهی بخشی به جامعه و حقیقت 
جویانی هستند که سرمایه آنان کنکاش حقایق، 

شجاعت، اخلاص، امانتداری و عدالت است. 
حجت الاسلام حســن زاده یادآور شد: هفدهم 
مرداد، سالروز شهادت خبرنگار عرصه صداقت، 
حقیقت جویی، عدالت جویی و اطلاع رســانی، 

شهید محمود صارمی و روز خبرنگار است .

امــام جمعه کیــش گفت: ضمــن قدردانی از 
همه تلاش های فعالان متعهد رســانه ای  بویژه 
اصحاب رســانه جزیره کیــش،  امیدوارم که 
خبرنگاران عزیز همچون همیشــه، چشــمان 
تیزبین خود را برای کمک به آگاهی و بصیرت 
افزایی مردم کشور و ارایه مسیر درست و الهی 

به کار گیرند.
حق گویی و مطالبه گری مجاهدت 

بزرگ خبرنگاران است
امام جمعه اهل تســنن کیــش نیز در پیام خود 
گفت: بی تردید کارکرد رســانه های محلی در 
ارائــه تصویری از مشــکلات موجود منطقه و 
نظارت عمومی بر مســوولان و دســتگاه های 
اجرایی بی بدیل و غیرقابل انکار بوده و راستی 
که رســالت اصحاب خبر و رسانه بسیار خطیر 

و حساس است.

شیخ یعقوب شــمس افزود: چنانچه پیامبر خدا 
)ص( در حدیثی فرموده است »حق را بگو و در 
راه خدا از ملامت هیچ ملامت گری نهراس«. از 
همین روست که می توانیم حق گویی و مطالبه 
گری حق توسط خبرنگاران را مجاهدتی عظیم 
و فداکاری فرهنگی سترگ بنامیم و قدردان آن 

باشیم.
به گزارش ایرنا، شهید محمود صارمی خبرنگار 
و مســوول دفتر خبرگزاری جمهوری اسلامی 
ایران در مزار شریف افغانستان بود که در سال 
1۳۷۷ در جریان کشتار دیپلمات های ایرانی در 
مزار شریف کشته شد و شورای فرهنگ عمومی 
کشــور در اولین سالگرد این رخداد، 1۷ مرداد 

ماه را به عنوان روز خبرنگار نامگذاری کرد.

  امام جمعه کیش:

صیانت از افکار عمومی دغدغه راستین خبرنگاران است

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

 دادنامه  
پرونده کلاسه 140040920000512525شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001095961

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران- شهرستان تهران -شهر تهران - خالد- اسلامبولی- کوچه-17 ستاد-اجرایی - فرمان امام 
)ره(  با نمایندگی آقای احسان کشاورزفرزند احمد.

اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی.
 گردشکار : بتاریخ یازدهم مرداد ماه یکهزاروچهارصد پرونده کلاسه  140040920000512525 تحت نظر است دادگاه به تصدی امضا کننده ذیل تشکیل است 
ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/143061/ن - مورخه 1400/4/28گردیده و با 

توجه به اینکه امکان هرگونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت 
از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصمیم می نماید.

 قرار سرپرستی : 
در خصوص یک قطعه زمین  واقع در شهرستان میناب محله شنبه چالاکی جنب زمین 8 هکتاری ستاد قطعه 88   به مساحت 361/70 مترمربع که حسب پاسخ شماره 400/184 مورخ 
1400/3/22 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکورغیر محصور و فاقد سابقه ثبتی معرفی واعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو میباشد با عنایت جمیع 
اوراق و محتویات پرونده قطعه مذکور متضمن این مطلب است و فاقد سابقه ثبتی میباشد ، لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک لازم است یک مرجع قانونی با تصدی 
موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی محافظت نموده و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد 
به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار سرپرستی نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان 
را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین قطعی مال موضوع پرونده 
نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمرا به این دادگاه ارائه نماید. مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ 

تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید.
مختار صادقی -رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

 دادنامه  
پرونده کلاسه 140040920000512761شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001096322

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران- شهرستان تهران -شهر تهران - خالد- اسلامبولی- کوچه-17 ستاد-اجرایی - فرمان امام 
)ره(  با نمایندگی آقای احسان کشاورزفرزند احمد.

اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی.
گردشکار:بتاریخ یازدهم مرداد ماه یکهزاروچهارصد پرونده کلاسه  140040920000512761تحت نظر است دادگاه به تصدی امضا کننده ذیل تشکیل است 

ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/143113/ن - مورخه 1400/3/22گردیده و با 
توجه به اینکه امکان هرگونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت 

از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده به شرح آتی مبادرت به صدور تصمیم می نماید.
 قرار سرپرستی : 

در خصوص یک قطعه زمین  واقع در شهرستان میناب محله شنبه چالاکی جنب زمین 8 هکتاری ستاد قطعه 100 به مساحت 323/39 مترمربع که حسب پاسخ شماره 400/195 مورخ 
1400/3/22 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکورغیر محصور و فاقد سابقه ثبتی معرفی واعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو میباشد با عنایت جمیع 
اوراق و محتویات پرونده قطعه مذکور متضمن این مطلب است و فاقد سابقه ثبتی میباشد ، لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک لازم است یک مرجع قانونی با تصدی 
موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی محافظت نموده و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد 
به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار سرپرستی نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان 
را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین قطعی مال موضوع پرونده 
نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمرا به این دادگاه ارائه نماید. مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ 

تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید.
مختار صادقی -رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  

  ســرویس شهرســتان// رییس اداره 
محیط زیســت منطقه آزاد کیش گفت: 
برای  با کمک بخش خصوصی  اداره  این 
کاهش فشار بر زیســتگاه های طبیعی 
مرجانی ایجاد اکوسیستم های مصنوعی 
و تکثیر مرجان در آبهای جزیره را آغاز 

کرد. 
مریم محمدی اظهار داشــت: مرجان های 
جزیره کیش امکان احیــای طبیعی بالایی 
دارنــد و این مســاله اهمیــت حفاظت از 
 زیســتگاه های از بین رفتــه را دوچندان 
می کند به همین منظور اداره محیط زیست 
ســازمان منطقــه آزاد کیــش برنامه های 
متعددی برای حفاظت و احیای زیستگاه ها 

را در دستور کار خود قرار داده است.
وی افزود: کاهش فشــار بر زیستگاه های 
طبیعــی را از اولویت های مهم اداره محیط 
زیســت بوده که طی ســال های گذشته تا 
اقدامات اجرایی،پژوهشی  کنون مطالعات و 
و حفاظتــی مختلفی در این حــوزه برای 
حفاظت زیســت بوم دریایــی کیش انجام 
شده اســت.محمدی افزود: انجام مطالعات 
امکان سنجی ایجاد زیستگاه های مصنوعی 
در نقاط مختلــف جزیره در قالب پایان نامه 
دانشجویی، انجام  طرح زیست بوم شناسی 
دریایی در ســواحل کیش و تهیه راهنمای 
مصــور فون و فلور دریایــی جزایر کیش، 
هندورابــی، فــارور و فــارور کوچک با 
همکاری موسســه ملی اقیانوس شناســی، 
انجام مطالعات تعیین ظرفیت برد گردشگری 
سایتهای مرجانی و ارائه الگوی مدیریتی با 
همکاری دکتر محمدرضا شکری، را بخشی 
از اقدامات مطالعاتی و پژوهشی سال های 

اخیر در حوزه محیط زیست کیش است.

وی یــادآور شــد: ایجاد زیســتگاه های 
نصــب  و  ســاخت  بــا  را   مصنوعــی  
۲ مرحله ای تعداد ۶ مجســمه زیر آبی در 
شــرق جزیره، کاشــت و قلمه زدن مرجان 
بر روی 500 پلیت بتنی و اســتقرار آن در 
پنج نقطه از آبهای ســواحل کیش، ساخت 
زیستگاه مصنوعی با مصالح طبیعی به حجم 
یک هزار تن در مسیری ۳00 متری، نصب 
ریف بالها به تعــداد 1۳0 عدد در  نقطه از 
آبهــای پیرامــون جزیره کیــش را از اهم 
اقدامات اجرایی اداره محیط زیســت کیش 
در زمینه ساخت و احیا زیست بوم مرجانی 

و احیای ذخایر آبزیان است.
رییــس اداره محیــط زیســت منطقه آزاد 
کیش افــزود: با بیــان اینکه زیســت بوم 
اکوسیستم  پرتولیدترین  و  مهمترین  مرجانی 
دریایی کیش اســت، اظهار داشت: زیست 
بوم مرجانی تعداد بیشــماری از آبزیان در 
مراحــل مختلف حیــات را در خود جای 
داده و پشتوانه مهمی در صنعت گردشگری 
جزیره محسوب می شــود.وی اضافه کرد: 
وجود مرجان ها با ارزش اقتصادی هر یک 
متر مربع 4۷ هــزار دلار در آبهای جزیره 
علاوه بر ایجاد شــفافیت و زیبایی سواحل، 
مهمترین عامــل جذب توریســت بوده و 
حیات ماهی ها و لاک پشــتهای دریایی به 
آنها وابسته است.محمدی یادآور شد: در ۲ 
دهه گذشــته وقوع پدیده های سفید شدگی 
)Bleaching( مکرر ، به علت پدیده  اقلیمی 
گرم شــدن کره زمین، پدیده های طبیعی و 
تشــدید آن به دلیل فعالیت های توسعه ای 
و گردشــگری ، منجر به نابودی بخش قابل 
توجهی از مرجانهای  این جزیره شده است 

اما تجربیات گذشته نشان داده که اکوسیستم 
هــای مرجانی به خوبی بــرای ترمیم خود 
ســازش یافته و می تواند به صورت مجدد 
احیا شود.وی افزود: امروزه در بیشتر نقاط 
جهــان از روش های مختلفی از جمله احیا 
آبسنگ های مرجانی، بنابر نحوه تولید مثل 
)تولید مثل جنسی و تولید مثل غیر جنسی( 
برای ترمیم و بازســازی اکوسیســتم های 
مرجانی در حال تخریب اســتفاده می شود 
که ایجاد زیســتگاه مصنوعی و سایت های 
تراکم  از  ناشی  جدید غواصی، فشــارهای 
گردشــگران را در سایتهای طبیعی مرجانی 
کم و به حفاظت و بازسازی هرچه بیشر آنها 

کمک می کند.
اداره محیط زیســت کیش در راستای انجام 
ترین سایت  پرتراکم  فعالیت های حفاظتی، 
مرجانی در جنوب شــرقی جزیــره به نام 
بیگ کورال در محدوده سیمرغ، که به علت 
نزدیکی به ســاحل و عمق پایین آن بسیار 
در معرض آسیب بود را بویه گذاری حریم 
کرد و تنها به فعالیت غواصی اختصاص داد 
و به عنوان بزرگترین منطقه حفاظت شــده 
دریایی کشــور در طول بیــش از ۳ هزار 
متر ســاحل معرفی شــد.به گزارش ایرنا، 
جدید  دریایی  کلوپهای  واگذاری  ممنوعیت 
با توجه به نتایــج طرح »تعیین ظرفیت برد 
الگوی مدیریت  تهیه  ســایتهای مرجانی و 
بهینه آن« ، حمایت از دوستداران و فعالان 
عرصه محیط زیست دریایی و هماهنگی با 
معاونت اجتماعی بــرای ثبت انجمن مردم 
نهاد در حوزه محیط زیست دریایی از دیگر 
اقدامات اداره محیط زیســت جزیره کیش 

است.

ساخت زیستگاه های مصنوعی در آب های مرجانی کیش آغاز شد

شهرستان//  ســرویس 
فرمانــدار حاجــی آباد، 
در  را  مــردم  به  خدمت 
کار شورای جدید  اولویت 
دانست  شهرســتان  این 
جدید  شــورای  گفت:  و 
با  را  مانــده  مشــکلات 
همگرایــی و خرد جمعی 

برطرف کنند. 
مراسم  در  جهانگیری  حمید 
تحلیف اعضای ششمین دوره 
شوراهای اسلامی روستاهای 
بخش مرکزی حاجی آباد با 
حماسی  حضور  به  اشــاره 

مــردم در انتخابــات اظهار 
کرد: به رغم همه تلاش های 
نیافتن  برای حضور  دشمنان 
مــردم در انتخابات شــاهد 
حضور باشــکوه مــردم در 

انتخابات بودیم.
شــوراها  اینکه  بیان  با  وی 
باید مظهــر تجلی وحدت و 
همدلی در راســتای توسعه 
همه جانبه روســتاها باشند، 
نظر  از اختلاف  پرهیز  گفت: 
اتحاد در مســیر  بر  و تکیه 
خدمت به مردم،زمینه حرکت 

در مســیر رفع مشکلات را 
فراهم می کند.

افزود:  آباد  حاجی  فرماندار 
کارهای  پنجم  شــورای  در 
خوبی انجام شــد و شورای 
ششم با جدیت پیگیری امور 

اهالی روستاها باشد.
جدیت  و  تلاش  جهانگیری، 
در حیطه قانونی یکی از مهم 
ترین توصیــه ها به اعضای 
شورای شــهرها و روستاها 
ابرازداشــت:  و  کرد  عنوان 
تعامل ســازنده مــی تواند 

بهترین راهبرد در راســتای 
رفع مشکلات باشد.

وی اضافــه کــرد: توجه به 
تعامل  و  مــردم  مطالبــات 
ســازنده با ادارات و نهادها 
می تواند بخشی از مشکلات 
روســتاها را رفــع که این 
درستی صورت  به  باید  مهم 
گیرد و از آنجاییکه دهیاران 
شــوراها  توانمند  بــازوی 
هســتند باید هرچه سریع تر 
نســبت به انتخاب آنها اقدام 

شود.

فرماندار حاجی آباد: 

شورای جدید حاجی آباد مشکلات مانده را با همگرایی برطرف کنند

معاون  شهرســتان//   ســرویس 
گردشــگری  و  اجتماعی  فرهنگی، 
گفت:  قشم  آزاد  منطقه  ســازمان 
استفاده  ممنوعیت  آموزشی  کارگاه 
از گوشت کوسه )کولی( در غذاهای 
رستوران های  و  بومگردی ها  محلی 
محلی توسط مدیریت محیط زیست 
سازمان منطقه آزاد قشم برگزار شد. 
مهــدی زارعی افــزود: ایــن کارگاه 
آموزشــی با حضور نماینــدگان بیش 
از ۲0 اقامتگاه بومگردی و رســتوران 
محلی روســتاها و شــهرهای پیرامون 
طَبل،  )شامل  زیست کره حرا  ذخیره گاه 
هَفت رَنگو(  و  دِهخُدا  گَوَرزین،  سُهِیلی، 

برگزار شد.
وی ادامــه داد: در ایــن برنامه نکاتی 
پیرامــون حفاظــت از طبیعت، محیط 
زیســت دریایی و انواع کوسه ماهیان 
در منطقه و نحوه مشــارکت در برنامه 
حفاظت از گونه های جانوری ارائه شد.
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری 
ســازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: 
اقامتگاه های بومگردی و رستوران های 
محلی از ظرفیت های گردشگری منطقه 
هستند و با طبخ و ارایه غذاهای محلی 
در  کلیدی  نقــش  گردشــگران،  برای 

گردشگری پایدار جزیره قشم دارند.
وی افزود: برای رسیدن به توسعه پایدار 

و متوازن در قشــم نیازمنــد همراهی 
جامعــه محلــی در زمینه های مختلف 
زیادی  اشتیاق  و خوشــبختانه  هستیم 
حفاظتی  برنامه های  در  مشارکت  برای 
 وجــود دارد که نشــان دهنده ظرفیت 

بی نظیر منطقه است.
به گــزارش ایرنا، زارعــی ادامه داد: 
هم اکنون ســطح آگاهی و درک مردم 
بومی  دانش  ارزشمند  به گنجینه  نسبت 
و ارزش های محیط زیســت و حیات 
وحش جزیره قشــم افزایــش یافته و 
همکاری و مشــارکت جامعه محلی در 
برنامه های محیط زیســتی قابل تقدیر 

است.

برگزاری کارگاه آموزشی ممنوعیت استفاده از گوشت کوسه 
در غذاهای محلی

این شرکت درنظردارد نسبت به اجاره  اعیان ازطریق برگزاري مزایده عمومي ۱مرحله اي اقدام نماید . 
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به اینکه کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد , لازم است در صورت 
عدم عضویت قبلی شرکت کنندگان در سامانه فوق مراحل ثبت نام در سایت مذکورانجام ونسبت به دریافت گواهی امضا, الکترونیکی اقدام نمایند . شرکت 
کنندگان می توانند جهت کســب اطلاعات بیشتر با شــماره  09۱۷۳6۷2۳۱8 )آقای مهندس امین مرادپور( ، ۴-0۷6۳۳۳۳۱۷00 داخلی 20۱9)خانم 
شهربابکی(  حاصل فرمایند . ثبت شماره تلفن ,فکس وایمیل از سوی شرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد . ضمنا« تاکید می گردد علاوه بر بارگذاری 
: اسناد مزایده بصورت امضاء یا مهرشده ، تضمین شرکت در مزایده و همچنین پیشنهاد قیمت در سامانه ستاد ، می بایست تضمین شرکت در مزایده به 

صورت فیزیکی نیز در روز برگزاری مزایده به دبیرخانه این شرکت ارائه گردد.
توضیحات: 

۱-مبلغ تضمین شرکت در مزایده : 5 % ) پنج درصد ( مبلغ برآورد کارشناس دادگستری که باید به صورت ضمانتنامه معتبربانکي به نفع فروشنده ) علاوه 
بر بارگذاری در سامانه ستاد ( بصورت فیزیکی در روز  برگزاري مزایده تسلیم دبیرخانه مزایده گزار گردد. 2-به پیشنهادات مشروط،مبهم،مخدوش وفاقد 
سپرده وپیشنهاداتي که بعد ازموعد مقرر به دبیرخانه این شرکت ارسال گردد مطلقاً ترتیب اثرداده نخواهدشد.۳-حداکثـرمهلت تحویل اسنـاد به دبیرخانه 
این شرکت تاساعت ۱0صبح روز سه شنبه مورخ 02/ 06 / ۱۴00 و بازگشایی پاکات راس ساعت ۱۱ صبح همان روز دردفتر امور تدارکات وقراردادهاي 
این شرکت می باشد.    ۴ -  آگهي ما درسایت )www.setadiran.ir( قابل مشاهده مي باشد .                                                  شناسه آگهی :11۷3۷83                                             

روابط عمومي شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

آگهی مزايده عمومی ) شماره 1400-05 (
شركت سهامی برق منطقه ای هرمزگان

امین درســاره سرویس شهرستان// 
مدیر آموزش و پرورش شهرســتان 
بندر خمیر از راهیابی مهنا آشــتاب 
دانش آموز خمیــری به مرحله دوم 

المپیاد نانو خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا، علی یگانه گفت: با 
اعلام نتایج مرحله اوّل نانو کشور، از بین 5۲4 
نفر قبولی، ۳۲ نفر از استان هرمزگان موفق به 
راهیابی مرحله دوم شدند که در این بین مهنا 
آشتاب دانش آموز پایه نهم دبیرستان متوسطه 
اول بنت الهدی صدر و عضو پژوهش سرای 
دانش آموزی اندیشه پویا بندرخمیر موفق به 

کسب امتیاز قبولی مرحله اول این آزمون شد.
به گفته مدیر آموزش و پرورش شهرســتان 
بندرخمیر، آزمون مرحلــه اول دوازدهمین 
المپیاد دانش آموزی نانو با موفقیت در روز 
دوشنبه 4 مرداد ماه 1400 به صورت مجازی 
در ســایت باشگاه نانو برگزار شد که از بین 
۶۲۶4 داوطلب در ســطح کشور 5۲4 نفر 
توانستند نمره حدنصاب برای ورود به مرحله 
دوم را کسب کنند که از این تعداد ۳۲ نفر قبولی 
استان هرمزگان است و در این بین مهنا آشتاب 
دانش آموز دبیرستان متوسطه اول بنت الهدی 
صدر بندرخمیر موفق به کسب امتیاز قبولی 
مرحله اول این آزمون شــد.وی اظهار کرد: 

المپیاد دانش آموزی نانو با هدف شناســایی 
اســتعدادهای برتر دانش آموزی، کمک به 
پایدارســازی جریان تربیت نیروی انسانی 
در زمینه فناوری نانو و کمک به پیشــتازی 
کشورمان در آموزش پایه نانو برگزار می شود.

این مقام مســئول اضافه کرد: داوطلبانی که 
موفق به کســب حداقل 15 درصد امتیاز 
آزمون مرحله اول شــوند به مرحله دوم راه 
پیدا خواهند کرد و آزمون مرحله دوم، روز 
پنجشنبه 4 شهریور ماه بصورت حضوری 
برگزار می شــود و در نهایــت ۳0 نفر برتر 
آزمون مرحله دوم، به مرحله سوم )مرحله 
عملی( راه پیدا خواهند کرد.مدیر دســتگاه 

تعلیم و تربیت شهرستان بندرخمیر ادامه داد: 
این المپیاد علمی توسط ستاد توسعه فناوری 
نانو و تحت حمایت بنیاد ملی نخبگان برگزار 
می گردد و همه ساله تعداد کثیری از دانش 
آموزان علاقه مند از سراســر کشور به یک 
رقابت علمی می پردازند و برگزیدگان پایانی 
ضمن بهره مندی از مزایای بنیاد ملی نخبگان، 
امتیازات و جوایز نفیسی دریافت می کنند.

یگانه کســب این موفقیت  را به دانش آموز 
عزیز و خانواده محترم ایشــان، فرهنگیان، 
دانش آموزان، کادر آموزشــی دبیرســتان 
متوسطه اول بنت الهدی صدر به  ویژه مدیر 
محترم آموزشگاه و علی الخصوص مدیریت 
و مربیان پژوهش ســرای اندیشــه پویای 
بندرخمیر تبریک گفتــه و آرزوی موفقیت 
بیشتر این دانش آموز را در مراحل بعدی از 

خداوند متعال خواستار شد.

مدیر آموزش و پرورش بندرخمیر:

راهیابی دانش آموز خمیری به مرحله دوم المپیاد نانو
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
امروز فرد بسیار بانفوذی که ارتباطات گسترده ای دارد 
با شــما آشنا خواهد شد، این آشنایی را به فال نیک 
بگیرید و در آینده برای حل مشکلات روی آشنایی 
با این فرد حســاب باز کنید. برای افزایش درآمد در بازار املاک و 
مستغلات سرمایه گذاری نمایید. قصد انجام تغییرات مهمی در زندگی 
را دارید، اما از این تغییرات می هراسید و نگران هستید. جایی برای 
نگرانی وجود ندارد و تصمیم خود را با همســر یا عشق زندگی تان 
درمیان بگذارید و از ایشان درخواست کنید که برای انجام این تغییر 
شما را یاری دهد. انسان خودساخته ای هستید و دستاوردهایی که در 
زندگی دارید را شخصا به دست آورده اید. این روحیه را ادامه دهید و 
به الگوی از موفقیت و خودساختگی برای دیگران تبدیل شوید. اگر 
تاکنون عاشق نشده اید امروز زمان عاشقی شما فرا می رسد و چشم 
شما به محبوبی خوش  قدوبالا خواهد افتاد، این عشق را به فال نیک 
بگیرید و مطمئن باشید که با عشقی ماندگار و آتشین سروکار دارید. 
قصد انجام کارهای مذهبی یا انسان دوستانه را دارید، امروز بهترین 
فرصت برای انجام کارهای خیر است و با انجام این کارها به لحاظ 
فکری به آرامش برسید. خبری فرخنده به دست شما می رسد و این 

خبر زمینه شادی شما و اعضای خانواده را فراهم خواهد کرد.
اردیبهشت :  
فاصله چندانی با موفقیت ندارید به شــرط اینکه  

دست از تلاش نکشید و ناامید نشوید. روز خوبی 
را در پیش ندارید و هزینه  گزافی روی دست  شما 
قرار می گیرد.  انسان پرحرفی هستید و وقت خود 
را با صحبت های بی فایده، تلف می کنید. امروز زمان مناسبی است که 
این روحیه را کنار بگذارید. از انجام کارهای بیهوده دست  بکشید و با 
کارهای مهم و بااهمیت، زندگی خود را تغییر دهید. به اعضای خانواده 
ثابت کنید که بیشتر از همیشه به فکر آن ها هستید و در اولین فرصت 
دمی در کنار اهل منزل بنشینید و گل بگویید و گل بشنوید.  فردی 
با شما رفتار بدی خواهد داشت، این رفتار را جدی نگیرید و رفتار 

ناشایست این فرد روزتان خراب کند. 
    خرداد :

 عینک بدبینی به چشــم زده اید و دنیا را سرشار 
از موضوعات منفی و نگــران  کننده می  بینید، این 
رویکرد نه تنها شــما را به لحاظ کاری از اطرافیان 
عقب انداخته  اســت، بلکه به لحاظ روحی نیز به 
انسان افسرده ای تبدیل شده اید. در نتیجه امروز زمان مناسبی است 
که عینک بدبینی را از چشم بردارید و با نگاهی مثبت و آینده نگرانه 

زندگی را ادامه دهید. 
    تیر :

 امروز هیچ عارضه ای سلامت وجود نازنین تان را 
تهدید نخواهد کرد. سبک  زندگی سالمی در پیش 
بگیرید و از کارها و چیزهایی که برای سلامتی تان 
ضرر دارد، دوری نمایید. پولی که انتظارش را نداشتید به دست شما 
می رســد. به صلاح شماســت که تمامی این پول را خرج نکنید و 

قسمتی از آن را برای روز مبادا کنار بگذارید. 
   مرداد :

 امروز اتفاق ناخوشایندی برای شما خواهد افتاد، 
اما این اتفاق چندان مهم نیست و ضرری هنگفتی 
متحمل نخواهید شد، در نتیجه اجازه ندهید این اتفاق 
ناخوشایند روز شما را خراب کند و تا جایی که می توانید روحیه تان 
را حفظ کنید. مشکل مالی که گرفتار آن هستید را به کمک یکی از 

دوستان که وضع مالی مناسبی دارد حل کنید. 
 شهریور :

 نگرانی های بیش ازحدی که برای ســلامتی خود 
دارید را کنار بگذارید. ممکن اســت میان شما و 
همسر یا عشــق زندگی تان بر سر مشکلات مالی 
مشاجره ای ایجاد شود. انسان ولخرجی هستید و 

امروز این رفتار کار دست تان می دهد. 
   مهر :  

 به خاطر داشــته باشید که راز جوانی و شادابی در 
ورزش و تحرک نهفته اســت. مطمئن باشید ثروت 
بــادآورده را باد می برد و بــرای افزایش درآمد به 
فکر راه های کارآمد و درست باشید. مهمانی بزرگی ترتیب داده اید 
و دوستان و آشنایان را دعوت کرده اید، تا جایی که می توانید شرایط 
راحتی و خوشی مهمان ها را فراهم کنید و تمام سعی خود را به کار 

گیرید تا مهمانی خاطره انگیزی را در ذهن مهمان ها ماندگار نمایید. 
  آبان :

 انسان سخاوتمندی هستید و دستی گشاده  دارید، 
این روحیه شما را به انسان محبوب و مردم داری 
در میان اعضای خانواده و اطرافیان تبدیل کرده 
است. در نتیجه گشاده دستی را ادامه دهید و تا می توانید دست 

اطرافیان را بگیرید. 
   آذر :

 اهمیتی به سلامتی خود نمی دهید و به رغم اینکه 
در بستر بیماری افتاده اید، نمی خواهید سری به 
پزشــک خانوادگی تان بزنید و فکری به حال 
درمان خود بردارید. این وضعیت به غیر از ناخوشی بیشتر، چیزی 
برای شما به دنبال نخواهد داشت. در نتیجه در اولین فرصت به 

پزشک مراجعه کنید و به فکر درمان باشید.  
 دی : 

 از موفقیت هایی که در گذشــته داشته اید برای 
افزایش روحیــه و تقویت اعتماد به نفس کمک 
بگیرید. برای انجام کاری سرمایه گذاری کرده اید، 
اما امروز خبرهای بدی از این ســرمایه گذاری به دســت تان 
می رسد. رفتار شایسته ای با اعضای خانواده داشته باشید و به اهل 
منزل نازک تر از برگ گل نگویید. روزی عاشقانه را آغاز کرده اید 

و از عشق بی پایان همسر یا عشق زندگی تان بهره خواهید برد. 
 بهمن : 

 احســاس اعتماد به نفس سرشــاری را تجربه 
خواهید کرد و مشــکلات را کوچک  و ناچیز 
خواهید دید. از این احساس به نفع خود استفاده 
کنید و مشــکلات بزرگی که با آنها روبرو هستید را با موفقیت 
پشت سر بگذارید. پولی روانه حساب های بانکی تان می شود و 

بهتر است قسمتی از این پول را برای روز مبادا پس انداز کنید.
اسفند :       
پول چشمگیری به دست تان می رسد، بهتر است  

که قسمتی از آن را برای آینده پس انداز کنید. ذهن 
آشفته ای دارید و نگرانی ها لحظه ای دست از سر 
شما بر نمی دارد، اجازه ندهید این نگرانی ها روز شما را خراب 
کند و با صحبت با فردی که اعتماد زیادی به ایشان دارید، غم های 
خود را زمین بگذارید و روز را با تلاش و نشاط ادامه دهید.  به 
خودتان قول داده اید که امروز ورزش و تفریح کنید، اما شرایط 

مهیا نمی شود.  
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آرزو توکلی سرویس استان ها //استاندار 
کرمان در پیامی با تبریک روز خبرنگار 
از خبرنگاران سختکوش و نیک اندیش 
استان کرمان خواســت با روایت امید، 
عشــق و آزادی، وفاداری به حقیقت و 
بازتاب واقعیت و شناخت نیازهای مردم، 
مطالبات اجتماعی را با تکیه بر پشتوانه 
مردمی، اخلاق و قانون به مدیران اجرایی 
اســتان منتقل کنند و آنها را در اجرای 

سیاست ها یاری کنند و با معرفی خدمات 
نظام مقدس جمهوری اســلامی زمینه 
افزایش ســرمایه های اجتماعی را مهیا 

سازند. 
به گــزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر»علی زینی 
وند« در این پیام که به مناسبت 1۷ مرداد روز 
خبرنگار صادرشــده، آورده است: اصحاب 
قلم به گواه تاریخ همواره در دســت یابی به 
آزادی های مدنی و توســعه پایدار، اشــاعه 
فرهنگ مطالبه گری، رشد و توسعه فرهنگی 

پیشرو و تاثیرگذار بوده اند.
فرا رسیدن 1۷ مردادماه روز خبرنگار یادآور 
زحمات و تلاش های انســان های متعهدی 

است که در کسوت خبرنگاری، رسالت خطیر 
و سترگ اطلاع رسانی و آگاهی بخشی را بر 
عهده داشته و با حق گویی و مطالبه گری و با 
تکیه بر اصول حرفه ای و اخلاقی و مسئولیت 
اجتماعی خــود، امید آفرینی و ایجاد اعتماد 
در چالش ها و بحران ها به کمک سیســتم 
مدیریتی آمده و موجبات پیشرفت و بالندگی 
جامعه و زمینــه مدیریت کارآمدتر را فراهم 

کرده اند.
در این پیام تصریح شده است: امروزه نقش 
خبرنگاران به عنوان عناصر مهم توســعه و 
توانمندســازی جامعه در اعتلای افزونتر و 
توسعه متوازن استان کرمان، انعکاس ظرفیت ها 

و توانمندی های استان غیرقابل انکار است.
اهالی رســانه می توانند بــا همدلی، تلاش، 
مشارکت و برجسته سازی پتانسیل های استان 
و گفتمان ســازی نقش بسزائی در گسترش 
سرمایه گذاری و رونق اقتصادی ایفا کنند و 
موجب دستیابی استان پرظرفیت و کهن کرمان 

به جایگاه حقیقی و تاریخی خود شوند.
اســتاندار کرمان در ادامه بــا مهم خواندن 
تعاملات رســانه ای می افزاید: رســانه ها 
مشاوران دلسوز و توانمند ما هستند و مسئولین 
بایستی با احترام به حرفه خبرنگاری، آزادی 
بیان مطبوعات و رســانه ها به عنوان ابزاری 
قدرتمند و رکن چهارم دموکراسی، آن ها را در 

انجام رسالت خویش یاری کنند.
وی خطــاب به خبرنگاران می نویســد: از 
خبرنگاران سختکوش و نیک اندیش استان 
 کرمان مــی خواهم با روایت امید، عشــق 
و آزادی، وفاداری به حقیقت و بازتاب واقعیت 
و شناخت نیازهای مردم، مطالبات اجتماعی 
را با تکیه بر پشتوانه مردمی، اخلاق و قانون 
به مدیران اجرایی استان منتقل کنند و آنها را 
در اجرای سیاست ها یاری کنند و با معرفی 
خدمات نظام مقدس جمهوری اسلامی زمینه 

افزایش سرمایه های اجتماعی را مهیا سازند.
با گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای رسانه 
و قلم، به ویژه شهدای رسانه استان اسطوره 

ساز کرمان، روز خبرنگار را به اهالی رسانه 
و فعالان عرصه اطلاع رسانی استان کرمان 

تبریک می گویم.
از اصحاب فرهیخته قلم و رسانه استان کرمان 
که در طول یک سال گذشته منشاء خدمات 
ارزشمند بسیاری بوده اند و با همراهی، تلاش 
شبانه روزی و مشارکت فعالانه و مستمر در 
ارتقا آگاهی های عمومی به ویژه در مدیریت 
بیماری کرونا و برگزاری انتخابات پرشــور 
تــلاش کرده اند، تقدیر و تشــکر نموده و از 
پروردگار متعال سرافرازی، سلامتی و توفیق 
روزافزون برای جامعه رســانه ای استان را 

مسئلت دارم.

استاندار کرمان :

خبرنگاران با روایت مطالبات مردمی، سرمایه اجتماعی را ارتقاء دهند

ســرویس توکلــی  آرزو    
تبلیغات  //مدیرکل  ها  استان   
اسلامی استان کرمان با اشاره به 
اینکه مراسم عزاداری هیئت ها 
با جمعیت کــم و محله محور 
برگزار می شــوند، گفت: در ماه 
محرم هیچ گونه ازدحام جمعیتی 

نخواهیم داشت.
به گــزارش خبرنگاردریا ، حجت 
الاســلام غلامحســین حقانی در 

جلسه ستاد استانی مدیریت کرونا 
گفت: با توجه به نزدیک شدن به ماه 
محرم ارگان ها و ادارات دولتی نیز 
مانند هیئت های مذهبی از دو شعار 
»نسل به نسل در پناهت هستیم« و 
»زیر علمت امن ترین جای جهان 

است« استفاده کنند.
حقانی ضمن اعلام اینکه مراســم 
عزاداری هیئت ها با جمعیت کم و 
محله محور برگزار می شود، گفت: 

از همکاران رسانه ها تقاضا دارم که 
از هیئت های  فرهنگ سازی  برای 
مذهبی که شیوه نامه های بهداشتی را 

رعایت می کنند برنامه داشته باشند.
وی با بیــان اینکــه در ماه محرم 
هیچ گونه ازدحام جمعیتی نخواهیم 
دستورالعمل  طبق  افزود:  داشــت، 
ارائه شده از سوی وزارت بهداشت 
به جای ایســتگاه صلواتی، موکب 

سلامت محور برپا می شود.

حقانی گفت: برای ثبت نام در سامانه 
بیرق هیچ گونه مجوزی لازم نیست و 
برای برپایی مراسم های کوچک نیز 

باید در این سامانه ثبت نام کنند.
استان  اســلامی  تبلیغات  مدیرکل 
کرمــان از آمادگی ســازمان برای 
ساماندهی هیئت های مذهبی خبر داد 
امروز دستورالعمل های  از  و گفت: 
بهداشتی به هیئت های مذهبی ابلاغ 

می شود.

مدیرکل تبلیغات اسلامی کرمان: 

هیچ گونه ازدحام جمعیتی در ماه محرم نخواهیم داشت

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها 
//استاندار یزد گفت: نقش خبرنگاران 
در توســعه جامعه اســلامی تعیین 
موثر  از تلاش های  باید  و  است  کننده 
و خالصانه آنها به نحو مناسب قدردانی 

شود. 
به گــزارش خبرنگار دریــا ، محمدعلی 
طالبی  در آیین اختتامیه جشنواره عدلیه 
و رســانه یزد با تبریک روز خبرنگار و 
قدردانی از تلاش های آنها افزود:  ارتباط 
بین مردم و مســوولان توســط اصحاب 
فعال رســانه، موجب رسیدن به اهداف و 
برنامه های نظام اسلامی است و این بستر 

باید در جامعه تقویت شود.
وی بیــان کــرد: تقویت هرچه بیشــتر 
رسانه های گروهی با همکاری دستگاه های 
مسوول موجب ارتقاء ارایه خدمات به آحاد 
مردم می شــود و مســئولان باید از مزیت 
فعالیت های رســانه ای برای پیشبرد امور 
جامعه بیش از پیش اســتفاده کنند.طالبی با 
قدردانی از برگزار کنندگان جشنواره عدلیه و  

رسانه اظهار کرد: تقویت ارتباط میان دستگاه 
قضا با رسانه های گروهی که طی سال های 
اخیر روند بهتری یافتــه موجب انجام بهتر 

رسالت و ماموریت های این قوه می شود.
استاندار یزد با گرامیداشــت یاد و خاطره 
شهدای انقلاب اســلامی به خصوص شهید 
آیت الله بهشــتی )ره( تصریح کرد: افکار و 
اندیشه های شــهدا و این شهید بزرگوار که 
نقش مهمی در انقلاب داشــتند، باید برای 
مــردم و جوانان تبیین شــود.طالبی گفت: 
نظام اســلامی و مردم مدیون شهیدانی چون 
بهشــتی هســتند که برای اعتلای کشور و 
عزت و ســربلندی آن به فوز عظیم شهادت 
نایل آمدند و این شــهیدان والامقام بهترین 
الگوی ماندگار در جامعه اســلامی هستند 
و باید بیش از گذشــته نســبت به معرفی 
شخصیت و خدمات ایشــان به نسل جوان 
اقدام شود.اجرای گروه سرود شمیم ولایت، 
اجرای یکی از خوانندگان استان و تجلیل از 
برگزیدگان جزو بخش های مختلف اختتامیه 

اولین جشنواره رسانه و عدلیه یزد بود. 

استاندار یزد:

خبرنگاران نقش موثر در توسعه دارند
حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // 
رئیس اتاق بازرگانــی، صنایع، معادن و 
کشاورزی اهواز با اشاره به اعتراض فعالان 
رفتارهای  به  نســبت  خصوصی  بخش 
در  سیمان  انحصارطلبانه شــرکت های 
معاملات کلینکر، گفت: این شرایط، توسعه 
صادرات غیر نفتی اســتان خوزستان را 

تحت تاثیر قرار داده است. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ شــهلا عموری با 

اشــاره به اعتراض فعالان بخش خصوصی 
نسبت به رفتارهای انحصارطلبانه شرکت های 
ســیمان در معاملات کلینکر اظهــار کرد: 
شرکت های سیمانی اســتان خوزستان باید 
برابر با قوانین رایج در زمینه حمایت از بخش 
خصوصــی، محصولات صادراتــی خود را 
خارج از فضای انحصاری به فروش برسانند.

وی با بیان اینکه شرایط فعلی، توسعه صادرات 
غیر نفتی استان خوزستان را تحت تاثیر قرار 

داده است، افزود: شرکت های سیمان باید توجه 
داشته باشند که تولیدکنندگان در قبال خریدار، 
تعهداتی دارند که از جمله آن تحویل کالا در 
محل مورد نظر مشتری است و این موضوع در 

زمان عقد قرارداد باید مورد توجه قرار گیرد.
رئیس اتاق بازرگانی اهواز گفت: اختصاص 
انحصــاری کالا جهت تخلیــه و بارگیری 
محصولات ســیمانی در شــرکت توســعه 
صــادرات، برابر با قوانین حاکم بر شــورای 

رقابت، دارای ایراداتی اســت و باید اصلاح 
شود.

عمــوری بیان کرد: در راســتای حمایت از 
شرکت های لجستیکی فعال در مرز شلمچه، 
پیشنهاد می شــود که برای تخلیه و بارگیری 
ســیمان در این واحدها، بــا حکمیت اتاق 
بازرگانی اهواز، نظام ارجاع کار اعمال و اجرا 
شود تا شاهد بهبود روند صادرات این کالا از 

مرزهای خوزستان باشیم.

رئیس اتاق بازرگانی اهواز مطرح کرد

 صادرات خوزستان تحت تاثیر رفتارهای انحصارطلبانه شرکت های سیمان

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //مدیرکل ثبت 
اسناد و املاک استان بوشهر گفت: در چهار ماه نخست 
امسال ۲ هزار و 600 واقعه ازدواج در این استان ثبت شد 
که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۸.6 درصد 

رشد نشان می دهد. 
به گزارش خبرنگار دریا  ، محمد رضا بزرگ مهر در جلسه 
شــورای معاونان این اداره کل افزود: همچنین در این مدت 
۶۷4 فقره طلاق نیز در اســتان به ثبت رسید که این میزان 

طلاق نســبت به مدت مشابه سال گذشته ۹ درصد افزایش 
نشان می دهد.

وی بیان کرد: آمارهای ثبت شــده حاکی از آن است که در 
چهار ماه نخست سال جاری در مقابل هر 100 ازدواج،۲۶  

طلاق در استان به ثبت رسیده است.
بزرگ مهــر ادامــه داد: باتوجه به افزایــش طلاق می طلبد 
خانواده ها و دســتگاه های مسئول با افزایش مهارت زندگی 
زناشویی و سواد همسرداری، آموزش تفاهم و تعامل در تمام 

امور، زوج و زوجه را مســئولیت پذیر کنند تا شاهد کاهش 
میزان طلاق در استان باشیم.

وی اضافه کرد:در این مــدت ۶54 پرونده مطالبه مهریه در 
واحدهای اجرای ثبت استان بوشهر تشکیل شده که نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته ۲۲.۹ درصد رشد داشته است.
مدیرکل ثبت اســناد و املاک استان بوشهر گفت: با اجرایی 
شدن قانون برنامه ششم توسعه کشور تمام پرونده های مطالبه 
مهریه در ابتدا در واحدهای اجرای اســناد رسمی مطرح و 
در صورتی که اموالی از بدهکاران شناســایی نشود پرونده 
به دادگســتری ارجاع داده می شود و این امر تاثیر زیادی در 

افزایش حجم کاری ادارات اجرا داشته است.

 آمار ازدواج در بوشهر ۸.۹ درصد افزایش یافت

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //نماینده مردم 
بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شورای اسلامی گفت: 
متأسفانه به دلیل تنگ نظری ها و سختگیری هایی که 
در برخی ادارات با صنعت گران می شود خیلی از آن ها 

تصمیم به خروج سرمایه خود می گیرند. 
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ عبدالکریم جمیری در کارگروه 
تســهیل و رفع موانع تولید با حضور جمعی از صنعتگران 
اظهار داشــت: امروز در شرایط خاص و ویژه ای قرار داریم 
و همه دستگاه های دخیل در امر تولید باید عزم خود را برای 
مانع زدایی و پشتیبانی از تولیدکنندگان و صنعت گران استان 

بردارند.
نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: برای پیگیری مشــکلات و معضلات پیش روی 
صنعت گران اســتان، از رؤســای بانک های عامل، مدیران 
کل تأمین اجتماعی، صنعت، معــدن و تجارت، مخابرات، 
شهرک های صنعتی و جمعی از  صنعتگران دعوت کرده ایم تا 
در نشستی به بررسی موانع تولید پرداخته شود.وی با اشاره به 
موانعی که بانک ها و دستگاه های اجرای در مسیر تولیدکنندگان 
قــرار داده اند گفت: اگر ما توقع داریم جهشــی رخ دهد باید 
نگاهمــان را عوض کنیم و در کنار دفاع از منافع دســتگاه 
متبوعمان، موانع و مشکلاتی که پیش روی تولیدکنندگان قرار 
دارد را شناسایی و برای رفع آن چاره اندیشی کنیم. این نماینده 

با اشاره به سوء استفاده هایی که برخی افراد از تسهیلات بانکی 
ویژه تولید کرده اند، افزود: برخی افراد تســهیلاتی برای ایجاد 
اشتغال و تولید دریافت کرده ولی در زمینه های دیگری مصرف 
کرده  و به منافع بسیاری نیز دست پیدا کرده اند، باید با این افراد 
برخورد شدید و قانونی صورت گیرد و این تسهیلات به مسیر 
اصلی خود در حوزه تولید برگردد.جمیری عنوان کرد: باید از 
کارآفرینان و تولیدکنندگانی که با تحمل همه سختی ها، کمبودها 
و ناملایمات باز هم در میدان مانده اند و به توســعه صنعت و 
اشتغال در اســتان کمک می کنند حمایت ویژه به عمل آید.

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شورای اسلامی 
تأکید کرد: متأسفانه به دلیل تنگ نظری ها و سختگیری هایی 
که در برخی ادارات با صنعت گران می شــود خیلی از آن ها 
تصمیم به خروج ســرمایه خود از استان و سرمایه گذاری در 
دیگر نقاط کشــور می گیرند.وی اظهار کرد: در استان ما همه 
ظرفیت ها و توانمندی ها وجود دارد و بیشتر مسائل، مشکلات 
و موانع تولید در حوزه مدیریتی اســت، اگر مشکلاتی هم در 
حوزه قانون گذاری وجود داشته باشد ما آمادگی داریم با کمک 
کارشناسان و مدیران، آن ها را در مجلس پیگیری و رفع کنیم.

این مقام مســؤول اذعان کرد: امیدواریم با نگاهی که در این 
جلسه شکل گرفت تولیدکنندگان استان در پیچ وخم هایی که 
دستگاه های اجرایی برای آن ها ایجاد می کنند نمانند و بتوانیم 

قدمی در مسیر رفع مشکلات کارآفرینان استان برداریم.

تنگ نظری ها باعث خروج سرمایه صنعت گران از بوشهر می شود

 // ها  اســتان  حسن سیلاوی سرویس 
رییس دانشــگاه علوم پزشکی جندی 
شاپور اهواز گفت: مهم ترین کانون انتقال 
دورهمی   در خوزســتان،  کرونا  ویروس 
خانوادگی است و ۵۹ درصد موارد ابتلا از 

این طریق رخ می دهد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر فرهاد 
ابول نژادیان در جمع خبرنگاران بیان 
کرد:نگرانی از گسترش موج دلتا در 
تمام خوزســتان وجــود دارد لذا از 
همه مردم خواهــش می کنم از تردد 
غیرضروری در ســطح شهرها پرهیز 
کرده تا از این موج با کمترین تلفات 

عبور کنیم.

وی با بیان اینکه واکسیناســیون در 
خوزســتان با سرعت خوبی در حال 
انجام اســت افزود: هنوز 10 درصد 
افراد بالای ۶5 ســال برای دریافت 
واکســن مراجعه نکرده اند که انتظار 
داریم هر چه ســریع تر واکسن خود 
را دریافت کنند. همچنین افراد بالای 
41 سال می توانند به سامانه سلامت 
مراجعه کرده و برای تزریق واکســن 

ثبت نام کنند.
رییس دانشــگاه علوم پزشکی اهواز 
گفت: با توجه به اینکه جمعیت هدف 
خوزستان ســه میلیون و 150 هزار 
نفر اســت تاکنون حداقل ۲۸ درصد 

جمعیت اســتان یک دز واکســن را 
دریافت کرده اند.

وی افزود: تاکنــون ۸5 درصد گروه 
سنی بالای ۸0 سال، ۹۶ درصد افراد 
۷5 تا ۷۹ سال، ۹4 درصد افراد ۷0 
تا ۷4 ســال، ۸۹ درصد افراد ۶5 تا 
۶۹ سال، ۷0 درصد افراد ۶0 تا ۶4 
سال، 5۷ درصد افراد 55 تا 5۹ سال، 
45 درصد افراد 50 تا 54 سال، ۲0 
درصد افراد 45 تا 4۹ ســال و هفت 
درصد افراد بالای 41 تا 44 ســال 
در خوزســتان واکسن کرونا دریافت 

کرده اند.
ابول نژادیان گفت: اکنون واکسیناسیون 
معلمان، اســتادان دانشگاه ، رانندگان 
حمل و نقل عمومــی، پلیس راهور 
و عوامل ناجا در حال انجام است و 
تلاش می کنیم در روزهای آینده دیگر 

گروه های شغلی را واکسن بزنیم.
هم اکنون 1۷ شهرســتان خوزستان 
در وضعیــت قرمز، پنج شهرســتان 
نارنجی و پنج شهرستان زرد کرونایی 
هستند.بر اساس مصوبه استانی ستاد 
مدیریــت کرونــا، ورود و خروج به 
نارنجی کرونایی  شــهرهای قرمز و 
ممنوع است؛همچنین تردد خودروها 
از ساعت ۲۲ تا سه بامداد غیرمجاز 

است.

۵۹ درصد موارد انتقال کرونا در خوزستان
 از نشست های خانوادگی است
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قایقرانی  تیم  حالــی  در   // گزارش  گروه 
نخست  مقام  به  هرمزگان  اســتان  بانوان 
رقابت های لیگ برتر این رشته ورزشی در 
کشور دســت یافت که حمایت های بخش 
خصوصی یکــی از عوامل  این موفقیت به 

شمار می آید.
 آرزو پاســلار ســرمربی تیم قایقرانی بانوان 
بحر گســتر پارس اظهار کــرد: با پایان یافتن 
لیگ برتر قایقرانی بانوان کشــور در سال ۹۹، 
توانستیم مقام نخســت این دوره از رقابت ها 
را کسب کنیم.پاسلار افزود: از سال 1۳۸۷ تا 
کنون موفق به کسب پنج دوره قهرمانی کشور 
و مابقی دوره ها نیز بــه عنوان نایب قهرمانی 
رســیده ایم که در لیگ برتــر ۹۹ باری دیگر 
عنــوان قهرمانی را به ارمغــان آوردیم.وی با 
بیان اینکه اســتعداد های ورزشــی زیادی در 
استان هرمزگان وجود دارد گفت: بیش از 15 
ورزشکار بانو را توانسته ایم در سال های اخیر 
به عنوان ورزشکار ملی و حرفه ای در حوزه 
قایقرانی به جامعه ورزشی کشور معرفی کنیم 
که در مسابقات بین المللی نیزخوش درخشیده 
و مدال های رنگارنگی را بــرای میهن ایران 
اسلامی کســب کرده اند.سرمربی تیم قایقرانی 
بانوان بحر گســتر پارس تاکیــد کرد: نگاه به 
ورزش باید یک نگاه کاملا حرفه ای باشــد و 
زیرســاخت های اولیه برای قهرمان پروری را 
در اســتان هرمزگان لازم داریم.پاسلار با بیان 
اینکه امروز رشته قایقرانی پرچمدار رشته های 

موفق استان هرمزگان است، خاطرنشان کرد: 
لازم می دانیم زیرســاخت های این ورزش 

نسبت به گذشته توسعه پیدا کند.
 * تعهداتی در زمینه رشد ورزش 

استان هرمزگان داریم
اکبر سپهری، مدیرعامل شرکت بحر و بر گستر 
پارس اظهار کرد:ســال گذشته عنوان اسپانسر 
قایقرانی اســتان هرمزگان را بر عهده داشتیم 
که با تــلاش های شــبانه روزی کادر فنی و 
ورزشــکاران این رشــته، تیم بانوان قایقرانی 
هرمزگان به مقام برتر این رشته آبی در کشور 
دســت یافت و این افتخاری اســت که برای 

استان هرمزگان حائز اهمیت می باشد. 
سپهری افزود:  اولین پیامد قهرمانی تیم بانوان 
قایقران اســتان در لیگ برتر کشــور، شادی 
مضاعفی بود که در کل اســتان برای مردم به 
همراه داشت و این موضوع ایمان ما را به خدا 
بیشــتر کرد زیرا ما وعده ای را با خدای خود 
عهد بســته بودیم که هر کاری از دست ما بر 
می آید را دریغ نکنیم.وی با بیان اینکه استان 
هرمزگان جایی هســت که اقتصاد ما شــکل 
گرفته و تعهداتی بــرای ارتقاء ورزش در این 
استان داریم، تصریح کرد: حمایت هایی که در 
فصل گذشته از تیم قایقرانی این استان صورت 
گرفت و به نتیجه خوبی نیز منتج شــد، باعث 
شادی روز افزون ما گردید و ما را ترغیب نمود 
که در این حوزه بتوانیم بیشــتر فعالیت کنیم. 
مدیرعامل شرکت بحر وبر گستر پارس گفت: 
 قطع به یقین هزینه هایی که در ورزش مصرف

 می شــود تعهد اجتماعی به جامعه ای هست 
کــه در آن زندگی می کنیم، میزان ســرمایه 
گذاری در موضوعات ورزشــی که باید اتفاق 

بیفتد علاوه بر ســرمایه گذاری، جنبه معنوی 
به همراه خواهد داشت.سپهری  نیز  بســیاری 
با بیان اینکــه در آرزوهای خودمان می بینیم 
و برای ایــران عزیزمان مــی خواهیم که در 
دوره های المپیک بچه های هرمزگان شرکت 
کنند، خاطرنشــان کرد: امیدواریم در آینده ای 
نه چندان دور در المپیک مدال کســب کنند و 
مجســمه هایی به عنوان نماد قهرمان ملی از 
ورزشــکاران هرمزگانی ســاخته و در جای 
جای این اســتان نصب شــود.وی با اشاره به 
گســترش شــدید ویروس منحوس کرونا در 
ابراز کرد: موضوع سلامت  اســتان هرمزگان 
مبحثی هست که امروز با ورود ویروس کووید 
1۹ مردم با گوشت و خون خود می سنجند و 
سلامت در سازمان ها جزو موضوعاتی است 
که در اهم موضوعات قرار گرفته و بودن یک 
 مجموعه با سلامت و رشد جسمانی باعث رشد 
بقای سازمان می شــود.مدیرعامل شرکت  و 

بحــر و بر گســتر پارس گفت: ســلامت در 
جامعه و ســازمان بســیار با اهمیت بوده که 
در این راســتا قوانینی نیز تدوین شده است، 
موضوع دغدغه در ورزش اســتان هرمزگان 
موضوعی نیســت که با یــک گفتمان و گفت 
 و گو حــل شــود و نیازمند یــک آگاهی

 و فرهنگ ســازی دائمــی دارد که اهمیت  
واقعی ورزش در استان تبیین شود.سپهری با 
اشاره به اینکه ســازمانی که سلامت جسمی 
دارد یک سازمانی زیباتر و کارآمد تر خواهد 
بود، افزود: یکی از موضوعاتی که در دستور 
کار ســازمانی قرار داده ایم، نحوه ســلامت 
کارمندان است که به صورت دقیق بررسی می 
شــود و در آزمایش های دوره ای وضعیت 
 جســمانی با برنامه های مناســب تغذیه ای 

 و ورزشی در اولویت قرار داده ایم.
*  بخش خصوصی بیش از پیش 

حامی ورزش هرمزگان باشد

علیرضا صادقی عضو هیئت مدیره شــرکت 
بحر و بر گســتر پارس اظهار کرد: اســتان 

هرمزگان یک استان مستعد در رابطه با کار و 
اشتغال هست و شرکت های خصوصی زیادی 
در ایــن اســتان وجود دارند که مــی توانند 
حمایت های خودشــان را از ورزش داشته 
باشند.صادقی افزود: ورزش یک مجموعه از 
به هم پیوســتگی رشته های مختلف است که 
نیازمند مساعدت و پول هست و  با شرایطی 
که اکنون مشکل اقتصادی دامن ادارات دولتی 
را گرفته؛ بخــش خصوصی و صنایعی که در 
اســتان حضور دارند باید بخشی از مسئولیت 
اجتماعی خود را برعهده بگیرند و ایفای نقش 

کنند.
وی عنوان کرد: با حمایتی که اخیرا استاندار 
هرمــزگان برای پشــتیبانی از ورزش ایجاد 
کرد، ایــن حمایت می تواند موثر باشــد اما 
پیش قدمــی بخش خصوصی بیشــتر موثر 

شــرکت  مدیره  هیئت  بود.عضــو  خواهــد 
بحر و بر گســتر پارس گفت: ایــن افتخار 
 از چندین ســال پیش نصیب ما شــد که در
 مکان هایی که در صنایع خدمت داشــته ایم 
از رشته های مختلفی نظیر تیراندازی، تنیس 
روی میز، کشــتی و قایقرانی حمایت هایی را 
داشته باشــیم و در مسابقات مختلف و حتی 
در اعزام تیمی و انفرادی به مسابقات آسیایی 

حامی ورزشکاران باشیم.
صادقــی خاطرنشــان کرد: ورزش اســتان 
هرمزگان این اســتعداد را دارد که باحمایت 
های مختلف در بخش های کشــوری و حتی 
جهانــی در کورس رقابت ها حضور داشــته 

باشد./هرمز 

کاپ قهرمانی به بندرعباس رسید

حضور موفق بخش خصوصی در توسعه ورزش هرمزگان  

گروه خبر// به گزارش خبرنگار دریا؛ مدیرشعب بانک 
مسکن استان هرمزگان گفت: خبرنگاران واقعیت ها و 

نیازهای جامعه را اطلاع رسانی می کنند. 
علی کمالی با تبریک روز خبرنگار افزود: کار خبرنگاران 
روشنگری و شفافیت اســت و این قشر از جامعه وظیفه 

سنگینی بر عهده دارند. 
کمالی عنوان کرد: بانک مســکن همواره تلاش کرده است 
ارتباط خوبی با خبرنگاران داشته باشــد و اخباری که نیاز 

جامعه است را از طریق رسانه ها به مردم منتقل نماید. وی 
اظهار داشــت: مسکن یکی از اصلی ترین نیازهای انسان 
محسوب می شود اما در سال های اخیر این مهم در کشور 
مغفول ماند که این امر باعث افزایش قیمت آن در کشور 
شده اســت. کمالی خاطرنشان کرد: تلاطم بازار مسکن به 
حــدی بوده که در حال حاضر بســیاری از افراد جامعه 
قدرت خرید مســکن را ندارند و این امر باعث بالا رفتن 

اجاره بها شده است.
 وی با اشاره به ساخت بیش از دو هزار واحد مسکونی در 
سال جاری در استان بیان کرد: با همکاری بنیاد مسکن و 
در پروژه طرح ملی مسکن و با مشارکت انبوه سازان استان 
این واحدها در حال ساخت هستند اما نیاز استان بیش از 

این تعداد است.
کمالی اظهارکرد: بانک مسکن به عنوان تامین کننده مالی 

بخش مسکن فعالیت می کند و خود به صورت مستقیم به 
ساخت مسکن ورود نمی کند. این مسوول به تجربه بانک 
مسکن در اجرای پروژه های مختلف در استان اشاره کرد 
و گفت: بانک مســکن در هرمزگان تجربه ساخت بیش 
از ۳0هزار واحد مســکن مهر، مسکن روستایی و بافت 
فرسوده را در کارنامه خود دارد و ما این آمادگی را داریم 
تامین مالی برنامه های دولت در زمینه مسکن را به خوبی 
اجرایی نماییم.کمالی به یکی از شعارهای دولت جدید که 
ساخت مسکن است اشاره کرد و ادامه داد: در حال حاضر 
وضعیت مسکن خوب نیست و باید هر چه زودتر ساخت 
مســکن آغاز شود تا بتوانیم بخشی از نیازهای جامعه را 

تامین نماییم.
 وی به افزایش مبلغ تسهیلات مسکن اشاره و عنوان کرد: 
یکی از تسهیلات پرداختی بانک مسکن، تسهیلات ساخت 

در بافت فرسوده اســت که مبلغ آن از چهارصد میلیون 
ریال به هشتصد میلیون ریال افزایش یافته است و نرخ این 
تسهیلات ۹درصد است. همچنین در سال جاری تاکنون 
برای چهارصد واحد در بافت فرسوده تسهیلات پرداخت 

شده است.
 کمالی اضافه کرد: برای انبوه سازان نیز تسهیلات تا مبلغ 
سه میلیارد و پانصد میلیون ریال افزایش یافته است و اگر 
انبوه سازان در ساخت مسکن از فناوری های نوین استفاده 
نمایند این تسهیلات تا مبلغ چهار میلیارد و پانصد میلیون 
ریال افزایش می یابد و نرخ آن 1۸درصد است. کمالی در 
پایان گفت: در سنوات اخیر ساخت مسکن کاهش یافته  که 
این موضوع باعث افزایش قیمت آن شده است که امیدواریم 
در دولت جدید با برنامه هایی که برای ساخت مسکن دارد 

قیمت ها کاهش یابد و همه بتوانند صاحب خانه شوند. 

مدیرشعب بانک مسکن هرمزگان: 

کاهش ساخت مسکن باعث افزایش قیمت آن شده است

تیم قایقرانی بانوان استان لیگ برتر را تسخیر کرد

گروه خبر // رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی 
شهرداری بندرعباس از برگزاری هفتمین همایش چک چکو و 

سنگ زنی در میدان تعزیه پنجعلی در این شهر خبر داد. 
حامــد رضوانی، رئیس ســازمان فرهنگــی، اجتماعی 
و ورزشــی شــهرداری بندرعباس، اظهار کرد: هفتمین 
همایش چک چکو و ســنگ زنی با موضوع شمیم محرم 
شب گذشته، 15 مردادماه در میدان تعزیه کوهستان پارک 

پنجعلی با حضور مشــتاقان اهل بیــت)ع(، پیرغلامان، 
ذاکرین، چاوش خوانان، هیئت های سنگ زنی و جمعی از 

مردم با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی برگزار شد.
وی تصریح کرد: این مراســم هرســاله قبل از ماه محرم 
توسط ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
بندرعباس با همکاری هیئت تعزیه خوانی این شهرستان 
برگزار می شود. مراسم چک چکو و سنگ زنی هرساله با 

بیش از 100 هیئت برگزار می شــد که متأسفانه امسال با 
توجه به وضعیت کرونایی تنها با حضور ۲0  هیئت برگزار 

شد.
رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
بندرعباس عنوان کرد: مراسم چک چکو، نوعی عزاداری 
سنتی اســت که در هرمزگان رواج داشته و دارد و با دو 
قطعه  ســنگی اجرا می شود که عزاداران به هم می کوبند و 

درواقع نام »چک چکــو« از صدای به هم خوردن همین 
سنگ ها گرفته شده است.

رضوانی بیان کرد: در این عزاداری ســنتی عزاداران با دو 
قطعه ســنگ یا چوبی که در دســت دارند به دور علم یا 
نوحه خوان گرد می آیند و به جای زدن بر سینه، سنگ ها 
یا چوب ها را در دو دست بالا می برند و به هم می کوبند و 
هماهنگ با نوا و ریتم نوحه ای که خوانده می شود، دوباره 

آن ها را بین پاها به هم می زنند و به شکلی هماهنگ گامی 
به جلو و گامی به عقب برمی دارند و هم نوا با نوحه خوان، 
ترجیع بند نوحه یا در اصطلاح نوحه و نوحه خوانی »دم« 

را تکرار می کنند.
بــه گزارش ایکنا ، وی در پایــان با بیان اینکه حفظ این 
آیین ها و مراسم ارزشمند نیازمند بهره گیری از تجربه پیران 
و پیشکسوتان این عرصه در هرمزگان است، یادآور شد: 
پژوهشــگران و محققان باید در زمینه مکتوب کردن این 
میراث گران بها گام بردارند تا به فراموشی سپرده نشده و 

نسل آینده نیز از آن بهره مند شوند.

برگزاری هفتمین همایش چک چکو و سنگ زنی در میدان تعزیه  پنجعلی بندرعباس

khoshbakhmarziyah@gmail.com

مرضیه  خوشبخت/دریا

کرونای گونه دلتا در سراســر جهان، به ســرعت، در حال 
پیشی گرفتن از انواع دیگرِ ویروس کرونا است.

این ویروس جهش یافته که نخســتین بار در هندوستان ظاهر شد، 
حالا به بیش از ۸0 کشــور جهان گسترش یافته و به سرعت در 
حال بدل شدن به گونه ی غالبِ این ویروس است. در مناطقی مانند 
بریتانیا، دلتا، مقام شایع ترین شکل ویروس را از گونه ی بسیار مُسریِ 
آلفا، که نخستین بار در آن کشور شناسایی شده بود، مغلوب خود کرده 
است. این گسترشِ سریع گونه ی دلتا، مقامات بهداشتی کشور را به 
واکنش وادار کرده است. نقشه به روز رنگ بندی کرونایی در کشور 
نشان می دهد هیچ شهر ســفید یا آبی در ایران وجود ندارد و تنها 
۲۸ نقطه زرد کرونایی باقی مانده که با سرعت شیوع فعلی بزودی 
بــه نارنجی و قرمز تغییر رنگ خواهنــد داد. اوضاع این روزهای 
بیمارستان های کشور با هیچ دوره ای در تاریخ قابل مقایسه نیست.این 
روزها صدای سرفه های بیماران و جیغ مانیتورها و شیون سوگواران 
از تمام بیمارستان ها به گوش می رسد. تاخت و تاز سنگین کرونا؛ 
۳۳۶ شهر را به رنگ قرمز کرونایی تغییر داده و بیمار و بیماری در 
کشور بیداد می کند، بیمارستان ها ظرفیت ندارند و حتی راهروهای 
بدون تهویه بخش های اورژانس و کلینیک های سرپایی از بیماران 
بدحال پر شده اســت.کادر درمان می گویند اورژانس ها در آستانه 
فروپاشی قرار گرفته اند و معطلی های چندساعته در درمانگاه ها نفس 
بیماران را تنگ کرده است. علاوه بر نبود تخت خالی برای بیماران 
بدحال، اوضاع دارو و درمان نیز وضعیت اسفناکی پیدا کرده است. 
دارو کمیاب و هزینه درمان بســیار بالا رفته و پیدا کردن دارو در 
بازار سیاه نیز از عهده همه برنمی آید. افزایش درگیری های خانوادگی 
موجب شده اغلب خانواده ها زیر بار فشار سنگین هزینه های درمانی، 
درمان شان را نصف و نیمه رها کنند. گرچه اوضاع از کنترل خارج 
شده به همان نسبت هم بی توجهی ها به رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
زیاد شده است.متخصصان بخش های عفونی هشدار می دهند هر 
کسی از خانواده که مجبور است برای کار خارج از خانه برود حتماً 
دو لایه ماســک بزند، در هیچ تجمعی شرکت نکند و اگر ماسک 
مناسب و صحیح نمی زند خود را ناقل بداند و از دیگران جدا کند. آنها 
از بحرانی ترین روزهای کرونایی کشور سخن می گویند و به صراحت 
اعلام می کنند به همدیگر رحم کنید؛ اگر در میهمانی، جشن و عروسی 
و مراسم عزاداری و هرگونه تجمعی شرکت می کنید در هفته های آینده 

میهمان سینه سرد گورستان خواهید شد.
 افراد واکسینه شده نیز به ویروس دلتا مبتلا 

می شوند
با وقوع یکی از بدترین شرایط پاندمی کرونا در کشور اما ترسناک ترین 
قسمت پیک پنجم این است که در پی افزایش تعداد افراد واکسینه شده 
عده ای ماسک ها را کنار گذاشته اند این در حالی است که همواره تأکید 
متخصصان حوزه سلامت بر این نکته است که واکسیناسیون کرونا دو 
هفته بعد از تزریق دوز دوم تولید آنتی بادی می کند و تا زمانی که ایمنی 
جمعی حاصل از واکسیناسیون به بالای ۷0 درصد در جامعه نرسیده 
افراد واکسینه شده نیز به ویروس دلتا مبتلا می شوند.اینچی یلدیریم« 
متخصص بیماری های عفونی کودکان در دانشکده پزشکی ییل و 
متخصص واکسیناسیون با اشاره به شیوع سویه دلتا  در خصوص 
واکسیناسیون گفت: این موضوع جدید و تعجب آوری نیست. تمام 
ویروس ها با گذشت زمان تکامل پیدا کرده و با گسترش و تکثیر 
یافتن، دچار تغییراتی می شوند. اما موردی که درباره سویه دلتا بی 

نظیر است سرعت گسترش آن است. مطمئنا سویه دلتا در سراسر 
جهان همه گیری را تسریع می کند.آنچه تاکنون می دانیم این است که 
افرادی که واکسینه نشده اند و افرادی که دستورالعمل های بهداشتی 
را رعایت نمی کنند با خطر ابتلا به نوع جدید ویروس مواجه هستند. 
از این رو در ایالات متحده، مقامات از جمله مقاماتِ لس آنجلس 
کانتی توصیه کرده اند که حتی افراد واکسینه شــده هم در فضاهای 
داخلی هنوز از ماسک استفاده کنند. سازمان بهداشت جهانی هم 
از همگان خواست که ماسک بزنند، هرچند دستورالعمل های مرکز 
کنترل و پیشگیری از بیماری های ایالات متحده )cDc(، مبنی بر 
این که افراد واکسینه شده می توانند در اکثر مواقع بدون ماسک باشند، 

هنوز برقرار است.
  تغییر دلتا به دلتا پلاس

وقتی ویروسی وارد بدن ما می شود با ویروسی که از بدن ما خارج 
می شود، از نظر مولکولی متفاوت و جهش یافته است. یعنی بدن 
ما بهترین محیط برای جهش های ویروسی است.بنابر اعلام کانال 
تلگرامی وزارت بهداشــت، مجید مختاری درباره علائم کرونای 
دلتا، گفت: ویروس کرونا که منجر به بیماری کووید -1۹ می شود، 
رفتار عجیبی پیدا کرده است و در جهش های بسیار زیادی که داشته 
توقع داشتیم که اشــتباه کند و خودش بتواند تا حدی از تهاجمی 
بودنش کم کند، اما متأسفانه این کار را نکرده و تمام این جهش ها 
و تغییرات ویروسی، جهش هایی است که به نفع ویروس است، نه 
به نفع ما.وی افزود: مطالعات متعدد نشــان داده که وقتی ویروسی 
وارد بدن ما می شود با ویروسی که از بدن ما خارج می شود، از نظر 
مولکولی متفاوت و جهش یافته است. یعنی بدن ما بهترین محیط 
برای جهش های ویروسی است. یکی از این جهش ها دلتا بوده که از 
طرف هند به جهان داده شده است. دلتا واریانت خاصی است که با 
تغییرات مختصر ژنتیکی حتی به ویروس دیگری تبدیل می شود که با 
تظاهرات متفاوت تری خودش را نشان می هد.برای مثال می توان به 

ویروس دلتا پلاس اشاره کرد .
 چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم؟

به گفته مقامات وزارت بهداشت کشور لود بسیار شدیدی بر روی 
سیستم بهداشت و درمان کشور وجود دارد. بنابراین هرچه بهتر بتوانیم 
بیماری را بشناسیم و بهتر درباره آن آموزش دهیم، مفیدتر است. اگر 
بیماری با یک تب خفیف، گلودرد یا ســرفه خفیف مواجه شد و 
علائم دیگری مانند تنگی نفس شدید، تعداد تنفس بالای ۲۲ تا در 
دقیقه، اکسیژن پایین زیر ۹۳ درصد اشباع و زجر تنفسی نداشت و 
همچنین اسهال و استفراغ شدید نداشته باشد، تب زیر ۳۷.5 درجه 
داشته و کاهش سطح هوشیاری نداشته باشد، قابل درمان و مدیریت 
در منزل است.اما اگر بیمار مسائل قلبی، ریوی و … نداشته باشد، 
مصرف ORS های ساده ای که قابل دسترس است، می تواند مؤثر 
باشد. همچنین مصرف میوه، داشتن تغذیه مناسب، مصرف ویتامین ها 
به ویژه نقش ویتامین دی که می تواند در پیشــگیری از پیشرفت 
بیماری مؤثر باشد و مصرف زینک و مصرف تب برهای تورمی 
در صورت نداشتن مشکلات معدود و… را می توانیم در منزل انجام 
دهیم. تمام این موارد می تواند فرد را در منزل مدیریت کند. حال اگر 
علائم خطر مانند تب ادامه دار بالای ۳۷.5 درجه، تعداد تنفس بالای 
۲۲ تا، اکسیژن خون زیر ۹۳ درصد، اسهال و استفراغ شدید، کاهش 
فشار خون، کاهش سطح هوشیاری و کاهش برون دهی ادرار که 
بسیار علائم مهمی است، بروز پیدا کرد، اصلاً نباید درنگ کرد و باید 

به مراکز درمانی مراجعه کرد.

شهر سفید یا آبی در ایران وجود ندارد

گروه خبر   // مدیرعامل شرکت مهندسی آب 
و فاضلاب کشور به همراه اعضای کمیسیون 
عمران مجلس شورای اسلامی روند آبرسانی 
از چارک به بستک را بررسی و تصمیمات لازم 

اتخاذ کردند.
به گزارش خبرنــگار دریــا، حمیدرضا جانباز 
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور 
پس از بازدید از روند احداث طرح آبرســانی از 
چارک به بســتک در نشســت مشترک اعضای 
کمیســیون عمران مجلس با بیان اینکه بستک و 
جناح نیازمند اقدمات ماندگار و پایدار است، افزود: 
برای رفع کم آبی بستک اقداماتی انجام شده اما آنچه 
به پایداری آب این شهرستان کمک می کند، اتمام 
خط انتقال آب از بندر چارک به بستک است که 
عملیات اجرایی آن با اعتبار ۲50 میلیارد تومان در 
حال انجام است.وی افزود: این خط انتقال به طول 
۷0 کیلومتر در حال احداث است که به دلیل ارتفاع 
از ســطح دریا می بایست در چهار مرحله پمپاژ 
شــود.مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشــور با بیان اینکه این پروژه در سازمان برنامه 
و بودجه ردیف ندارد از اعضای کمیسیون عمران  
مجلس شورای اسلامی خواست برای تسریع در 
آبرسانی به شهرستان بســتک ردیف مشخصی 
بــرای آن در نظر بگیرند.وی ادامه داد، برای تامین 
آب شــرب مردم دو شــهر جناح و بستک و ۳۹ 
روستا احداث آب شیرین کن ۸ هزار متر مکعبی 
چارک در دستور کار است.جانباز با اشاره به اینکه 

سامانه آبرســانی به بستک و جناح و روستاهای 
 مســیر در دو جزء تعریف شده است، گفت: همه 
هزینه هــای آن را وزارت نیرو تامین می کند که 
مناقصه آن نیز انجام شده اســت.وی ادامه داد، از 
مجمــوع ۷0 کیلومتر خط انتقــال آب از چارک 
به بســتک، 15 کیلومتر آن انجام شــده است که 
خوشبختانه در جلسه با اعضای کمیسیون عمران 
مجلس و حمایت رئیس این کمیسیون و نمایندگان 
عضو قرار شد ســه روش تامین اعتبار مالی این 

پروژه مورد بررسی و عملیاتی شود.
به گفته مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشــور ، با مذاکرات انجام شــده در این نشست 
راهکارهای تامین اعتبار از محل سرمایه گذاری 
بانکها، اعتبارات مدیریت بحران و .. پیشنهاد شد 
که بزودی تصمیم گیری نهایی با حمایت کمیسیون 
عمران مجلس صــورت خواهد گرفت.وی گفت: 
عزم وزارت نیرو بر این است که پروژه مذکور در 
زمان کوتاه به سرانجام برسد و مشکلات کمبود آب 
ناشی از خشکسالی و تغییر اقلیم از طریق شیرین 
سازی آب دریا مرتفع شود.همچنین رضایی رئیس 
کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی نیز در این 
نشســت گفت: مقدمات انتقال آب از دریا پس از 
شیرین سازی به بستک انجام و قرارداد نیز بسته 
شده است ولی برای تسریع نیازمند اعتبار ویژه است.
به گفته وی، در نشست مشترک اعضای کمیسیون 
عمران مجلس و دست اندرکاران آبفا، راهکارهای 
مختلف مورد ارزیابی قرار گرفت و نهایتا به ســه 
پیشــنهاد رسیدیم که در در کمیســیون عمران با 

دعــوت از رئیس مدیریت بحران، رئیس برنامه و 
بودجه و مدیرعامل آب و فاضلاب کشور مقدمات 
تزریق منابع مالی به این پروژه فراهم خواهیم کرد.

در ادامه این نشست امین قصمی مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب هرمزگان با بیان اینکه بستک منابع 
آبی بسیار محدودی دارد، افزود: در حال حاضر از 
طریق شش حلقه چاه در دشت لاورمیستان ۸0 لیتر 
بر ثانیه آب برداشــت و به روستاهای و شهرهای 

شهرستان بستک پمپاژ می شود.
وی افزود: ۸0 درصد جمعیت بستک در روستاها 
ساکن هستند و این شهرستان هیچ منبع آب شیرینی 
ندارد و مجبوریم با احداث آب شــیرین کن بروی 
چاه ها مشــکل تامین آب این مناطق را در کوتاه 
مدت حل کنیم اما به دلیل پیشــروی آب های زیر 
زمینی به سمت شوری بیشتر، قابلیت تبدیل به آب 
شرب با اســتفاده از آب شیرین کن های موجود 
ندارند.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
تنها راه نجات شهرستان بستک را اجرای سامانه 
تامین آب بســتک از بندر چارک عنوان کرد و 
گفت: با کمک هایی که شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور کرده است حدود 15 کیلومتر در 
مناطق صعب العبور خط انتقال را اجرا کرده ایم 
و مخزن خط الراس نیز در حال اجراســت.وی 
افزود: این پروژه در سه فاز اضطراری، فاز اول و 
فاز دوم طراحی شده است که در فاز اضطراری 
حدود 14 روستا در شهرستان لنگه از آب شرب 
بهره مند خواهد شد.قصمی ادامه داد، در فاز اول، 
خط انتقال ۲0 کیلومتری در نظر گرفته شده است 

که با احداث آن آب به جناح خواهد رسید.وی 
اعتبار مورد نیاز برای فاز اول این پروژه را 1۶0 

میلیارد تومان عنوان کرد.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
افــزود: با توجه به نگرانی کمبود آب بســتک، 
بایستی این پروژه تا سال آینده تکمیل و علاوه 
بر جناح و بســتک ۳۹ روســتای مسیر نیز از 
آب پایدار بهره مند خواهند شــد. به گفته وی 
با تکمیــل این طرح 4۳ هــزار نفر از جمعیت 
فعلــی و در افق طرح حدود ۷5 هــزار نفر از 
آب شــرب پایدار بهره مند خواهند شد.قصمی 
تصریح کرد، مردم بســتک بــا امید به تکمیل 
 این پروژه نهایت همکاری بــا آب و فاضلاب

 

داشته اند والان زمان آن رسیده تا برای این پروژه 
فکر اساسی کرد.در ادامه این نشست احمد جباری 
نماینده مردم غرب هرمزگان نیز از حساســیت 
اعضای کمیسیون عمران مجلس و مجموعه آب 
و فاضلاب کشور و استان در تامین آب بستک 
قدردانی کرد و گفت: به دلیل خشکسالی نگرانی 
ما برای تامین آب بستک هر سال بیشتر از سال 
های قبل می شــود.وی خواستار تعین تکلیف 
محل اعتبارات این پروژه شــد و گفت: با توجه 
با حساسیتی که در تامین آب شهرستان بستک 
وجود دارد رقم مورد نیاز عدد بزرگی نیست و به 

راحتی می توان تامین کرد.

 رئیس کمیسون عمران مجلس در بازدید  از طرح آب رسانی چارک به بستک:

قرارداد انتقال آب از دریا  به بستک  بسته شد
مقدمات انتقال آب از دریا پس از شیرین سازی به بستک انجام و قرارداد نیز بسته شده است 

ولی برای تسریع نیازمند اعتبار ویژه است

هشدار متخصصان بخش های عفونی 

 اکبر سپهری -عضو هیئت مدیره 
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شرکت بحر و بر گستر پارس 


